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Koledar prireditev
sobota, 13. oktober, ob 11. uri, Zapotok Zapotok 2012 − tradicionalno srečanje Občina Ig v sodelovanju z vsemi društvi s hribov 

sreda, 17. oktober, ob 17. uri, Knjižnica Ig Ura pravljic v angleščini MKL − Knjižnica ig

četrtek, 18. oktober, ob 18. uri, RTC Zapotok Predavanje o tujerodnih invazivnih rastlinah Društvo Zapotok

petek, 19. oktober, ob 17. uri, RTC Zapotok 3. Pozdrav jesenskim kmečkim opravilom Društvo Zapotok

sobota, 20. oktober, od 9. ure dalje, Hipodrom Vrbljene Državna razstava konj slovenske hladnokrvne pasme ZRKSHP, KD Krim, Veterinarska fakulteta

sobota, 20. oktober, ob 19. uri, Kulturna dvorana Golo Koncert skupine Sosedje z gosti Pozdrav jeseni KD Mokrc

ponedeljek, 22. oktober, ob 19. uri, Knjižnica Ig 33. Govekarjev večer Društvo Fran Govekar Ig

četrtek, 25. oktober, ob 17. uri, Knjižnica Ig Ustvarjalna delavnica Noč čarovnic MKL − Knjižnica ig

torek, 30. oktober, ob 18. uri, Dom krajanov Iška vas Otroška delavnica Noč čarovnic TD Iška vas

sreda, 7. november, ob 17. uri, Knjižnica Ig Otroška delavnica English Mind Lab MKL − Knjižnica ig

četrtek, 15. november, ob 18. 30, Center Ig – 3. nadstropje Predavanje Z naravo nad prehlad in gripo Lekarna Ig

četrtek, 15. november, ob 20. uri, dvorana Golo Predavanje Sobivanje z rjavim medvedom PD Krim
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MoSTIŠčaR je URaDNo GlaSIlo občINe IG
Prejmejo ga brezplačno vsa gospodinjstva v občini Ig. • Cena izvoda za naročnike je 1,80 EUR.

Naslov uredništva: Mostiščar, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig Uredniški odbor: Maja Zupančič, odgovorna urednica
Telefon: 01 280 23 10 Matjaž Zupan, namestnik odgovorne urednice

E-naslov: mostiscar@obcina-ig.si Katja Ivanuš, Maruša Švigelj,
Izdajateljski svet: Janez Cimperman, Klemen Glavan,  

Anton Krnc, Stanislav Ostanek, Franc Toni 
Andreja Zdravje

Lektoriranje: Katarina Mihelič Bajt
Naklada: 2.400 izvodov Računalniški prelom: Camera, d. o. o., Ljubljana, tel. 01 420 12 00

Ustanovitelj: Občinski svet Občine Ig Naslovnica: Maja Zupančič
Izdajatelj: Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig Tisk: Present, d. o. o., tel. 01 427 22 79

Uredniški odbor si pridržuje pravico, da prispevke primerno priredi za tisk tako 
po obsegu kot po izrazu. Rokopisov ne vračamo. Članki morajo biti opremljeni 
s podpisom avtorja, v primeru društva, politične stranke ali skupine morajo 
biti članki opremljeni z žigom ali podpisom odgovorne osebe.

Občinsko glasilo Mostiščar z občasno prilogo Uradne objave, izdajatelja Občine Ig,  
je na podlagi Zakona o medijih (Uradni list RS, št. 35/2001) vpisano v razvid medijev, 
ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 354.

Obvestilo
Rok za oddajo prispevkov v prihodnji številki  

Mostiščarja je sreda, 24. oktober 2012.
Prihodnja številka bo predvidoma izšla 16. novembra 2012.

Svoje prispevke lahko pošljete do roka na  
e-pošto: mostiscar@obcina-ig.si

oz. na naslov: Uredništvo Mostiščarja, Govekarjeva cesta 6, Ig.

Spoštovani bralci in bralke!
Na tokratni naslovnici izpostavljamo dogodek ob odkritju informa-

tivnih tabel na območju ižanskih kolišč, ki so bila lani vpisana med 
svetovno dediščino človeštva in s tem močno presegla lokalni pomen. 
Več o tem dogodku pišemo v rubriki Aktualno. Tam tudi nekaj novosti o 
javnem avtobusnem prevozu – proga 19I je zdaj podaljšana do Iške vasi, 
žal pa se je na račun uvedbe sistema con hkrati povišala tudi voznina. 
Kmalu nas vse čaka še ena novost – gospodinjstva bodo dobila nov 
zabojnik za odpadke, namenjen zbiranju embalaže, spremenjeni pa 
bodo tudi urniki odvoza posameznih odpadkov. 

Septembra je bilo dogajanje v naši občini popestreno s številnimi 
dogodki, med njimi je bil med večjimi Ižanski sejem, ki je z lepim vre-
menom in zanimivo predvsem lokalno ponudbo privabil številne obi-
skovalce. Živahno je bilo tudi v Iški vasi, kjer so pripravili tradicionalno 
razstavo kmečkih pridelkov, zadnji dan septembra pa so gostili tudi dan 
župnije. V hribih, na Golem, so pripravili bolšji sejem in razstavo gob, na 
kateri si je bilo možno ogledati več kot 400 različnih vrst gob. Z zasadi-
tvijo ginka pa so v Zapotoku obeležili Svetovni dan miru. Nadaljuje se 
tudi projekt Hribci za otroška igrala, o njegovem trenutnem stanju pa si 
preberite v rubriki Društva. 

Šolski prag je prestopila nova generacija »prvčkov«, za njihovo varno 
pot v šolo pa so skrbeli naši upokojenci, ki ob tem izpostavljajo najbolj 
nevarne točke na poti v šolo. V Kotičku za mlade OŠ Ig predstavlja svoj 
nov mednarodni projekt V slogi je moč, obiskal jih je tudi pevski zbor s 
Filipinov. V Dragi pa so kot del mednarodnega prostovoljnega projekta 
postavili svoj čebelnjak, ki je del novonastale Čebelje učne poti. Pa še 
nekaj je novega v Dragi, Lovska družina Ig je prenovila svoj Lovski dom 
ob Velikem ribniku, kjer so v septembru gostili tudi državno prvenstvo v 
tekmovanju lovskih psov v vodnem delu. 

Gasilci iz Bresta so se udeležili mednarodne izmenjave mladih gasil-
cev, gasilski veterani pa so na plano potegnili stare brizgalne in se pome-
rili med seboj. Vodniki reševalnih psov so za bralce Mostiščarja opisali 
svoje sodelovanje pri reševanju ponesrečencev balonarske nesreče. 

Med športnimi novicami o svojih poletnih aktivnostih in osvojitvi že 
tretjega zaporednega naslova državnih prvakov piše Šahovski klub Ig, 
med počitnicami pa so pridno trenirali tudi karateisti. Tekaška sezona je 
v polnem zamahu, ižanske tekačice pridno vadijo in se pripravljajo na 
Ljubljanski maraton. 

Ne spreglejte tudi prihajajočih dogodkov, ki jih za vas organizira-
jo domača društva. Čeprav o večini pozneje običajno poročamo v 
Mostiščarju, pa je obisk prireditve čisto drugačno doživetje. Ne zamu-
dite ga! 

Uredništvo Mostiščarja



Gospodinjstva od zdaj z novim zabojnikom za zbiranje za embalaže
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Občina Ig in Snaga približujeta  
ločevanje odpadkov

Občina Ig in javno podjetje 
Snaga zato uvajata spremembe 
– za še bolj preprosto, priročno in 
dosledno ločevanje je Snaga pred 
vašo hišo pripeljala nov zaboj-
nik za embalažo. Prebivalci hiš ste 
poleg črnega zabojnika dobili še 
240-litrski zabojnik z rumenim 
pokrovom, ki je namenjen odla-
ganju embalaže. Seveda pa obsta-
jajo izjeme: če na določenem 
odjemnem mestu stoji 770-litrski 
zabojnik za preostanek odpad-
kov (ki ga na primer uporablja-
jo tri hiše), je Snaga poleg njega 
postavila 1100-litrski zabojnik za 
embalažo. 

Nov urnik odvoza odpadkov
Tudi odvoz odpadkov je zasno-

van na novo. Glavna spremem-
ba so manj pogosti odvozi preo-
stanka odpadkov (črni zabojniki). 
Tam, kjer zabojnike za preostanek 
odpadkov Snaga prazni enkrat na 
teden, bo zabojnike še naprej pra-
znila ob istih dnevih, in sicer bo po 
novem vsako vrsto odpadka (pre-
ostanek in embalaža) odpeljala 
enkrat na 14 dni, predvidoma po 1. 
marcu 2013 pa enkrat na tri tedne. 
Urnik odvoza bioloških odpadkov 
za zdaj ostaja nespremenjen, prav 
tako pa ostaja nespremenjena 

cena, ki jo uporabniki plačujete za 
storitve Snage.

Dejstvo je, da mora Snaga 
zbrati in odpeljati vse komunalne 
odpadke, ki pa jih zaradi ločeva-
nja seveda ni nič manj. Količina 
odpadkov ostaja enaka, z njiho-
vim ločevanjem pa vsi skupaj 
izpolnjujemo obveznosti, ki nam 
jih nalaga zakonodaja, in ohranja-
mo naravne vire.

Zbiralnice oz. eko otoki ostajajo 
v uporabi

Snaga spremenjeni način zbi-
ranja odpadkov uvaja zato, da bi 
občane spodbudila k ločevanju 
odpadkov (pogled v povpreč-
ni črni zabojnik pokaže, da je v 
njem utežno več kot 30 odstotkov 
embalaže, prostorsko pa več kot 
60 odstotkov), pa tudi zakonoda-
ja Evropske unije določa, da bo 
treba do leta 2020 reciklirati kar 
polovico zbranih odpadkov. Kljub 
spremenjenemu načinu zbiranja 
pa zbiralnice oziroma eko otoki 
ostajajo v uporabi, saj zabojnik na 
uporabnikovem zbirnem mestu 
ni zamenjava oziroma nadome-
stilo za zabojnik na eko otoku. 
Možnosti, da bi zavrnili brezplačni 
zabojnik za embalažo, zato ni.

Uveljavljena evropska praksa
Več zabojnikov pred hišo ni 

izjema, pač pa uveljavljena pra-
ksa v številnih evropskih in tudi 
slovenskih mestih. Gre namreč za 
osnovni postulat pri ravnanju z 
odpadki: za odpadke, ki jih pro-
izvedemo, smo sami odgovorni 
(tako zase kot za svoje potomce), 
obvezanost javne službe pa je, 
da za zbrane odpadke ustrezno 
poskrbi.

Kam postaviti zabojnik?
Odziv občanov, ki so zabojnike 

že dobili, je pokazal, da včasih 
ne vedo, kam postaviti dodatni 
zabojnik. Odlok o zbiranju in pre-
vozu komunalnih odpadkov dolo-
ča, da je uporabnik dolžan zago-
toviti prostor, na katerem stojijo 
zabojniki, saj pravi: »Zbirno mesto 
je stalno mesto, ki mora biti na 
zasebni površini in je namenjeno 
za postavitev posod za zbiranje 
mešanih komunalnih odpadkov, 
bioloških odpadkov in ločenih 
frakcij.« Odločitev, kam na svojem 
zemljišču boste postavili zabojni-
ke, je torej vaša, poskrbite le, da 
jih na dan odvoza postavite na 
prevzemno mesto ali omogočite 
dostop do prevzemnega mesta 
(če je to na zasebni površini) in jih 
po odvozu vrnite na zbirno mesto. 
Če boste ugotovili, da dostavljeni 
zabojnik za embalažo ne zado-
šča vašim potrebam, lahko na 
Snagi naročite dodatnega:  sple-
tno naročilnico najdete na naslo-
vu http://www.mojiodpadki.si/
narocanje/sprememba, lahko pa 
tudi pokličete v Snagin center za 
podporo in pomoč uporabnikom 
na številko 01/477-96-00, kjer so 
vam na voljo tudi za vsa druga 
vprašanja.

Zaradi bolj doslednega in priroč-
nega ločevanja je črn zabojnik 
postal prevelik …

Nov sistem zbiranja in odvoza 
odpadkov bo pri številnih upo-
rabnikih povzročil spremenjene 
potrebe glede prostornine zaboj-
nikov. Nekateri boste zaradi manj-
še frekvence odvozov potrebovali 
večje, drugi pa zaradi doslednej-
šega ločevanja manjše zabojnike. 
Ker se Snaga želi oz. se v duhu 
gospodarnosti celo mora izogniti 

prenagljenim zamenjavam zaboj-
nikov in ker se realne potrebe 
po zabojnikih zaradi redkejših 
odvozov ter navad pri ločevanju 
odpadkov pokažejo po nekaj 
mesecih od uvedbe novega siste-
ma, bo Snaga vaš zabojnik zame-
njala za manjšega po 1. marcu 
2013. Zamenjave črnih zabojni-
kov, ki ste jih uporabniki že posre-
dovali oziroma ki jih boste posre-
dovali v prihodnje, bo Snaga torej 
uredila po prehodu na tritedenski  
urnik odvoza, hkrati pa se vam 
opravičuje, ker boste na zame-
njavo morali počakati, in upa, da 
razumete trenutne okoliščine, ki 
onemogočajo hitrejši odziv na 
vaše naročilo.

Kako bo z novimi zabojniki in 
novimi urniki v Občini Ig?

Uporabniki ste nove zabojni-
ke za embalažo že dobili, Snaga 
pa vam jih bo prvič izpraznila 
po 22.  oktobru. Po novem bo 
pri vas odvoz odpadkov potekal 
enkrat tedensko na isti dan kot 
do zdaj, vendar izmenično glede 
na vrsto odpadka: ob lihih tednih 
vam bodo odpeljali embalažo, 
ob sodih tednih pa preostanek 
odpadkov. Vsako vrsto odpadka 
vam bo Snaga torej odpeljala 
enkrat na 14 dni, po 1. marcu 
2013 pa enkrat na tri tedne.

Do spremembe sistema bo 
Snaga embalažo, zbrano v zbiral-
nicah, odvažala enako kot do zdaj, 
nato pa takrat kot s prevzemnih 
mest.

V zabojnike z rumenim pokro-
vom odlagamo:
•	 plastenke	pijač	in	živil,	čistil	in	

pralnih sredstev
•	 pločevinke	živil	in	pijač
•	 kartonsko	votlo	embalažo	od	

mleka, sokov ipd.
•	 plastične	vrečke	in	lončke
•	 plastično	 embalažo	 šampo-

nov, zobnih past in tekočih 
mil

•	 embalažo	CD-jev	in	DVD-jev
•	 plastično	 in	 aluminijasto	 foli-

jo, v katero so zaviti izdelki
•	 embalažo	iz	stiropora

Uroš Čuden, 
režijski obrat 

Količine ločeno zbranih odpadkov strmo naraščajo: Slovenci 
smo pri ločevanju boljši od povprečnega Evropejca, vendar pa se 
zvišujejo tudi pričakovanja: zakonodaja zahteva, da do leta 2020 
recikliramo vsaj polovico svojih odpadkov.

Do predvidoma 17. oktobra 2012 boste vsi uporabniki Snaginih 
storitev dobili svoj zabojnik za ločeno zbiranje embalaže. 
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14. redna seja občinskega sveta

Po potrditvi dnevnega reda in 
zapisnikov prejšnjih sej so svetni-
ki sejo tokrat začeli z obravnavo 
sprememb Odloka o prostorskem 
redu občine Ig. Kot je razložila 
Natalija Skok iz občinske uprave, 
gre le za popravek nekaterih tip-
karskih napak in uskladitev izrazo-
slovja z novo zakonodajo, ki se je 
vmes ob večletnem sprejemanju 
prostorskega odloka večkrat spre-
menila. Svetniki so spremembe 
odloka soglasno potrdili. V nada-
ljevanju so brez razprave potrdili 
tudi spremembe Odloka o predku-
pni pravici Občine Ig.

Sledila je obravnava Lokalnega 
energetskega koncepta Občine Ig, 
ki je, kot je svetnikom pojasnil 
eden od avtorjev načrta Darko 
Koporčič, ključni dokument obči-
ne za področje energetike ter tudi 
formalni pogoj za sofinanciranje 
države pri energetskih projektih. 
Župan je menil, da je načrt dobro 
pripravljen, Zdravka Grmeka 
(Izziv 2010) pa je zanimalo, kako 
je z rabo bioplina, ki se omenja 
v dokumentu, saj je po njego-
vo proizvodnja tega (pridobiva 
se iz koruze, žit) sporna. Darko 
Koporčič je pojasnil, da v Občini Ig 
ni predvidene rabe tega energen-
ta, omenjen je le kot eden izmed 
možnih obnovljivih virov. Svetniki 
so nato energetski načrt soglasno 
podprli. 

Pod 6. točko dnevnega reda 
so svetniki obravnavali Pravilnik 
o dodeljevanju socialnih pomo-
či v Občini Ig. Svetnikom ga je 
predstavila Polona Skledar, ki je 

v občinski upravi odgovorna za 
področje sociale – nov pravilnik 
je treba sprejeti zaradi spreme-
njene zakonodaje. Največ pomoči 
se po njenih besedah razdeli v 
jesenskem času, nekaj pa je tudi 
prošenj staršev za pomoč pri leto-
vanjih otrok, ki jih organizirata 
šola in vrtec. Vse prošnje sprejema 
in	 obravnava	 pristojni	 Center	 za	
socialno delo, občina pa prispeva 
denarna sredstva. Župan je izrazil 
zaskrbljenost, da bo v dani gospo-
darski situaciji potreb po tovrstni 
pomoči vse več ter da bo verjetno 
treba v prihodnje za ta namen 
predvideti več sredstev. Svetniki 
so nato pravilnik soglasno potrdili. 

Sledila je obravnava in nato 
potrditev novega Odloka o zbi-
ranju komunalnih odpadkov, 
več o novostih, ki jih prinaša, 
pa piše Uroš Čuden v tej števil-
ki Mostiščarja – glavna novost 
je, da bodo vsa gospodinjstva 
dobila nov zabojnik za embala-
žo, spremenjena pa bo tudi fre-
kvenca odvoza odpadkov. Ob tem 
je župan še opozoril, da je bil 
že pred časom sprejet sklep, s 
katerim so bili odpravljeni skupni 
zabojniki (ostali naj bi samo pri 
blokovskem naselju na Igu in na 
turističnih točkah), na ekoloških 
otokih pa po novem ne bo več 
zabojnikov za embalažo, ker bodo 
gospodinjstva dobila individual-
ne zabojnike. 

Največ časa so svetniki name-
nili obravnavi Idejne zasnove 
in DIIP-a za izdelavo projektne 
dokumentacije za gradnjo mon-

tažnega nizkoenergetskega vrtca 
Ig. Polona Skledar je svetnikom 
podala nekaj pojasnil – gradilo 
se bo 12-oddelčni vrtec (v načrtu 
je predvidena poznejša razširitev 
za dva oddelka). Na javni razpis 
sta prišli dve ponudbi, po poga-
janjih pa je Občini uspelo ceno 
znižati za več kot 300 tisoč evrov, 
na vrednost približno 2,5 milijona 
evrov. Povedala je še, da se tre-
nutno kot edina možnost držav-
nega sofinanciranja kaže prijava 
na razpis Eko sklada. V razpravi 
je	 Jože	 Ciber	 (Izziv	 2010)	 izpo-
stavil načrtovan način ogrevanja 
(predvideno je ogrevanje s toplo-
tno črpalko in na zemeljski plin). 
Po njegovem mnenju bi morali 
narediti izračune tudi na druge 
načine ogrevanja (npr. na sekan-
ce). Župan je povedal, da sam 
zagovarja cenejšo rešitev glede 
ogrevanja – najpomembneje mu 
je, da vrtec čim prej začne delo-
vati, glede načina ogrevanja pa 
meni, da se lahko za spremembo 
odločimo tudi pozneje, če bo to 
treba. Več svetnikov je izposta-
vilo tudi skrb za varnost v pro-
metu (ureditev pločnika, križišča), 
čeprav to ni bila tema obravna-
vane točke. Zato je župan spo-
mnil, da je gradnja pločnika (in 
kanalizacije) naloga občine, in ne 
podjetja, ki bo gradilo sam vrtec, 
ter da pločnik zagotovo bo. Več 
svetnikov je še izpostavilo pomen 
izbire nadzornika gradnje, vendar 
bo ta stvar javnega razpisa in le 
upamo lahko, da bomo imeli ‘sreč-
no’ roko, je razložil župan. Povedal 
je tudi, da bo v letu 2013 gradnja 
vrtca edina investicija občine, 
vse druge bodo morale počakati. 
Načrt je, da bo novi vrtec odprl 
svoja vrata z novim šolskih letom, 

1. septembra 2013. Pri glasovanju 
o tej točki je 10 od prisotnih 11 
svetnikov potrdilo idejno zasnovo 
vrtca. 

Zadnja napovedana vsebin-
ska točka je bila potrditev članov 
Sveta zavoda OŠ Ig. V svet so bili 
kot predstavniki ustanovitelja 
zavoda (tj. Občine Ig) za štiriletni 
mandat imenovani: Anton Maček, 
Anton Modic in Rado Simić. 

Med pobudami in vprašanji 
je Slavka Pavliča (SDS) zanimalo, 
kako je s plinovodom v Brestu 
in zakaj je ostal neasfaltiran del 
ceste v Mateni. Župan je poja-
snil, da je trenutno položena 
samo cev, z deli bodo nadaljevali 
spomladi, pri Mateni pa čakajo 
na odločitev upravitelja čistilne 
naprave, kje bo položen tlačni 
vod. Ko bo ta položen, bo cestišče 
tudi asfaltirano. Pavlič je pohvalil 
tudi nove smerokaze na križišču 
Ižanke in Matenke, ki zdaj usmer-
jajo	 tudi	v	Brest.	 Jože	Ciber	 (Izziv	
2010) je vprašal, kaj se dogaja 
z načrtovanim nakupom parcele 
ob POŠ Golo. Župan je povedal, 
da je trenutna ponujena cena za 
odkup previsoka in da se pogo-
varjajo o alternativnih možno-
stih. Predsednico SVS Podgozd 
Nevenko Kosec je ponovno zani-
malo, kako je z obljubljenimi pro-
metnimi rešitvami v Podgozdu 
(izris prehoda za pešce in avtobu-
snega postajališča ter izgradnja 
cestnih ovir). Župan je odgovoril, 
da bo vse to narejeno, vendar pa 
s konkretnimi časovnimi roki ni 
postregel. 

Maja Zupančič

Občinski svetniki so se 26. septembra zbrali na prvi jesenski seji, 
na kateri je bila najbolj pričakovana točka dnevnega reda obravna-
va idejne zasnove novega vrtca, ki bo največja občinska investicija 
prihodnjega leta. 

Urejanje pokopališč
Pred nami je čas, ko se pove-

ča obisk naših pokopališč, ure-
janje grobov, novih zasaditev 
ali postavitve novih nagrobni-
kov. Zaradi vzdrževanja reda in 
spoštovanja pietete umrlih vas 
naprošamo, da na pokopališče 
ne vodite psov ali se celo vozite 
s kolesi, saj so za to primernejše 
druge poti.

V času, ko se poveča količina 

odpadkov, vas naprošamo, da 
upoštevate ločeno zbiranje in 
sveče odvrzite le v za to primer-
ne zabojnike.

Ob tem pa želimo apelirati 
tudi na vse najemnike grobnih 
mest, ko prenavljate ali na novo 
postavljate nagrobnik, da pri 
tem upoštevate velikost nagrob-
nikov, kot je navedeno v Odloku 
o pokopališkem redu na območju 

Občine Ig. Zato je treba, preden 
nagrobnik naročite pri kamno-
seku, uskladiti mere nagrobnika 
in samo umeščenost v prostor z 
upravljavko posameznega poko-
pališča. Po potrjenem dogovoru 
občinska uprava izda soglasje za 
postavitev skladno z veljavnim 
Odlokom.

Občinska uprava in  
upravljavke pokopališč 

Pozor, starši na 
Golem in okolici 

Od vaščanov na Golem smo 
prejeli obvestilo, da se v večer-
nih urah na strehi mrliške veži-
ce na Golem občasno potikajo 
otroci. Starši, bodite pozorni na 
svoje otroke in jim predstavite 
nevarnost hoje po strehi, ki je 
deloma steklena.

Polona Skledar



  Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig

Uradne ure sprejemne pisarne:
ponedeljek:  od 8. do 12. ure
sreda:  od 8. do 12. ure in od 13. do 17. ure
petek:  od 8. do 12. ure
V sprejemni pisarni so vam na voljo splošne informacije, 
obrazci vlog in navodila za njihovo izpolnjevanje ter 
informacije o predpisanih prilogah. 
Telefon: 01/280-23-00.

n o v i c e  i z  o b č i n s k e  h i š e
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Rekonstrukcija ceste Škrilje–Mali Vrhek Cesta Golo–Gora končno dobiva podobo. 

Cestna dela

Javni poziv

Nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča
Skladno z 20. členom Odloka o 

nadomestilu za uporabo stavbnih 
zemljišč (UL RS, št. 107/99, popra-
vek UL RS 85/2002, Mostiščar 
UO št. 6/2001, UL RS 123/03) so 
na zahtevo Občine Ig zavezanci 
dolžni posredovati vse potrebne 
podatke za izračun nadomesti-
la za uporabo stavbnih zemljišč 
oziroma sodelovati pri nastavitvi 
evidence, ki jo izvaja Občina Ig, 
pri čemer za njihovo pravilnost 
odgovarjajo.

Zavezanci morajo prijaviti 
Občinski upravi Občine Ig nasta-
nek obveznosti za plačilo nado-

mestila po tem odloku in vse spre-
membe, ki vplivajo na odmero 
nadomestila, v roku 30 dni po 
nastanku: sprememba zavezanca, 
sprememba vrste dejavnosti ali 
namembnosti prostora, objekta, 
sprememba poslovne ali stano-
vanjske površine, sprememba 
stalnega prebivališča oz. naslova 
zavezanca, nov zavezanec.

Zavezanec za nadomestilo je 
neposredni uporabnik funkci-
onalne enote (lastnik, imetnik 
pravice uporabe, najemnik …), 
ki je lahko fizična oseba, pravna 
oseba ali samostojni podjetnik 

oziroma fizična oseba, ki  opravlja 
dejavnost in je vpisana v ustrezni 
register ali v drugo predpisano 
evidenco. 

Če nastane obveznost za pla-
čilo nadomestila po tem odloku 
ali sprememba med letom, se ta 
upošteva od prvega naslednjega 
meseca, v katerem je bila spre-
memba sporočena.

Kršitve pri sporočanju podat-
kov ali sporočanju nepravilnih 
podatkov so v odloku opredelje-
na kot prekršek, ki se kaznuje z 
denarno kaznijo. 

Morebitne spremembe podat-

kov, ki bi vplivali na odmero 
nadomestila za uporabo stavb-
nega zemljišča za leto 2013, lahko 
pisno sporočite na naslov Občina 
Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig 
do 1. 12. 2012, da bomo lahko 
podatke vnesli v evidenco, na 
podlagi katere se odmerja nado-
mestilo. Obrazci se dobijo v spre-
jemni pisarni Občine in na spletni 
strani www.obcina-ig.si.

Marica Zupan,
občinska uprava 

Dodeljevanje socialnih pomoči v 
Občini Ig

Za dodelitev socialne pomoči v Občini Ig skladno z novim 
Pravilnikom	se	obrnite	na	Center	za	socialno	delo	Ljubljana	Vič-
Rudnik, Tržaška cesta 40, Ljubljana, tel.: 01/200-21-40. Pravilnik 
lahko najdete na spletni strani Občine Ig: www.obcina-ig.si.

Polona Skledar



Vandalizem v Zbirnem centru Matena 

n o v i c e  i z  o b č i n s k e  h i š e
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Režijski obrat sporoča

Priklopi na kanalizacijsko omrežje
Na območjih, kjer je zgrajena, se gradi, obnavlja ali preureja javna 

kanalizacija, je priključitev stavbe ali preureditev obstoječega priključ-
ka stavbe na javno kanalizacijo obvezna (Odlok o odvajanju in čiščenju 
komunalne in padavinske odpadne vode na območju občine Ig, UL RS, št. 
41/2009).

Po pregledu evidenc je bilo ugotovljeno, da nekateri objekti, čeprav 
imajo možnost priključitve na kanalizacijsko omrežje, še niso priključeni. 
Lastnikom objektov bodo poslani dopisi s pozivom na priključitev skla-
dno z Odlokom o odvajanju in čiščenju komunalne in padavinske odpadne 
vode na območju Občine Ig (UL RS, št. 41/2009) oziroma se lahko sami 
oglasijo na občini, kjer bodo dobili dodatne informacije.

Javljanje stanja vodomera
Stanje vodomera lahko javite  
od 10. do 15. v mesecu, in sicer:
– na tel.: 01/280-23-14,
– po e-pošti: rezijski.obrat@obcina-ig.si,
– prek spletnega obrazca:  

www.obcina-ig.si.

Kako opravite reklamacijo računa?
Če na računu ugotovite nepravilnost, ga morate reklamirati v osmih 

dneh po njegovem prejemu. Reklamacija mora vsebovati podatke o 
številki računa, številko odjemnega mesta, stanje vodomera na dan 
reklamacije in vzrok zanjo.

Reklamacijo lahko oddate:
•	 po pošti:  

na naslov Občina Ig, Režijski obrat, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig, 
•	 po faksu: 01/280-23-22,
•	 po e-pošti: rezijski.obrat@obcina-ig.si,
•	 osebno na Občini Ig v času uradnih ur.

Za morebitne dodatne informacije smo na voljo po telefonu na  
številki 01/280-23-14.

Vašo reklamacijo bomo rešili v najkrajšem možnem času.

Praznjenje greznic in malih čistilnih naprav lahko naročite od 7. 
do 16. ure pogodbenemu izvajalcu podjetju Komunalne gradnje, 
d. o. o., Gasilska cesta 5, Grosuplje, na telefon 041/344-523 ali 
01/7818-100. 

Kako uredite spremembo plačnika storitve?
Informacijo o spremembi lastništva lahko posredujete na obrazcu;

po pošti: na naslov Občina Ig, Režijski obrat, Govekarjeva cesta 6, 
1292 Ig, po faksu: 01/280-23-22, po e-pošti: rezijski.obrat@obcina-ig.si
ali osebno na Občini Ig v času uradnih ur. 

Sprememba mora vsebovati:
– verodostojno listino, ki izkazuje lastništvo (kupoprodajna pogodba, 

darilna pogodba, sklep o dedovanju, zemljiško-knjižni izpisek, ki ni 
starejši od treh mesecev), 

–  stanje obračunskega vodomera ob primopredaji. 
Poravnane morajo biti vse zapadle obveznosti do primopredaje.

Vprašalnik za uporabnike vode
Režijski obrat poziva vse uporabnike vode, da obvezno izpolnijo 

vprašalnik, ki ga bodo prejeli v mesecu oktobru. S podatki iz vprašalnika 
bomo lahko ažurirali in dopolnili naše evidence.

Prosimo, da so podatki točni in pravilni.

Občina Ig – Režijski obrat

Vodovod, kanalizacija – 24-urna dežurna služba:  
051/340-647, 041/602-403 
Praznjenje greznic:  
041/344-523, od ponedeljka do petka od 7. do 16. ure
Vse dodatne informacije glede vodovoda in kanalizacije 
lahko občani dobijo osebno na Občini Ig v času uradnih 
ur ali po telefonu 01/280-23-14 ali po elektronski pošti: 
rezijski.obrat@obcina-ig.si.

Občina Ig – Zbirni center Matena-Ig
Zbirni center je namenjen ločenemu zbiranju odpadkov iz 
gospodinjstev – njihova oddaja je brezplačna. 
Delovni čas: 
ob sobotah med 9. in 12. uro (ob praznikih zaprto) 
Dodatne informacije: 
Občina Ig: 01/280-23-12 (Uroš Čuden)

Izveden popis vodomerov
Režijski obrat Občine Ig je v mese-

cu septembru izvedel redni letni popis 
vodomerov po celotni Občini. Če popiso-
valec ni mogel odčitati stanja na vodome-
ru, vam je pustil sporočilo, na katerem so 
bile napisane telefonske številke, na kate-
re ste sami uporabniki lahko javili stanje 
oziroma odčitek na svojem vodomeru. 
Ker pa je še vedno ostalo nekaj nepopi-
sanih vodomerov, apeliramo na uporabnike, naj nam čim prej sporočijo 
stanje na vodomeru, ki se bo upoštevalo pri naslednjih obračunih na tel. 
št.: 01/28-02-314 (Režijski obrat Občine Ig) ali po e-pošti: rezijski.obrat@
obcina-ig.si. Vsi, ki bi imeli kakršnokoli reklamacijo popisa oziroma izda-
ne položnice, naj se oglasijo na Režijski obrat Občine Ig takoj, da lahko 
čim hitreje uredimo morebitne napake. Reklamacije sprejemamo v roku 
8 dni.

Hkrati vas obveščamo, da se bosta umerjanje in menjava vodomerov 
nadaljevala v oktobru.



Gradnja vodovoda v Zapotoku

V  mesecu septembru so potekala še zadnja dela pri izgradnji kanalizacija na 
Grmadi. Možna je priključitev objektov na kanalizacijsko omrežje.

Nadaljujejo se dela pri obnovi vodovodov v Zapotoku.

n o v i c e  i z  o b č i n s k e  h i š e
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Kanalizacija Grmada na Igu

Obnova vodovodov v Zapotoku

  Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig

Cenik oglasnega prostora v Mostiščarju
Tip oglasa Velikost Cena z DDV
Oglas – cela stran čb
Oglas – cela stran barvni 19 cm x 27 cm 240 €

360 €
Oglas – pol strani čb
Oglas – pol strani barvni

19 cm x 13,5 
cm

130 €
200 €

Oglas – tretjina strani čb 19 cm x 9 cm 90 €
Oglas – četrtina strani čb 9 cm x 13 cm 75 €
Oglas – osmina strani čb 9 cm x 6,5 cm 40 €
Mali oglas brezplačno
Zahvala/čestitka 15 €
Cena številke 1,80 €

   Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig
Župan 01/280-23-02
Direktor občinske uprave 01/280-23-04
Sprejemna pisarna 01/280-23-00
Družbene dejavnosti  01/280-23-10
Komunalne dejavnosti 01/280-23-12
Gospodarske dejavnosti 01/280-23-08
Kmetijstvo 01/280-23-24
Požarna varnost in zaščita 01/280-23-24
Turizem 01/280-23-18
Finančno-računovodska služba 01/280-23-06
Urbanizem 01/280-23-16
Režijski obrat 01/280-23-14
Medobčinski inšpektorat  01/360-16-24



Na tiskovni konferenci

Odprtju so prisostvovali številni pomembni gostje.

a k t u a l n o
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Svetovna dediščina Unesca

Slovesnost ob odprtju informativnih tabel 

Pred odprtjem tabel je na Igu 
potekala tiskovna konferenca, 
na kateri so sodelovali župan Iga 
Janez	 Cimperman,	 predstavnica	
Ministrstva za izobraževanje, zna-
nost, kulturo in šport Damjana 
Pečnik, predstavnik Ministrstva 
za kmetijstvo in okolje Mladen 
Berginc ter direktorica javnega 
zavoda Krajinski park Ljubljansko 
barje Barbara Zupanc.  

Župan je poudaril pomen vpisa 
kolišč med svetovno dediščino in 
se vprašal, kako naprej. Posebnost 
kolišč v primerjavi z drugimi spo-
meniki je namreč ta, da so ostan-
ki kolišč skriti pod zemljo, torej 
obiskovalcu nevidni. Občina je že 
leta 2003 želela postaviti manj-
še kolišče – muzej na prostem. V 
novem prostorskem redu je tudi 
zagotovljen prostor za izgradnjo 
tovrstnega objekta, pri katerem si 
župan želi sodelovanja strokovne 
javnosti, seveda pa bo treba prej 
poiskati in zagotoviti tudi finanč-
na sredstva. 

Damjana Pečnik z ministrstva, 
pristojnega za kulturno dediščino, 
je poudarila, da vpis na seznam 
svetovne dediščine prinaša državi 
vrsto novih nalog in obveznosti, 
na lokalni skupnosti in upravljav-
cu pa je, ali bosta znala narediti 
zgodbo, ki bo uspešno promo-

virala našo kulturno in naravno 
dediščino ter pripomogla tudi k 
razvoju turizma.  

Mladen Berginc z Ministrstva 
za okolje in kmetijstvo je izrazil 
upanje, da bo znala država svoje 
bogate izkušnje, ki jih ima pri varo-
vanju dediščine (Škocjanske jame 
so bile kot prve iz Slovenije na 
Unescov seznam vpisane že leta 
1986), unovčiti tudi pri varovanju 
dediščine kolišč na Ljubljanskem 
barju. Končni cilj tega vpisa bi po 
njegovem moral biti razvoj sodob-
ne ponudbe za turiste, ki bi vpliva-
la tudi na gospodarski razvoj. 

Direktorica Krajinskega parka 
Ljubljansko barje, ki je upravlja-
vec spomeniškega območja, je 
povedala, da so se tudi na parku 
izjemno razveselili novice o vpisu 
kolišč na ta prestižni seznam. 
Vendar je vpis šele prvi korak, 
poudarila je, da gre pri tem vpisu 
za mednarodno nominacijo, kar 
pomeni, da se morajo države med 
seboj usklajevati. Inovacija tudi v 
svetovnem merilu pri varovanju 
kulturne dediščine pa je, da koli-
šča − kulturno dediščino – varu-
jemo z naravovarstvenimi režimi. 
Vsa kolišča, ki so del tega vpisa, 
namreč ležijo v 1. varstvenem 
območju parka,  kar pomeni, da 
z ohranjanjem vodnega režima 

in travnikov hkrati varujemo tudi 
ostanke kolišč, ki so skriti v tleh. 
Dotaknila se je še turistične izra-
be – v tem pogledu se ji zdi naj-
pomembnejše, da to dediščino 
sploh ohranimo, obenem pa jo je 
treba tudi ustrezno predstavljati 
in interpretirati. 

Po tiskovni konferenci se je 
zbrani množici obiskovalcev v 
središču Iga pridružil tudi prej 
službeno zadržani minister Žiga 
Turk. Zbrani smo se nato z avto-
busom odpeljali na Mah, kjer je 
potekalo slovesno odkritje infor-
mativnih tabel. V krajšem kultur-
nem programu sta sodelovala 
mladi saksofonist Jure Piškur ter 
pevska skupina Borovničke. Med 
množico obiskovalcev in pova-
bljenih gostov so bili predstavniki 
lokalnih oblasti, župani barjan-
skih občin, predstavniki ministr-
stev, ki so sodelovala pri pripra-
vi vpisa, predstavniki strokovne 
javnosti ter preostala zainteresi-
rana javnost, predvsem domači-
ni. Zbrane sta nagovorila župan 
Janez	 Cimperman	 ter	 minister	
Žiga Turk, ki je v svojem govoru 
poudaril pomen tega vpisa, hkra-
ti pa napovedal, da bo Slovenija 
na ta seznam poskušala vpisati 
tudi dediščino arhitekta Jožeta 
Plečnika. Ljubljansko barje je po 
ministrovih besedah našlo svoje 
mesto tudi v zgodbah – Bobri 
Janeza Jalna se ponašajo z ver-

nim opisom življenja v času kolišč, 
postavimo ga lahko tudi v zgodbo 
o Argonavtih. Poudaril je, da je to 
dragocen prostor zaradi zgodo-
vinske in bogate kulturne dedišči-
ne. Minister je nagovor končal z 
mislijo, da je naša skupna zaveza 
skrbeti za javno, obče dobro in da 
se moramo primerno oddolžiti za 
Unescovo priznanje ter pozval k 
ohranjanju tega območja.

Minister Turk je nato skupaj 
z županom in predstavnikom 
Ministrstva za kmetijstvo in oko-
lje odkril informativno tablo na 
Mahu. Nato smo se sprehodi-
li po s soncem obsijanem barju 
do druge informativne table pri 
Škofljiški cesti. 

Naša kolišča so danes del sve-
tovne dediščine človeštva, kako 
pa bomo to znali unovčiti, bo 
povedal čas. 

Maja Zupančič
Foto: Maja Zupančič

Lani poleti so bila ižanska prazgodovinska kolišča vpisana na 
seznam svetovne dediščine, ki ga vodi Unesco. Ob tej priložnosti 
so se na Igu zbrali predstavniki lokalnih oblasti in ministrstev ter 
drugih strokovnih organizacij in prisostvovali odkritju dveh infor-
mativnih tabel, ki jih je na mestu kolišč postavil upravljavec zavaro-
vanega območja Krajinski park Ljubljansko barje. 

Prazgodovinska kolišča 
okoli Alp 
Kolišča zajemajo izbor 111 zna-
nih arheoloških najdišč v šestih 
državah okoli Alp in sicer Švice, 
Avstrije, Francije, Nemčije, Italije 
in Slovenije. Slovenski del pred-
stavlja skupina devetih kolišč z 
Ižanskega. 



Ob sejmu je potekalo kuharsko tekmovanje. 

Prestavili so se številni lokalni ponudniki. 

Manjkal ni niti pražen krompir.

Živahni sejemski vrvež v središču Iga

Otroški program

a k t u a l n o
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Ižanski sejem

Na sejemsko dogajanje posku-
šamo poleg domačih društev 
vključiti predvsem rokodelce in 
razstavljavce z izdelki domače 
obrti, predvsem pa je merilo to, 
da so izdelki slovenskih izdeloval-
cev. Do neke mere nam je letos 
to tudi uspelo. Lepo vreme nam 
je dalo možnost, da smo stojnice 
lahko razporedili po obeh parki-
riščih okrog občine, zato je vse 
skupaj delovalo kot velika tržnica.

Začetek sejma je napovedal 
prihod članov Čebelarskega dru-
štva Ig s praporom in čebelar-
sko himno v ozadju, otvoritveni 
nagovor pa je imel župan Janez 
Cimperman.

Letos se je na naše vabilo na 

sejem poleg že stalnih razsta-
vljavcev – od domačih društev 
do zunanjih, ki se vsako leto 
vračajo na Ig – odzvalo tudi kar 
nekaj pridelovalcev iz drugih 
barjanskih občin, ki sodelujejo v 
projektu Ljubljansko barje – moj 
navdih. Projekt se osredotoča na 
kmetijsko dejavnost na obmo-
čju Ljubljanskega barja. V to so 
vključene tudi lokalne tržnice, ki 
vključujejo pridelovalce iz celega 
barjanskega območja. Projekt je 
delno financiran s strani evrop-
skega sklada za regionalni razvoj, 
izvaja pa ga LUZ Ljubljana.

V sklopu sejma so se vrstile tudi 
otroške delavnice, ki jih je pripra-
vilo TD Kurešček, pod šotorom 

pa je potekala ustvarjalno-ple-
sna delavnica s plesnim klubom 
Zebra.

V popoldanskih urah so sejem-
sko dogajanje popestrile s svo-
jim nastopom članice navijaške 
skupine in plesna skupina Viva z 
orientalskimi plesi, sejem pa se 
je končal z nastopom ansambla 
Klub harmonikarjev Kumše.

V sklopu sejma je potekalo 
tudi tekmovanje v pripravi jedi 
'na žlico' pokal Šefla, na stojnici 
Društva za priznanje praženega 
krompirja kot samostojne jedi pa 
sta uda oz. člana društva poskr-
bela za degustacijo praženega 
krompirja. Upamo da ni nihče 
ostal lačen.

V imenu občine se zahvaljuje-
mo vsem, ki so kakorkoli poma-
gali pri sejmu, vsem, ki ste se ali se 
niste udeležili letošnjega sejma, 
pa kličemo na snidenje prihodnje 
leto.

Hvala tudi moderatorju 
Boštjanu Poglajnu za povezova-
nje dogajanja na sejmu.

Marica Zupan, 
občinska uprava

Foto: Maruša Švigelj

Namen sedanjih ižanskih sejmov je oživiti tovrstna druženja 
ljudi, ponuditi možnost društvom in posameznikom, da se predsta-
vijo in prikažejo svoje delo, ter seveda ohranjati vez s preteklostjo, 
nekdanjim življenjem na vasi in ohraniti tovrstno izročilo priho-
dnjim rodovom. Sejem, ki ima svoje začetke že v letu 2000, je letos 
privabil preko 50 različnih razstavljavcev
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Postajališča linije 19I v naši občini

Avtobus 19I po novem do Iške vasi

V naši občini se avtobus 19I 
ustavlja na osmih postajališčih: Ig 
– Petrol, Ig – AP, Ig, Staje, Kot, Iška 
vas – šola, Iška vas, Iška vas – obra-
čališče. Na vsakem postajališču je 
izobešen vozni red, ki prikazuje 
ure odhodov in prihodov s tistega 
postajališča. 

Novosti pri plačevanju
Avtobusna mreža LPP je po 

novem razvrščena v posamezne 
cone – cona 1 je območje MOL-a,  
naša občina spada v cono 2. V 
praksi to pomeni, da moramo za 
pot od Iga do Ljubljane plačati 
vozovnico za dve coni, ki stane 
1,6 €. Če z 19I potujete samo po 
naši občini, pa velja cena vozov-
nice za eno cono, tj. 1,2 €, enako 
velja tudi pri nakupu mesečnih 
vozovnic. Število con izberete na 
validatorju Urbane na avtobusu, 
ki vam tako odšteje ustrezni zne-
sek.	Cena	šolske	mesečne	vozov-
nice na medkrajevnih progah je 
20 €. Za odrasle je cena mesečne 
vozovnice za dve območji 49 €, za 
upokojence pa 40 €.  

Po naši občini delujeta še 
medkrajevni avtobusni progi IG–
ZAPOTOK in krožna linija IG–IŠKA 
LOKA–IŠKA VAS–IG, kjer je plače-
vanje prav tako urejeno z Urbano. 

Maja Zupančič

Septembra je minilo leto dni, odkar je na Ig pripeljal avtobus 
mestnega prometa. Z novo organizacijo javnega prometa je ta 
postal cenejši in pogostejši od prejšnjega medkrajevnega prometa.  
Proga mestnega avtobusa 19I pa je bila septembra letos podaljšana 
še do Iške vasi. 

Kje lahko kupite in/ali polnite 
Urbano v naši občini? 

Papirnica	Margala	v	Centru	Ig
Bencinski servis Petrola na Igu

Na validatorju izberemo  
število con.

O b i š č i te  s p l e t n i  p o r t a l  O b č i n e  I g  n a :  w w w.obcina-ig.si .

Vozni red linije 19I
Delavniški
TOMAČEVO –  IŠKA VAS IŠKA VAS – TOMAČEVO

zjutraj/dopoldne popoldne/zvečer zjutraj/dopoldne popoldne/zvečer

Aj 4.06
Aj 4.41

5.00
5.30
5.55
6.10
6.40
7.10
7.25
*7.50
8.05
*8.15
*8.40
9.00

10.05
As 10.35

11.05
11.55

12.35
13.10
13.40
14.10
14.40
14.55
15.15
15.45
16.20
17.35
18.25
19.15
19.55
20.40
21.25
22.05
22.45

4.40
5.15
5.50
6.12
6.25
6.45
7.05
7.35

Ig*7.55
8.10
*8.25
9.00

10.00
11.00
12.00

12.55
13.35
14.10
14.40
15.10
15.45
16.00
16.25
16.50
17.20
18.00
18.40
19.25
20.10
20.50
21.35
*22.15
*22.55
*23.30

Sobotni
Odhodi iz 
TOMAČEVEGA

Odhodi  
iz IŠKE VASI

As 4.12
4.55
6.35
8.25
10.25
12.25
14.25
16.25
18.25
20.25
21.20
22.45 

4.50
5.45
7.30
9.25
11.25
13.25
15.25
17.25
19.25
21.25
22.10
*23.30

Nedeljski/praznični 
Odhodi iz 
TOMAČEVEGA

Odhodi iz 
IŠKE VASI

As 5.12
6.40
8.40
10.40
12.40
14.40
16.40
18.40
20.40
21.40

5.50
7.35
9.35
11.35
13.35
15.35
17.35
19.35
21.42
22.30

OPOMBE:
As – predviden čas prihoda na postajališče Astra v smeri centra ob izvozu iz garaže.
Aj – predviden čas prihoda na postajališče Ajdovščina v smeri Trnovega ob izvozu iz garaže.
P – predviden čas prihoda na postajališče Pošta v smeri Tomačevega ob izvozu iz garaže.
Ig* – pomeni odhod s postaje Ig AP v garažo na Celovški cesti.
* – pomeni odhod s končne postaje v garažo na Celovški cesti.
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Dogajanje v Škriljah

O oblikovanju in lepih prostorih

Glede na dobro izpeljano akcijo 
menimo, da jo je vsekekor dobro 
ponoviti. Če razmišljam nekoli-
ko drugače, smo običajno zelo 
humanitarno naravnani, ko gre za 
zbiranje zamaškov, in prav je tako. 
Podobno lahko obravnavamo 
tudi naše zbiranje papirja, kjer gre 
za prispevek, ki ga pozneje z malo 
truda ovrednotimo z denarjem in 
ga je lažje prispevati kot denarne 
prispevke.

Denarni prispevki, ki jih pre-
jemamo letno od Občine Ig, so 
nekaj, vendar veliko premalo za 
potrebe, ki jih imamo v vasi. Z zbi-
ranjem in odprodajo odpadnega 
papirja lahko prispevamo tudi v 

vaško blagajno. Namesto da nosi-
te papir v zbirnike za papir, ga 
pripeljite do gasilskega doma v 
Škriljah, kjer se ga bo shranilo do 
odvoza. Upam, da nisem prezah-
tevna, če vas naprosim, da bi bil 
papir zvezan ali pa zlepljen ozi-
roma v kartonski embalaži zaradi 
lažjega transporta, ni pa nujno.

Z novo akcijo zbiranja smo že 
začeli in bo trajala do predvidoma 
konca leta oziroma bomo sproti 
obveščali v Mostiščarju in na sple-
tni strani www.hribci.si/.

Ko boste prebrali tokratno šte-
vilko Mostiščarja in bo ta postal 
odpadni papir, ga pripravite na 
kupček, ki ga boste prispevali, saj 

njegova teža ni nezanemarljiva. 
Tudi za čas prve akcije smo 

bili dogovorjeni, da bomo zain-
tresirane, ki imajo večje količi-
ne zbranega papirja, obvestili o 
odvozu oziroma smo se oglasili 
pri njih, lahko pa nas pokličete na 
041/805-500 (Marina).

Zdaj pa v akcijo! Otroci, naro-
čite še dedkom in babicam, naj 
zbirajo za vas, da bomo čim prej 
imeli igrišče in na njem igrala, kajti 
na prostoru aktivnosti potekajo 
po načrtu.

Marina Plantan 

V prejšnji številki Mostiščarja 
sem opazila vabilo k izboru naj-
lepšega balkona, hiše in vasi. Pa 
mi misel na to, da je lep kraj, hiša 
in balkon samo del širše slike, ki 
bi jo morali na tem čudovitem 
delu ljubljanske kotline negovati 
in celovito razvijati, ni dala miru. 
Sem krajinska arhitektka. In zgod-
bo hiške, ki jo omenjam v uvodu, 
smo skupaj s stanovalci pisali na 
podlagi izhodišč, ki jih je ponujal 
vrtni prostor in star stanovanjski 
objekt na lokaciji. Velika drevesa 
in grmovje, ki danes ustvarjajo 
okvir hiši, smo z velikim trudom 
ob gradnji ohranili. Danes vrt in 
hiša tvorita nedeljivo celoto. 

Vsa leta spremljam, opazujem 
in se čudim lepoti starih vaških 
hiš, ki jih je bilo nekdaj na Igu in v 

vseh drugih vaseh občine veliko, 
veliko več kot danes, ko sem ter 
tja še opazim kakšno sramežljivo 
skrito in propadajoče. Pa ravno 
ti vaški značaji hiš in domačij s 
starimi gospodarskimi poslopji z 
opečnatimi »čipkami« na fasadah 
kažejo velik smisel za lepoto. Med 
vas in mesto se mi zdijo danes 
ujete novogradnje v občini. Pa ne 
samo naši, temveč v večini sloven-
skih podeželskih krajin, vendar so 
prednosti vaškega življenja ravno 
lepote ruralne dediščine in hkra-
ti tisto, kar te prostore loči od 
anonimnega mestnega vsakdana. 
Da povem preprosto. Na primer 
vsakič, ko grem mimo ižanske 
avtobusne postaje, se spomnim 
tiste mogočne vaške lipe. Ki je ni 
več. Zato smo jih sicer nasadili na 
trgu	 med	 Občino	 in	 Centrom,	 a	

v takšni impresivni velikosti teh 
dreves vsaj moja generacija ne bo 
več videla. V oblikovanju javnih in 
zasebnih prostorov – vrtov in hiš 
– bi bila uporaba avtohtonih gra-
div in starih motivov gradnje pre-
cej smiselna. Ti vzorci gradnje in 
urejanja krajine so namreč nastali 
skozi stoletja vzajemnega odnosa 
med človekom in njegovim oko-
ljem. Odnosa, ki je na eni strani 

vključeval značaj človeka, način 
življenja, potrebe posameznika in 
na drugi strani sledil zakonitostim 
narave. Hočem povedati, da bi 
morali več pozornosti posveča-
ti tudi ohranjanju arhitekturne 
dediščine starih domačij. Pri gra-
dnji oziroma novih posegih v pro-
stor pa bi morali biti predvsem 
pozorni, da te sledijo značaju regi-
je oziroma še bolje, da bi ta značaj 

Vse, ki ste sodelovali, verjetno zanima, kako uspešna je bila naša 
zbiralna akcija starega papirja, ki smo jo izvajali letos od maja do 
sredine avgusta. Zbirno mesto je bilo v gasilskem domu Škrilje, zato 
se gasilcem zahvaljujem za prijaznost, da so nam odstopili prostor 
za zbiranje. Zbrali smo 5,5 tone starega papirja, za kar smo prejeli 
zaslužek 500 EUR. Zbirali smo časopisni papir, revije in reklame, ki 
jih imamo vsak dan polne nabiralnike, ter odpadni pisarniški papir.

Ali poznate tisto novo, v toplo svetlo rjavo odeto hišo s sivo 
streho na Igu? Ki ima na predvrtu velika okroglo strižena grma in 
iglavca, ki branita vogale hiše? Stanovalci mi povedo, da jih veli-
kokrat kdo ustavi, hišo pohvali, celo po telefonu so jih že klicali za 
»številko« barve fasade. Zakaj pišem te vrstice?

Papir zbran za dober namen

O B Č A N O V  K O T I Č E K

Stanovanjski objekt z ohranjenimi vrtnimi prvinami tvori poseben in umirjen značaj. 
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Novo vodstvo podmladka SLS

I Z  Ž I V L J E N J A  S T R A N K

poudarjali na sodoben način. To 
je bilo tudi vodilo pri oblikovanju 
hiše na Baniji. Sodoben obliko-
valski jezik, ki ne poskuša »kriča-
ti« z glasnimi, močnimi barvami. 
Umestitev novega objekta »na 
temelje« starega. Rastlinje, ki tu 
raste, in še bolj pomembno, ki 
raste »naravno«, v vsem svojem 
obsegu. Včasih se mi namreč zdi, 
da se ljudje skoraj bojijo velikih 

dreves. Še posebej blizu hiš. Da je 
premalo avtohtonih vrst rastlin, ki 
jih ljudje sadijo na svojih vrtovih. 
Da je premalo starih, visokodebel-
nih sadovnjakov, ki so odporni in 
ne potrebujejo pesticidov za svoj 
razvoj. Da ni vedno novo tisto, 
kar je najboljše, najlepše in naj-
bolj vredno. Pri delu na žalost še 
vedno in velikokrat opažam, da 
je prva stvar, ki jo pri nameravani 

gradnji ljudje naredijo, to, da naj-
prej »očistijo« parcelo. Grmovje, 
drevesa, skale … vse stran. Zakaj? 
Velikokrat bi bil vrt že praktično 
narejen z nekaj preprostimi pote-
zami, ki bi obstoječe prednosti 
prostora povezale v nov, poseben 
in lokalno prepoznaven ambient. 
Morda je tudi v tem čar hiše, tiste 
toplo rjave. Identiteto nekega 
kraja opredeljuje, tako piše kolega 

krajinar Mitja Škrjanec, tisto, kar je 
redko in nenavadno, v odnosu do 
tistega, kar je običajno. Kot piše, 
je kraj, ki pripoveduje prav poseb-
no zgodbo, mogoče razlikovati in 
opisati, v tem pa leži njegova moč 
v odnosu do drugih krajev. 

Z lepimi pozdravi, 

Tina Demšar Vreš, u. d. i. k. a.
Foto: Tina Demšar Vreš

Kongres Nove generacije
V Novi generaciji, podmladku 

SLS, na 6. rednem Kongresu izvo-
lili novo vodstvo in sprejeli nov 
statut.

Člani in simpatizerji Nove gene-
racije, podmladka Slovenske ljud-
ske stranke, so se danes v Mariboru 
zbrali na rednem volilnem in tudi 

statutarnem Kongresu. Slavnostni 
govornik je bil župan mestne obči-
ne Maribor Franc Kangler, ki je v 
svojem nagovoru pozval vse mlade 
v Novi generaciji kot tudi vse člane 
drugih političnih podmladkov, da 
s povezovanjem in novimi ideja-
mi dosežejo spremembe, ki jih bo 
čutila tudi aktualna politična sfera. 
Ob tem je tudi izrazil željo, da se 
v prihodnjem letu, ko bo Maribor 
Evropska prestolnica mladih, prav 
vsi člani podmladkov srečajo v 
Mariboru na skupnem srečanju, ki 
bo znak odprtosti in sodelovanja, 
saj so mladi pot k uresničitvi boljše 
in želene prihodnosti.

Delegati so sprejeli nov statut 
Nove generacije SLS, ki vsebu-
je številne spremembe, ki bodo 
organizacijsko olajšale delo pod-
mladka, ter izvolili novo vod-
stvo. Predsednica je postala Sara 
Berglez Zajec iz Koroške, trije pod-
predsedniki pa so postali Astrid 
Bah, Anita Varga ter David Divjak.

Uroš Čuden, predsednik Občin-
skega odbora Nove generacije 
SLS Ig, pa je bil izvoljen za pred-
sednika glavnega odbora, za kar 
mu tudi čestitamo.

Z ljudskimi pozdravi!
Toni Pečjak, 

OO Nova generacija SLS 

Po sledeh velikih Slovencev
OO SDS IG je v maju organiziral 

izlet Po sledeh velikih Slovencev. 
Na poti nas je s kulturno-domo-
vinskim programom spremljal 
igralec in pesnik Tone Kuntner. 

V Črešnjevcu pri Slovenski 
Bistrici smo se s cvetjem in sve-
čama v modri in rumeni barvi 
poklonili dr. Jožetu Pučniku. V 
Zavrhu pri Lenartu v Slovenskih 
goricah smo se po 108 stopni-
cah povzpeli na Maistrov stolp, 
od koder seže pogled daleč nao-
koli na lepote Slovenske dežele. 
Tu smo si ogledali tudi Maistrovo 
spominsko sobo in izvedeli mar-
sikaj novega o generalu in pesni-
ku Rudolfu Maistru. Malo naprej 
smo se ustavili v Sveti Trojici, kjer 
je	 nekaj	 časa	 živel	 Ivan	 Cankar.	
Ogledali smo si stavbo njegovega 
takratnega stanovanja ter tamkaj-
šnjo cerkev s tremi zvoniki. Iz idi-
ličnega mesta smo se odpravili do 
Mathansove domačije, kjer nas je 

čakala malica, gostoljuben lastnik 
pa nam je razkazal zbirko starih 
predmetov. Vozili smo se naprej 
skozi Trate, kjer je doma pesnik in 
igralec Tone Kuntner. Po vojni so 
na Trate preselili družino Daneta 
Zajca. Naslednji postanek je bil pri 
Mariji Snežni, ki je postala neka-
kšna literarna znamenitost, obde-
lana v literaturi Partljiča, Jančarja, 
Kuntnerja in zamolčanega dr. 
Stanka Majcna, katerega grob 
smo tudi počastili z obiskom. Izlet 
smo končali v Šentilju v dolini pod 
Brlogo.

Na poti so nas spremljali bese-
de	 ponosa	 Ivana	 Cankarja	 (tod 
bodo živeli veseli ljudje … vesela 
domovina, pozdravljena iz vese-
lega srca …), verzi domoljubja 
Toneta Kuntnerja in samozave-
stna drža gostoljubnih Štajercev. 
Kulturno obogateni si želimo, da 
bi enkrat le dočakali dan, ko bo 
slovenska himna ozaljšana še z 

drugo kitico Prešernove Zdravljice 
in ko si bomo kot pokončen narod 
priznali, da je na prvem mestu 
samospoštovanje do nas samih, 
naše lepe domovine in naše geni-
alne zgodovine (Komu najprej 
veselo Zdravljico bratje čmo zapet? 

Bog našo nam deželo, Bog živi ves 
slovenski svet! …), šele nato pa 
blagoslov tudi vsem drugim naro-
dom (Žive naj vsi narodi, ki hrepene 
dočakat dan …).

Simona Pavlič

Zadnje počivališče Jožeta Pučnika v Črešnjevcu
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Reforme in sanacija bank
Da so naše državne banke v 

slabi finančni situaciji zaradi daja-
nja kreditov brez ustreznih zavaro-
vanj, ni nič novega. Rešitvi sta dve 
– ali jih ponovno dokapitaliziramo 
z davkoplačevalskim denarjem, 
kar smo nekajkrat že naredili, ali pa 
jih očistimo slabih naložb z usta-
novitvijo slabe banke in drugimi 
ukrepi. Vlada je predlagala drugo 
rešitev, saj se dosedanje dokapita-
lizacije niso izkazale kot ustrezne. 
Obenem se bo prvič zgodilo, da 
bodo na odgovornost poklicani 
člani uprav in nadzornih svetov, ki 
so za nastalo situacijo krivi. 

S socialnimi partnerji in javno-
stjo pa poteka tudi razprava oz. 
usklajevanje pokojninske reforme 
ter reforma trga dela. Pri tem so 
sindikati trdi pogajalci, vendar se 
večina zaveda, da je nekaj treba 
narediti. Po podatkih Zavoda za 

zaposlovanje RS je bilo v obdobju 
1-6/2012 na podlagi razpisanih 
prostih delovnih mest sklenjenih 
9.870 pogodb za določen čas in 
48.258 za nedoločen čas. Torej je 
res treba nekaj narediti in predlog 
za enotno pogodbo odpravlja 
razliko med pogodbami za dolo-
čen in nedoločen čas. Vemo pa, 
kakšne so prednosti pogodb za 
določen čas ter kakšne možnosti 
taka pogodba daje (najem kredi-
ta, varnost ...). 

Pokojninska reforma pa, v 
nasprotju z lansko, ki je padla na 
referendumu, prinaša zahtevo po 
pokojninski oz. delovni dobi 40 
let in ne hkrati dosegu starosti 65 
let. Prav tako uvaja informativni 
izračun, kar je bil tudi eden od 
naših predlogov pri lanski reformi, 
ki pa takrat ni bil sprejet. Končna 
oblika pokojninskega zakona bo 

znana po končanih usklajevanjih 
in sprejemu v DZ do konca leto-
šnjega leta.

S sprejemom reform, vpisom 
fiskalnega pravila v ustavo in 
sanacijo bank bi lahko Slovenija 
počasi povrnila zaupanje v svoje 
institucije in prepričala tudi tuji-
no, da se je sposobna spopasti s 
problemi in poiskati prave rešitve 
za izhod iz krize ter stabilizacijo 
financ. V zadnjih treh letih smo 
namreč javni dolg podvojili (z 8 

mld na 16 mld eur) in tak trend 
nas lahko skrbi, skrbi pa tudi tuji-
no. Kljub sprejetim zavezam smo 
s takim ravnanjem kršili kriterije 
in pravila, ki smo jih kot članica 
evro območja sprejeli. V tem man-
datu želimo prihodke in odhodke 
uravnotežiti ter tako omogočiti 
gospodarski razvoj Slovenije. 

Alenka Jeraj,  
poslanka v Državnem zboru 

Republike Slovenije

Vabim vas 
v poslansko pisarno v prostorih Mladinskega doma na Igu

v ponedeljek, 12. novembra 2012, od 15.30 do 17.00,
kjer bomo lahko poklepetali in morda skupaj poiskali  

odgovor na kakšno vaše vprašanje ali pa samo pokomentirali  
aktualne politične dogodke. 

Lahko me pokličete na tel.: 01/478-99-82 ali  
se mi oglasite po e-pošti: alenka.jeraj@dz-rs.si.

D R U Š T V A

7. srečanje Ljubiteljev starih vozil Ig

Že okoli šeste ure zjutraj smo pri 
gostilni Ulčar − naši stari lokaciji 
− začeli organizacijo srečanja, saj 
smo imeli povabljenih kar nekaj 
pomembnih gostov iz Ljubljane 
in drugod. Žal se je glede na 
močno deževje na naše povabi-
lo od društev na koncu odzvala 

le Gasilska brigada iz Ljubljane z 
njihovim Magirusom iz leta 1934 
in Miha Omerza s svojim parnim 
traktorjem. Drugače pa se nas je 
zbralo več kot 40 ljubiteljev z okoli 
30 vozili – od traktorjev, avtomo-
bilov in motorjev častitljive sta-
rosti, ki nam ne dež ne veter nista 

uničila veselega razpoloženje, 
dobre volje in prijateljstva. 

Začeli smo s  kavico in jutra-
njim klepetom o naših vozilih, po 
krajšem nagovoru predsednika 
pa smo se odpeljali v Iški vintgar 
ob hupanju in zvonjenju z vozili. 
Tam so nas pričakale borovničke 
proti prehladu,  s katerimi nas je 
pocrkljal najemnik gostišča Pavle 
Cimperman.	Po	prijetnem	preda-
hu ob smehu in kavici smo se 

vrnili do gostilne Ulčar, kjer nas 
je že pričakal odličen golaž pod 
taktirko Lenarta Ornika in Draga 
Gabrijelčiča. Srečanje se je kot 
vedno zavleklo pozno v noč, saj 
v prijetnem okolju in dobri družbi 
čas mineva neverjetno hitro.  

Na koncu naj se zahvalim gasil-
cem iz GB Ljubljana, ki so se kljub 
nalivu brez strehe nad glavo in 
brez gretja pripeljali z gasilsko 
lestvijo Magirus iz Ljubljane na 
naše srečanje. Zahvala velja tudi 
gostilnama Ulčar in Iški vintgar 
za prostor, sprejem in aperitiv ter 
vsem, ki ste se udeležili našega 
srečanja za dobro voljo. Posebna 
zahvala gre našemu tajniku 
Stanetu Zdravje za vso pomoč pri 
organizaciji, vso požrtvovalnost in 
odrekanje, brez katerega našega 
srečanja ne bi izpeljali.

Vsi ljubitelji starodobnih vozil 
in stare tehnike vabljeni na naše 
sestanke vsako sredo ob 19. uri v 
gostilno Ulčar.

Marko Hvale
Foto: Marko Hvale

Ljubitelji starodobnih vozil Občine Ig smo kljub močnemu dežju 
in vetru v začetku septembra uspešno izpeljali naše že sedmo sre-
čanje.
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Obisk pobratenega društva  
upokojencev iz Suhorja

V četrtek, 13. septembra 2012, so 
nas obiskali upokojenci iz pobratenega 
društva upokojencev Suhor. Ob 9. uri 
smo jih sprejeli v občinski sejni dvora-
ni člani upravnega odbora našega dru-
štva, pozdravil jih je tudi župan Janez 
Cimperman.	Predstavili	smo	jim	video	o	
naši občini, Tone Žagar pa jih je seznanil 
z delovanjem DU Ig. Po predstavitvi smo 
goste pogostili z zakusko, ki so jo pripra-
vile naše članice. Ob 10.30 smo si pod 
vodstvom Alenke Jeraj ogledali razstavo 
o koliščarjih.

Vzdušje je bilo prisrčno in slabo vreme 
nas ni oviralo na poti v Ljubljano. Pod 
vodstvom Vida Bratovža smo si ogledali 
našo prestolnico. Najprej smo se z avto-
busom krožno zapeljali po mestu. Ogled 
smo nadaljevali peš ter si ogledali zani-

mive in kulturnozgodovinsko pomemb-
ne dele mesta. Vodnik nam je kot pre-
senečenje pripravil obisk Magistrata. Šef 
protokola nam je razkazal notranjost in 
orisal zgodovino hiše. Pozdravil in pogo-
stil nas je tudi župan Zoran Jankovič. 
Iz Ljubljane smo se odpravili na ogled 
Plečnikove cerkve v Črni vasi. Ker so 
zahtevali vstopnino, si je nismo ogledali.

Prijetno druženje smo nadaljevali v 
gostilni Gerbec na Igu. Tem za pogovor 
je bilo na pretek, za dobro razpoloženje 
pa je poskrbela tudi harmonika. Ob 19. 
uri so se gostje odpravili proti domu. Bil 
je zanimiv in prijeten dan.

Dušan Petrič,
podpredsednik DU Ig

Foto: Vid Bratovž

Pri koliščarjih Prijetno druženje v gostilni Gerbec

Belokranjske pisanice v dar

V Zapotoku smo svetovni dan 
miru obeležili drugič. Zbralo 
se nas je več kot 50 vaščanov 
in sokrajanov iz sosednjih vasi 

Golega,	 Škrilja,	 Visokega	 in	 Cent.	
Pri praznovanju so sodelovale 
prav vse generacije. Manjkalo ni 
niti mladine in najmlajših, saj se 

prav ti najbolj veselijo, da lahko 
okrog drevesa, ki smo ga tudi letos 
posadili v počastitev dneva miru, 
prižgejo svečke. Naše mladenke 
Karmen, Maša in Staša so nam 
recitirale pesem o miru, Jakob pa 
je na kitaro odigral nekaj pesmic.

Dan sajenja dreves
Na svetovni dan miru se spo-

mnimo tudi na naravo in varo-
vanje okolja. Naše okolje je zelo 
pomembno ne le lokalno, temveč 
tudi globalno. V ta namen se po 
svetu misli in dejanja  mnogo ljudi 
združijo v sajenju dreves. 

ENO – 
E n v i r o n m e n t 
Online je glo-
balna mreža 
za trajnostni 
razvoj, ki deluje že od leta 2000. V 
finski vasici Joensuu, kjer se je leta 
2004 začel ENO program sajenja 
dreves, je do danes dosegel že 
150 držav. Združil je na tisoče šol, 
milijone otrok, mladine, staršev, 
učiteljev in drugih ljudi, ki so za 
mir pripravljeni prispevati svoj 
delež. Posadilo se je že približno 
sedem milijonov dreves, samo 
lansko	 leto	 450.000.	 Cilj	 ENO	 je,	

21. september, svetovni dan miru, za katerega so Združeni naro-
di dali pobudo za praznovanje že leta 1981, se uradno praznuje 
od leta 2000. Vseh 192 članic Združenih narodov je v svoje cilje 
zapisalo osem mednarodnih razvojnih projektov, ki jih bodo ure-
sničili do leta 2015. Z njimi bodo poskušali izkoreniniti ekstremno 
revščino, zmanjšati smrtnost otrok, premagati epidemije bolezni 
ter vzpostaviti globalno partnerstvo za razvoj. Vsi cilji izhajajo iz 
zahteve, da mora biti napredek usmerjen k miru. Mir je vrednota in 
želja vsakega posameznika. Mir je harmonija duha. Je spoštovanje 
in prijateljstvo med sosedi in narodi. Mir je sočutje in ljubezen v 
družini. Naj bi bil večen!

Praznovanje svetovnega dneva miru v Zapotoku
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Jakob je svoj prispevek k miru izrazil s kitaro.  Prižiganje lampiončka za mir

da bi do leta 2017 posadili 100 
milijonov dreves. Za dosego tega 
cilja bodo organizirali tudi prvo 
drevesno olimpijado, ki se bo 
začela prihodnje leto in bo pote-
kala vsako drugo leto vse do leta 
2017. Povezati in združiti želijo 
kar največ ljudi tega planeta, zato 
vabijo vse, da se jim pridružijo. 
Pridružite se tudi vi kot posame-
znik, šola, društvo ali organizaci-
ja. Vabljeni, da se nam pridružite  
prihodnje leto v Zapotoku ali pa 
postanite samostojen član mreže. 
Več informacij lahko dobite na 
http://www.enotreeday.net. ENO 
ima svoj slogan: Peace is green. 
Act now!/Mir je zelen. Deluj! Ima 
tudi vodilno pesem dneva sajenja 
dreves: Hi and Ho, we plant Trees.

Društvo Zapotok – član ENO 
mreže sajenja dreves

ENO – dan sajenja dreves ni osa-
mljen dogodek. Kot člani mreže 
sajenja dreves ENO, v katerega 
register je vpisano tudi Društvo 
Zapotok, smo se z zasaditvijo 
drevesa pridružili tudi letos. Lani 
smo posadili rdeči javor, za letošnji 
simbol miru pa smo izbrali drevo 
ginko. Za vsako leto smo za zasadi-
tev drevesa prejeli certifikat ENO.

Ginko je najstarejše še živeče 
drevo na planetu. Je živi fosil – pre-
živel je vse katastrofe na Zemlji, 
njegova zgodovina pa sega več 
200 milijonov let v preteklost v 
čas dinozavrov. Vse do danes je 
preživel zaradi svoje trdoživosti. 
Na Kitajskem so ga menihi časti-
li kot sveto drevo v tempeljskih 
vrtovih, uporabljali pa so ga tudi v 
zdravilstvu. Na Japonskem ginko 
velja za simbol upanja v priho-
dnost. Po uničujoči moči atom-
ske bombe leta 1945 je kot edini 

predstavnik rastlinske in živalske 
vrste naslednjo pomlad kot prvi 
znak življenja iz ožgane ginkove 
korenine pognal nov poganjek.

Ginko – drevo, ki razkriva poseb-
no modrost

Ginko je dvodomna rastlina 
(moško in žensko drevo), ki zra-
ste do 30 m visoko. Pri moških 
rastlinah je deblo visoko in 
vitko, ženske rastline pa imajo 
bolj košato krošnjo. Spada med 
iglavce, postavlja pa se z velikimi 
pahljačastimi listi, kar je njegova 
posebnost. Je nekakšna vez med 
listavci in iglavci. Ginko ne samo, 
da je preživel vse svoje rastlin-
ske in živalske vrste, kos je tudi 
naravnim sovražnikom. Odporen 
je proti škodljivcem in različnim 
boleznim, vetru, nizkim tempe-
raturam, onesnaženemu zraku. 
Sodobna medicina uporablja nje-

gove zdravilne učinke za zdravlje-
nje mnogo bolezni. Viri tudi nava-
jajo, da se pod krošnjo ginka in v 
njegovi neposredni bližini izničijo 
škodljiva negativna sevanja.

Ginko je drevo, ki razkriva 
posebno modrost. Vredno je 
pozornosti in posebnega spošto-
vanja, pa ne le zaradi trdoživosti, 
lepote, veličastne preteklosti in 
svetosti, ampak tudi zaradi priho-
dnosti. Doseže častitljivo starost 
več kot tisoč let. Kdo ve, kaj še vse 
skriva v sebi in kaj vse bo še moral 
preživeti.

S posebnim spoštovanjem pa 
so drevo ginko v Zapotoku pred 
RTC-jem	 posadili	 starejši	 krajani.	
Gospod Rino, ki je bil poleg še 
nekaterih drugih krajanov izbran 
za posaditev, je s svojimi čustvi, ki 
so na koncu pojedla tudi besede, 
izrazil, da je bil za ta dogodek še 
posebej počaščen. Obljubil je, da 

bodo drevo skupaj s prijatelji in 
sovaščani skrbno vzgajali in nego-
vali. Vsakič, ko se bomo usedli v 
njegovo senco, nas bo v zahvalo 
njegova energija prijazno pozdra-
vila in toplo objela. Tako bo drevo 
stalo in živelo še dolgo za naše 
otroke, vnuke in pravnuke, za vse 
naše zanamce.

Posadili smo svoj ginko. Naredili 
smo nekaj dobrega zase in za naš 
planet. Za konec  smo prižgali še 
lampijonček, ki je skupaj s svojo 
lučko v večerno nebo ponesel 
mnogo naših želja in misli za 
mir. In kot je rekel sveti Frančišek 
Asiški: »Začni s tem, kar je nujno. 
Nadaljuj s tem, kar zmoreš, in 
kmalu boš zmogel nemogoče!«

Darja Mlakar,
Društvo Zapotok, Sekcija za 

zdravo življenje
Foto: Tone Mlakar

Gospod Rino s sovaščankami pri zasaditvi ginka
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Sladko presenečenje               Foto: Alenka Jarc

Da bo še mnogo sladkih let ...               Foto: Deja Šturm

Jubilanta društva Odmev Mokrca
Pred kratkim sta časti-

tljiv osebni jubilej (80 let) 
praznovala dolgoletna 
člana društva Odmev 
Mokrca Ljudmila Šturm z 
Golega in Stane Kikelj iz 
Zapotoka. 

Obema želimo veliko 
zdravja, lepih trenutkov v 
zasebnem življenju in še 
mnogo udejstvovanj na 
dogodkih društva. 

Tu je tvoj rojstni dan! 
V soncu je ves okopan, 
bogato cvetje trosi, 
sadove zlate nosi. 
Tu je tvoj rojstni dan! 
V soncu naj bo okopan, 
poklanja naj ti srečo, 
uspehov polno vrečo. 
Tu je tvoj rojstni dan! 
V soncu res je okopan. 
Mi pa želimo ti, še dolge,  
vesele in zdrave dni. 

UO društva  
Odmev Mokrca

Spomini še živijo ...          Foto: Andreja Car Marijan

Skrb za ohranjanje 
spominskih obeležij

Bratje Papič – Srečko, Lojze in Zdravko so v začetku 
septembra samoiniciativno opravili dobro delo ter na 
pokopališču na Golem obnovili spomenik padlim borcem. 
Hvala za pripravljenost in zelo lepo delo. 

UO društva Odmev Mokrca 

Varovanje otrok ob začetku  
šolskega leta 

Varstvo otrok na poti v šolo je 
potekalo od 3. do 9. septembra 
2012. Pri tem smo opazili nekaj 
nevarnih točk, na katere posebej 
opozarjamo: 

Avtobusna postaja Ig
Dobro bi bilo narediti še en 

prehod za pešce ali obstoječega 

prestaviti proti avtobusni postaji. 
Opažena je bila nedisciplina voz-
nikov, ker ne ustavijo, če ob pre-
hodu čakajo otroci.

Gostilna Ulčar 
Potreben bi bil prehod za pešce. 

Nedisciplina voznikov, ne upošte-
vajo opozoril varujočega.

Križišče pri OŠ Ig (pri pošti)
Zmešnjava in zastoji pri uvozu 

in izvozu s parkirišča. Ob tem 
neprimerno obnašanje voznikov.

Križišče za Kurešček
Dobro bi bilo narediti prehod 

za pešce. Otroci tam niso hodili, 
te lokacije v prihodnje ni smiselno 
varovati.

Ožina Bolha
Otroci hodijo po pločniku, lokaci-

je v prihodnje ni smiselno varovati.
Okolica POŠ Golo
Premalo prostora pred šolo, 

nestrpnost voznikov, prevelike 
hitrosti, neupoštevanje navodil 
varujočega. 

Okolica POŠ Iška vas
Dežurstvo je bilo samo dopol-

dne, popoldne so starši prišli iskat 
otroke ob različnih urah. Prehitra 
vožnja.

Splošne ugotovitve
Potrebno bi bilo varovanje ob 

krožišču. Več sodelujočih je poro-
čalo o drzni vožnji posameznih 
voznikov in neupoštevanju opo-
zoril varujočega. Da so nestrpni 
mladi vozniki, je nekako razumlji-
vo, čeprav nesprejemljivo. Toda v 
nestrpnosti so prednjačile voznice 
− mamice z otroki v avtomobi-
lu. Neka ženska je speljevala s 
parkirišča pred šolo s cigareto v 
ustih in z mobilnikom v rokah 
ter se še mimogrede ukvarjala z 
volanom. Sodimo, da bi bilo o tej 
problematiki treba s starši spre-
govoriti na roditeljskih sestankih, 
morda kaj napisati v Mostiščarju. 
Navsezadnje – to, kar Janezki opa-
zujejo, bodo Janezi počeli. 

Štefan Bunič, 
predsednik DU IgKrižišče pri avtobusni postaji na Igu
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Bolšji sejem 

Obiskovalci so si z zanimanjem ogledovali razstavljene gobe. 

Velika razstava gob na Golem 
V soboto, 22., in nedeljo, 23. 

septembra, je Turistično društvo 
Kurešček organiziralo svojo tre-
tjo veliko razstavo gob. Razstavo 
smo pripravili v gasilskem centru 
PGD Golo. Vsakogar je presene-
tila z veliko raznovrstnostjo gob, 
saj je bilo mogoče prepoznavati 
in si ogledati več kot 412 gobjih 
vrst, od posameznih primerkov 
zelo strupenih lesnih gob, pogoj-
no užitnih do velikih kulinaričnih 
gobjih specialitet.  Naj izpostavi-
mo le nekaj najbolj zanimivih: 
•	 med	 smrtno	 strupenimi:	 zele-

na mušnica, koničasta mušnica, 
poljska koprenka (v Evropi je 
pomorila največ ljudi), sijajna 
koprenka;

•	 med	 kulinarično	 najboljši-
mi: nagubana debelonožka – 
nagubana koprenka (vrhunska 
goba);

•	 jesenski	 goban,	 modrikasta	
golobica, sivi zajček, zajetna 
polževka;

•	 kot	 redke,	 posebne	 in	 užitne	
gobe tudi v evropskem merilu: 
črni gabrovec, medvedji bra-
dovec, jelkin glivec, kolobarna 
dvovenčnica, orjaška kolobar-
nica (po domače čebular);

•	 lesne	gobe,	med	njimi	je	veliko	
zdravilnih: jelkina pološčenka, 
pisana ploskocevka, brezova 
odpadljivka.
Člani turističnega društva 

Kurešček in prijatelji smo v dveh 
dneh pred razstavo nabrali večje 
število raznovrstnih gob na 
področju naše občine in vse do 
Ribnice, Novega mesta, Litije ter 
Horjula. Tako nam je pojasnil duša 
razstave in neutrudni razlagalec 
gobjih posebnosti na tej razstavi, 
naš član Toni Dijak, član gobarskih 
društev Ribnica in Novo mesto. 
Sam je za razstavo nabral veliko 
vrst gob, zato mu gre še posebna 
zahvala za čas in znanje, ki nam ga 
je posredoval.

Vse gobe je bilo treba na raz-
stavnem prostoru tudi ustrezno 
razvrstiti in jih primerno označi-
ti, kar je skupaj z njim počelo 
nekaj zvestih sodelavcev naše-

ga turističnega društva do zgo-
dnjih jutranjih ur na dan razsta-
ve, med drugimi tudi predsednik 
Vukosavljevič. Za pravilnost poi-
menovanja in razvrstitve gob sta 
poskrbela determinator Toni Dijak 
in Marija Medič.

Na razstavi je bilo poskrbljeno 
tudi za lakoto z dobrim gobovim 
golažem in gobovimi polpeti iz 
kuhinje Milice Pavlič.

Veseli smo bili obiska našega 
župana	 Janeza	 Cimpermana	 in	
zelo velikega števila obiskoval-
cev, ki so vneto poslušali Tonijevo 
in Marijino strokovno razlago o 
gobah.

Oboroženi z nekaj novega zna-
nja se bomo lahko v prihodnje 

bolj gobarsko samozavestno 
podali v naše gozdove, saj je nabi-
ranje gob pa tudi že sama hoja 
po mehkem gozdnem terenu zelo 
učinkovita antistresna terapija. Ob 
tem pa seveda ne smemo pozabi-
ti na nekaj pravil pri nabiranju, da 
bomo ohranjali naše okolje čim 
bolj nedotaknjeno. 

Zahvaljujemo se Toniju Dijaku, 
PGD Golo, za pomoč in razstavni 
prostor,  ter vsem našim članom 
in prijateljem, ki so sodelovali pri 
pripravi razstave.

Nasvidenje drugo leto!

TD Kurešček
Foto: Braco Vukosavljević

Bolšji sejem na Golem postaja tradicija 
Lepo je bilo spremljati, kako 

so začeli prihajati prvi ponudniki 
z različnimi predmeti – od knjig, 
igrač, oblačil, obutve, strojev, slik, 
gospodinjskih aparatov, gum in 
rezervnih delov do suhe robe. 
Užitek je bilo poslušati pogajanja 
za ceno in način kupčije dolo-
čenih stvari. Že okoli 10. ure so 
bile stojnice zasedene. Začele so 
se vrstiti skupine radovednih obi-
skovalcev in kupcev. Za vsake-
ga se je nekaj našlo. Za lačne in 
žejne je bilo poskrbljeno z jedmi z 
žara, pečenimi odojki in točenim 
pivom. Tudi  za najmlajše je bilo 
poskrbljeno. Vzdušje je bilo zelo 
prijetno. Ob koncu sejma je bilo 
velikokrat zastavljeno vprašanje, 
kdaj bo naslednji bolšji sejem. 
Upajmo, da kmalu.

Braco Vukosavljevič,  
TD Kurešček

Foto: Braco Vukosavljević
Barantanje za rabljene predmete

TD Kurešček je v soboto, 22., in nedeljo, 23. septembra, organi-
ziralo že tretji sejem rabljenih stvari – bolšji sejem pred gasilskim 
centrom na Golem, tokrat tudi s spremljajočo razstavo gob.
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Ustvarjalna delavnica

Pozimi smo se predstavili na ižanskem pustnem karnevalu. 

Hribci za otroška igrala  
od marca do septembra 2012

Kako se je začelo? 
V hribovskih vaseh je že dolgo 

časa potreba po namenskih sku-
pnih prostorih za mlade in otro-
ke. Z intenzivnim priseljevanjem 
je potreba prerasla v pobudo, 
saj je mladih družin vedno več. 
Tako smo se starši otrok iz vrtca 
in osnovne šole na Golem zara-
di skupnega interesa povezali z 
vaškimi sveti in društvi ter hribov- 
sko mladino. Sestanke in priprave 
smo začeli pred enim letom. K 
sodelovanju smo takoj povabili 
vse zainteresirane. 

Najprej smo se dogovorili in 
uskladili, kako bo potekala orga-
nizacija projekta in kako bomo 
zbirali sredstva. Izhajali smo iz 
tega, da vse štiri vasi pristopijo k 

delu z  enakim številom predstav-
nikov vaških skupnosti in društev. 

Dogovorili smo se, da skupna 
sredstva zbiramo na računu  KD 
Mokrc ter na vseh prireditvah v 
okviru društev in vaških svetov s 
prostovoljnimi prispevki,
– na prireditvah v okviru projek-

ta (prireditve, katerih namen je 
izključno zbiranje prostovolj-
nih prispevkov za igrala, kot 
sta bila Otroški bazar v aprilu 
in Dobrodelni koncert v maju 
2012),

– z zbiranjem starega papirja 
po vaseh (akcija že poteka v 
Zapotoku in Škriljah, na Golem 
bo v oktobru) ter 

– z donacijami podjetij in fizičnih 
oseb. 

Zbrano skupno vsoto bomo 
delili na štiri vasi. Tako smo do 
zdaj od prve akcije na letošnjem 
pustnem karnevalu uspeli zbrati 
že več kot 14.000 evrov in smo 
že čez polovico zadanega cilja, tj. 
25.000 evrov. 

Zakaj ravno toliko? 
Vsoto 25.000 evrov smo dolo-

čili na podlagi povpraševanja za 
nakup otroških igral in opreme 
otroških igrišč (ograja, klopi, koši 
za smeti, table ...), ki bo namenje-
na izključno za to. 

Za pripravo zemljišč, na katerih 
bodo igrala postavljena, so zadol-
žene posamezne vaške skupnosti. 
V Škriljah imamo vaško zemlji-
šče določeno in tudi že urejeno. 
Na Golem in Visokem nimamo 
na razpolago vaškega zemljišča, 
zato se dogovarjamo o brezplač-
nem najemu zasebnih zemljišč, v 
Zapotoku pa bodo igrala stala pri 
RTC	Zapotok.	

Tretji del je prostovoljno 
delo vsakega posameznika do 
zdaj in vse do konca projekta. 
Ko zberemo dovolj sredstev, se 
namreč začne prostovoljno delo 
še s pripravo terena, postavitvijo 
igral in preostalih potrebnih 
elementov (ograje, klopi, koši za 
smeti, table ...). 

Kako do zadanega cilja?
Nadaljujemo zbiranje prosto-

voljnih sredstev na prireditvah 
društev (KD Mokrc, TD Kurešček 
in Društvo Zapotok), z donacijami 
podjetij in fizičnih oseb ter prire-

ditvami v okviru projekta.
O stanju zbranih sredstev obve-

ščamo na sestankih vaških sve-
tov, društev, v Mostiščarju ter na 
spletni strani http://www.hribci.
si/hribci_za_otroska_igrala in 
Facebook profilu www.facebook.
com/hribcizaotroskaigrala.

Hkrati se zbirajo ideje, predlo-
gi in želje vaščanov glede igral 
in ureditve igrišča. Vsi, ki bi žele-
li prispevati z idejami, predlogi, 
željami, delom ali kako drugače, 
se obrnite na predstavnike v svoji 
vasi:
Škrilje: Marina Plantan  
(GSM: 041/805-500)
Golo:	Jože	Ciber	
(GSM: 041/704-203), 
Darija Mavec (GSM: 031/345-883)
Visoko: Jožica Amadea Demšar 
(GSM: 030/648-910)
Zapotok: Zlato Usenik (GSM: 
041/467-384), Zuhra Jovanovič 
(GSM: 040/292-975)

Svoje predloge ali vprašanja 
lahko naslovite tudi na elektron-
sko pošto: igrala@hribci.si. Z vese-
ljem vam bomo odgovorili. Vsak 
prispevek, ne le v finančni obliki, 
je več kot dobrodošel, saj s sku-
pnimi močmi in znanjem zmore-
mo vse! Vaščani hribovskih vasi 
vabljeni, da pokukate v sosednjo 
vas, da se družimo in povezuje-
mo! 

Vsi prisrčno vabljeni na hribov- 
ske prireditve, kjer sonce vedno 
sije!

Zuhra Jovanovič

Z novim šolskim letom nadaljujemo akcijo z zbiranjem sredstev 
za nakup otroških igral v štirih hribovskih vaseh Škrilje, Golo, 
Visoko in Zapotok.

Prireditve, na katerih bomo zbriali prostovoljne prispevke za otroška 
igrala:

20. 10. 2012 – Koncert skupine Sosedje ob 10. 
obletnici delovanja Kulturnega društva Mokrc (Kulturna dvorana 
Golo)

16. 11. 2012 – Predavanje o Braziliji – predstavitev 
potovanja	 v	 Braziliji	 in	 sodelovanja	 na	 festivalu	 Condor	 Eagle	
festivalu, srečanju indijanskih plemen severne in južne Amerike 
(TK Petek , Visoko)

24. 11. 2012 – Razstava otroških igrač – na novo 
zbrana bogata zbirka starih in novih lesenih igrač, več kot 200 pri-
merkov, zametek za muzej igrač, ki ga želi narediti Mohor Demšar 
(TK Petek, Visoko)
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V ponedeljek, 24. septem-
bra, smo se po počitniškem 
oddihu ljubitelji pisane bese-
de in umetnosti ponovno 
srečali v Knjižnici Ig na že 
32. Govekarjevem večeru. V 
novo sezono smo vstopili s 
poezijo in nežnimi akvareli 
slikarke in pesnice Zdenke 

Vinšek Faganel. Akvarel je 
njena najljubša tehnika izra-
žanja, motive pa najde pred-
vsem v naravi in arhitekturni 
dediščini. Slikarkina poseb-
nost so tudi risbe s področja 
figuralike. Je tudi ilustrator-
ka – njene ilustracije krasijo 
zbirko pesmi Lovim utrinke 
svetlobe pesnic in pesnikov 
Društva Fran Govekar in 
pesniško zbirko Na poti do 
sebe pesnice Alenke Jeraj. 
Upokojena vzgojiteljica pred-
šolskih otrok se s slikanjem 
ukvarja od mladosti dalje, 
intenzivno pa od leta 1997. 
Je članica Društva likovnikov 
Ljubljana, Likovnega društva 
Franceta Pavlovca iz Ilirske 
Bistrice, Likovne sekcije KUD 
Alojz	 Kraigher	 KC	 Ljubljana,	
Društva ljubiteljev triglavske 
likovne dejavnosti in prijate-
ljev Triglava Bled ter Društva 

Fran Govekar Ig. Svojo sli-
karsko izobrazbo nenehno 
izpopolnjuje in dopolnjuje. 
Obiskovala je tečaje Likovne 
šole Društva likovnikov 
Ljubljana, ki jo zdaj tudi vodi. 
Pogosto sodeluje na extem-
porih, likovnih delavnicah in 
kolonijah, na skupinskih raz-
stavah, imela pa je tudi veliko 
samostojnih razstav. Prejela je 
že več priznanj in nagrad – za 
motiv škoromatov je prejela 
zlato paleto in certifikat Zveze 
likovnih društev Slovenije. 
Svojih misli in čutenj pa ne 
izraža le skozi likovno ustvar-
janje, ampak tudi skozi poe-
zijo. Nekaj svojih pesmi je 
z nami delila tudi ta večer. 
Razstava je bila na ogled v 
Knjižnici Ig do 2. oktobra 
2012. 

Tadeja Kavčič, 
Knjižnica Ig

V sodelovanju z Mohorjevo Celovec vas vabimo na

33. Govekarjev večer
v ponedeljek, 22. oktobra 2012, ob 19.00 v 

Knjižnico Ig.
Predstavili bomo eko kriminalko Medvedja kraljica avtorja 
Andreja Rijavca. Poleg avtorja Andreja Rijavca bo gost pri-
reditve poznavalec rjavega medveda biolog Ivan Kos, pred-
stojnik katedre za ekologijo in varstvo okolja na Biotehniški 
fakulteti v Ljubljani.

Medvedja kraljica je literarni  
prvenec avtorja Andreja Rijavca.  
Knjiga bo naprodaj po znižani  
ceni (17 €), avtor jo bo tudi podpisoval. 
Po predstavitvi knjige bomo  
odprli razstavo slik Julijane Peršič,  
ki bo na ogled do 19. novembra 2012.
Vljudno vabljeni! 

Zdenka Vinšek Faganel

JAZ VEM

Vi ne veste, kdo se v moji glavi kotali,
kaj v mojih prsih mrgoli.
Vi ne veste, kako v srcu mi bobni,
kdaj v žilah žubori, v mislih žvrgoli.

Jaz vem:
osamljenost mi tihoma grozi,
veselje hoče, da me zapusti.
Zdaj vem:
le upanje me še bodri,
da nisem sama, kjer ste vi.

Slikarke in slikarje ter druge  
zainteresirane vabimo na

TEČAJ AKVARELA
Tečaj bo vodila Zdenka Vinšek,  

članica Društva Fran Govekar Ig.

Tečaj bo potekal tri srede zapored  
od 17.00 do 20.00.

Prvo srečanje bo v sredo, 17. oktobra 
2012.

Udeleženi naj imajo s seboj podlago v velikosti najmanj 
30 x 40 (trši karton ali kakšno ploščo), na katero  

bomo nalepili akvarelni papir pred slikanjem,  
ozek mizarski lepilni trak, škarje, krpice ali papirnate 

brisače, akvarelni čopič, kozarec za vodo, svinčnik,  
radirko, akvarelne barve. Akvarelni 300-gramski  

papir bo zagotovilo Društvo Fran Govekar Ig. 

Na tečaju bomo skozi vaje spoznali razliko tehnik akvarela 
ter nekaj postopkov za različne motive in teme. 

Vabljeni!

32. Govekarjev večer 

Druženje s slikarko in pesnico Zdenko Vinšek Faganel
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Otroška ustvarjalna delavnica               Foto: Braco Vukosavljević

Turistično društvo Kurešček je tudi letos 
na Ižanskem sejmu organiziralo in izve-
dlo otroške delavnice. Otroci so z vese-
ljem izdelovali okraske iz papirja, barvali 
kamenčke, izdelovali servetno tehniko na 
kamenčkih ter izdelovali zapestnice in ogr-
lice iz bisernih kamenčkov.

Svoje izdelke so odnesli seboj ali jih 
podarili svojim najdražjim. Udeležilo se je 
veliko število otrok skupaj s starši, tako da 
so bile mize vedno zasedene. Naši men-
torici sta bili zelo veseli tolikšnega števila 
otrok, otroci in mamice pa navdušeni, da 
so se nekaj naučili.

TD Kurešček 

Delavnice turističnega podmladka na Ižanskem sejmu

Prvi šolski dan

Učenci 1. a in 1. b OŠ Ig s svojimi učitelji                                                       Foto: Barbara Oblak

Dragi otroci,
vabljeni v Knjižnico Ig

na uro pravljic

Famous Animals  
at the Olympics

v sredo, 17. oktobra, ob 17. uri.
Zgodbica z naslovom Famous Animals 
at the Olympics govori o živalih, ki 
zaprosijo veličastnega Zevsa, naj jim 
dovoli nastop na olimpijskih igrah. 
Interaktivno gibalno dogodivščino v 
angleščini za otroke od 3. do 8. leta 
starosti bo vodila Špela Podkoritnik 
Mokorel.

Dragi otroci,
vabimo vas v Knjižnico Ig  

na poljudnoznanstveno  
delavnico v angleščini

ENGLISH MIND LAB
Gas, liquid, solid 

v sredo, 7. novembra,  
ob 17. uri.

Poljudnoizobraževalna delavnica v angleščini je namenjena 
otrokom od 8. do 13. leta starosti. Otroci bodo spoznavali 
snovi različnih agregatnih stanj ter s preprostimi preizkusi 
ugotavljali naravne zakonitosti. Delavnico bo vodila Špela 
Podkoritnik Mokorel.
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Glavni	 namen	 Comeniusovih	
projektov je spodbujanje neneh-
nega strokovnega razvoja evrop-
skih ustanov za vzgojo in izobra-
ževanje, njihovo medsebojno 
sodelovanje, spoznavanje kultur 
evropskih narodov in s tem krepi-
tev evropske zavesti.

V projekt V slogi je moč oz. 
Schools united – stronger toge-
ther so poleg OŠ Ig vključene še 
po ena osnovna šola iz Estonije, 
Finske, Irske, Islandije, Madžarske, 
Nemčije, Poljske in Turčije. Vsebina 
projekta je matematika v poveza-
vi z drugimi vzgojno-izobraževal-
nimi področji. Vsaka šola je zadol-
žena, da v povezavi z določenim 

področjem pripravlja aktivnosti, 
ki jih potem izvajajo vse šole. Naša 
šola bo tako poskrbela za likovno- 
tehnično področje matematike 
ter kroniko projekta. 

Medšolsko sodelovanje bo 
potekalo prek svetovnega sple-
ta in na sestankih v posameznih 
državah. Tak sestanek bo naša 
šola pripravila v oktobru priho-
dnje šolsko leto. Glavnino finanč-
nih sredstev za te 'mobilnosti' je 
priskrbel	 CMEPIUS	 (Center	 RS	 za	
mobilnost in evropske programe 
izobraževanja in usposabljanja), 
dobrodošla pa bodo tudi spon-
zorska sredstva.

Prvi medšolski sestanek bo 
decembra na osnovni šoli v 
Fischachu v Nemčiji. Do takrat 
bodo na šolah potekale aktivno-
sti vzpostavitve oglasne deske 
in spletne strani projekta, izbi-
re skupnega logotipa in šolske 
maskote z dnevnikom, priprava 
darilnih škatel presenečenja ter 
izdelava novoletnih voščilnic za 
vsako partnersko šolo, z nemške 
šole pa nam bodo že poslali prve 
matematične orehe in predlog za 
adventni matematični koledar. 

Zelo smo veseli, da nam je 
uspelo postati del evropskega 
programa mednarodnega šol-
skega povezovanja! Zasluge v 
zvezi s prijavo in sodelovanjem 
pri zasnovi projekta ima učiteljica 
Karmen Zorko, s katero sva se 
udeležili sestanka koordinatorjev 
projekta konec avgusta v Estoniji. 
Po sestanku smo na šoli že obliko-
vali delovno skupino učiteljic, ki 

bomo ob podpori in sodelovanju 
tako vodstva šole kot celotnega 
učiteljskega zbora skrbele, da 
se bo projekt na naši šoli 'dobro 
počutil'.

Vabljeni ste, da spremljate naše 
aktivnosti na spletni povezavi 
(dostop s spletne strani šole), če 
pa se oglasite v šoli, si ne pozabi-
te ogledati oglasne deske desno 
od vhoda v zbornico: V slogi je 
moč oz. Schools united – stronger 
together!

Marjana Pšeničnik

Naša šola se je povezala z evropskimi šolami
Od avgusta 2012 do avgusta 2014 bo Osnovna šola Ig sodelovala 

z osmimi osnovnimi šolami iz različnih evropskih držav. Projekt 
nosi naslov V slogi je moč oz. Schools united – stronger together v 
okviru evropskega programa Comenius na področju spodbujanja 
večstranskih šolskih partnerstev. 

Filipinski zbor na Igu
V sredo, 26. septembra 2012, 

smo v okviru evropskega dneva 
jezikov in medkulturnega dialo-
ga med Azijo in Evropo gostili 
odličen študentski pevski zbor iz 
Filipinov.

Tretjo šolsko uro smo se učenci 
od 5. do 9. razreda zbrali v športni 
dvorani. Pred nas so prišli črnolasi 
ter zanimivo oblečeni fantje in 
dekleta. Nekateri so komentirali 
njihovo velikost,  drugi pa njihova 
žareča oblačila, a vsi smo osta-
li brez besed, ko smo jih slišali 
peti. Peli so odlično in tudi njiho-

va koreografija je bila zanimiva. 
Predstavili so nam priredbe svojih 
avtorjev kakor tudi znane sklada-
telje in za konec še priredbo Lady 
Gaga.

Preden smo se vrnili k pouku, 
so se nekateri z  njimi fotografirali 
in si izmenjali elektronske naslo-
ve. Njihov nastop nam je bil zelo 
všeč, podobnih nastopov pa si 
želimo še več, saj je to enkratna 
priložnost za spoznavanje bolj 
oddaljene kulture.

Janja Jurjevič, 9. a    

Dinamičen nastop filipinskega zbora      Foto: Barbara Oblak

Turistično društvo Iška vas
vabi majhne in velike OTROKE

na delavnico 

NOc cAROVNIC
v torek, 30.10. 2012, ob 18. uri

v Dom krajanov v Iški vasi.

S seboj prinesite škarje in  
male steklene kozarce.

                           Vabljeni!
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Kaj dogaja v Dragi?

Učenci v Dragi so prvi šolski 
dan že ustvarjali v delavnicah in 
tekmovali v športnih igrah. Prav 
vsi, tako najmlajši kot tudi starejši, 
so se s svojimi sošolci, učitelji ali 
prijatelji sprehodili po parku ob 
šoli. Tudi oni so opazili tisto, kar 
je na začetku šolskega leta novo. 
Na travniku stoji čebelnjak, učna 
pot je opremljena s pojasnjevalni-
mi tablami. Na tablah so zapisi o 
medovitih rastlinah in fotografije 
čebel. Preprosto in razumljivo pa 
tudi poučno je. 

Lahko bi rekli, da je park v Dragi 
prav spodbudno učno okolje. Le 
nekaj korakov od šolskih prosto-
rov, razredov, se razteza podro-
čje z raznovrstnimi drevesnimi in 
grmovnimi vrstami ter bogatim 
živalskim svetom. Dostop do 
naravnih materialov, ki spodbu-
jajo dejavnosti, je zavidljiv. Učenci 
lahko naravne materiale poiščejo, 
jih izbirajo glede na osebni interes 
in se odločajo, kaj bodo z njimi 
počeli. Lahko jih raziskujejo, se 
seznanjajo z njihovo uporabno-
stjo. Skozi neposredno izkušnjo 
jih preoblikujejo, lahko povsem 
samostojno. Bogato doživljajo 
naravo, spoznavajo njen vpliv na 
človeka in obratno. Učenci spo-
znavajo okolje, v katerem živijo, 
učijo se zanj skrbeti. Skrb za nara-
vo in okolje preprosto postane 
del njihovega življenja, gradijo 
se vrednote za odgovoren način 
bivanja. Učitelji delujemo kot 
načrtovalci in spodbujevalci celo-
stne okoljske vzgoje, saj je vzgoja 
o okolju sestavni del vsebin izo-

braževalnega programa. Ob skrbi 
za okolje, v katerem živimo, so 
učenci kot aktivni državljani vklju-
čeni v lokalno skupnost. Šolsko 
življenje vsebuje enakovredno 
partnerstvo med šolo in lokalnim 
okoljem.

Učenci potrebujejo priložnosti 
in informacije, ki so jim dosto-
pne. Prav Čebelja učna pot v Dragi 
ponuja vir znanja, ki je zapisan in 
posredovan v lahko berljivi obliki. 
O čebelah se bomo lahko učili 
tudi iz učbenika, kjer so vsebine 
prav tako zapisane bolj prepro-
sto. Čebelarska zveza Slovenije 
in	 zaposleni	 v	 Centru	 za	 uspo-
sabljanje, delo in varstvo Dolfke 
Boštjančič v Dragi smo prilago-
jeni Učbenik za ljubitelje čebel 
avtorice Marije Mlaker Šumenjak 
zapisali tako, da je vabljiv tudi 
za druge ciljne skupine – mlajše 
šolarje, starejše občane. 

Tako bomo na učni poti spo-
znali življenje čebel, uporabnost 
čebeljih pridelkov ter medovite 
rastline. Te si bomo ogledali na 
prilagojenem vrtu. Ob učnem 
čebelnjaku ne bomo spregle-
dali barvitih panjskih končnic. 
Znanje, ki ga bodo učenci prido-
bili o čebelnjaku pri pouku, bo 
obogateno s praktičnim delom. 
Varovanci varstveno-delovnega 
centra bodo lahko opravljali delo 
pomočnika čebelarja, kar omogo-
ča tudi večjo možnost zaposlitve. 

Enakopravnost vsakega državlja-
na se kaže tudi z možnostjo prido-
bitve in opravljanja dela.

Urejene točke učne poti bodo 
privabile tudi tiste mimoidoče, ki 
bodo želeli le opazovati lepoto 
narave. 

Ob vzgajanju in izobraževanju 
za zdravo življenje se bodo čebelji 
pridelki uporabljali tudi za zdra-
vljenje in preprečevanje bolezni. 
Z apiterapijo, ki se bo izvajala v 
Centru	 v	Dragi,	 si	 bomo	na	pod-
lagi čebeljih pridelkov krepili in 
ohranjali zdravje.

In učili se bomo tudi mi, učitelji, 
in	 vsi	 zaposleni	 Centra.	 Tokrat	 o	
čebelah ter čebeljih izdelkih in 
medenem pecivu. Učili se bomo 
drug od drugega in neformalno. 
Kot učeča se organizacija 
poudarjamo pomen učenja in 
znanja vsakega posameznika. 
Prilagajamo se spremembam 
v okolju in ob ohranjanju 
konkurenčnosti spodbujamo 
enakost pri iskanju priložnosti, 
odprtosti. Iščemo izboljšave in 
izzive.  

In od kod zamisel, da imamo v 
prelepi dolini Drage učno pot in 
čebelnjak?

Čebelnjak so postavili in finanč-
no podprli prostovoljci v okviru 
mednarodnega projekta Imex 
Challenge v času od 2. do 4. julija 
2012. Mednarodni projekt druž-
bene odgovornosti (ali Čebele 
za Drago) združuje predstavni-
ke Čebelarske zveze Slovenije, 
Kongresnega urada Slovenije, 
agencije Go. Mice, Kompasa, 
Grand hotela Union, Hiše kulina-
rike Jezeršek, Kongresnega urada 
pri	 Turizmu	 Ljubljana	 ter	 CUDV	

Draga. K sodelovanju tudi nismo 
pozabili povabiti prebivalcev 
lokalne skupnosti, ki so vedno 
dragoceni del vsake zgodbe 
Centra.	Vsi	udeleženi	so	na	svojem	
področju dela s svojimi idejami in 
skupnimi cilji pripomogli k večji 
kakovosti življenja ljudi s poseb-
nimi potrebami. 

Predstavljeni cilji in še mnogo 
drugih, ki bodo pomembno pope-
strili življenje učencev in varovan-
cev varstveno-delovnega centra 
ter pripomogli k prepoznavnosti 
Centra	 za	 usposabljanje,	 delo	 in	
varstvo Dolfke Boštjančič, so pri 
vseh vpletenih zbudili potrebo po 
pomoči, podpori sočloveku. Naše 
skupno delo bo skrb za naravo in 
okolje v sožitju z ljudmi. 

Prostovoljci iz vrst kongresne-
ga centra bodo ponovno v Dragi 
meseca novembra. Družili se 
bomo z namenom, da uredimo 
okolico	 Centra.	Morda	 nam	uspe	
tudi temne zidove mogočnega 
dimnika začarati v visoko mavrico 
cvetja – saj poznate tisti visoki 
dimnik v Dragi? 

Veselimo se ponovnega sreča-
nja s prostovoljci, saj smo tako 
učenci kot tudi zaposleni začutili 
iskren namen skrbi za posamezni-
ka, ki je v družbi pogosto poza-
bljen. 

Pridružite se nam!
Barbara Hegedüš,

CUDV Draga
Foto: Rok Usenik  
in Timo Heinaro

Običajno učenci ob začetku šolskega leta izmenjajo nekaj besed 
o tem, kako so preživeli počitnice. Marsikaj se je dogajalo, pravijo! 
Zaupna sporočila drug drugemu oddajajo na zanimiv in pogosto le 
njim razumljiv način. In razumejo se. Hitro tudi ugotovijo, kakšne 
so spremembe v njihovi šoli, kaj je dobrega in uporabnega zanje. 

Izdelava čebeljnaka Zadovoljni prosotovoljci po končanem delu
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Ribice, dobrodošle v vrtcu!

Septembra je bilo pri nas posebej živahno! V vrtec smo namreč prišli 
otroci iz skupine Ribic. Sprva smo se razigrani, polni pričakovanj in iskric 
v očeh skupaj s starši podali v nov svet, kjer je veliko prostora za igro, 
smeh in odkrivanje novih stvari. Ko pa smo ostali sami brez staršev, smo 
se morali malo oglasiti in na svoj način vprašati: »Kje sta moja mamica in 
očka?!« Vendar smo se zelo hitro navadili drug na drugega in zdaj se iz 
naše igralnice že sliši otroški smeh! Vse Ribice skupaj za Majo in Ano pa 
se zahvaljujemo staršem za odlično sodelovanje in pomoč v uvajalnem 
obdobju. Skupaj nam je uspelo!

Skupina Ribice 

Ribice na sprehodu

Miške na obisku pri račkah. 

Peka krompirja

Zabavne športne igre v Tomišlju

Male Miške se predstavijo

S septembrom smo se prvič ločili od svojih staršev in začeli hoditi v 
vrtec.  Hodimo v enoto Krimček in naša skupina se imenuje Miške. Ker 
smo v vrtcu najmlajši, se imenujemo male Miške. 

Prve dni  v vrtcu smo soglasno in na ves glas protestirali, ker bi bili še 
vedno radi pri svojih mamicah. Ko pa so se solze posušile in smo začeli 
raziskovati svojo igralnico, polno novih igrač in novih prijateljev, nam je 
postalo lepo. 

Radi se igramo z žogami, gledamo knjige, prepevamo pesmice in 
zaplešemo ringa raja.  Najlepše pa nam je na potepanju po bližnji oko-
lici z 'avtobusom'. Kadar gremo obiskat račke, s seboj vzamemo kruh. 
Podelimo si ga z račkami: eno meni, eno tebi …

Male Miške iz enote Krimček

Krompirjev piknik in igre brez meja 

V četrtek, 20. septembra 2012,  smo se v sončnem popoldnevu zbrali 
otroci in starši enote Sonček, kjer smo na igrišču v Tomišlju priredili  
krompirjev piknik. Medtem ko se je naš pridelek (krompir) pekel v žerja-
vici, smo se zabavali v športnih igrah.

Enota Sonček

USTVARJALNA DELAVNICA

NOČ ČAROVNIC

Dragi otroci,
približuje se nam najbolj strašljiva noč v letu, ko se 
čarovnice, duhovi in druga strašljiva bitja odpravijo na 
sprehod in nas strašijo: Buuuuu! Pridružite se nam na 
ustvarjalni delavnici, na kateri bomo izdelovali čarovni-
ce, pajke, netopirje in strašljive duhce, s katerimi se bodo 
naša stanovanja spremenila v čarovniška domovanja.

Vabljeni!

V KNJIŽNICI IG  

V ČETRTEK, 25. 

OKTOBRA, OB 17. URI
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Letošnja prireditev ob koncu 
projekta Moja dežela – lepa in 
gostoljubna je potekala v Domu 
krajanov Iška vas v četrtek, 27. 
septembra, in je sovpadala tudi s 
praznovanjem svetovnega dneva 
turizma, hkrati pa je TD Iška vas 
pripravilo tudi že tradicionalno 
razstavo buč ter drugih kmetijskih 
pridelkov in izdelkov.

Že na začetku so za prijetno 
vzdušje pred polno dvorano 
poskrbeli otroci POŠ Iška vas s 
prisrčni pesmicami.

Po kratkem uvodnem delu 
je s svojim nastopom prijetno 
presenetila kantavtorica Olga 
Weissbacher s svojo skupino, sicer 
tudi prebivalka Iga.

Sledilo je predavanje Damjane 
Iljaš iz KGZ Slovenije o invaziv-
nih rastlinah v našem okolju. 
Prijetno je predstavila, od kod 
vse so prišle v naše okolje tuje-
rodne vrste, nekatere med njimi 
tudi strupene. Izvedeli smo mar-
sikaj koristnega tudi o tem, kako 
jih zatirati oz. kakšno škodo pov-

zročajo v našem okolju.
Po predavanju se je na odru 

še enkrat predstavila Olga 
Weissbacher s skupino, nato pa 
je	župan	Janez	Cimperman	pode-
li pohvale za lepo ocvetličene 
hiše, ki so jih prejele (po abe-
cednem vrstnem redu): Matilda 
Arhar iz Iške vasi, Verena Golob 
iz Zapotoka, Dragica Krnc iz Suše, 
Ivanka Lesica iz Tomišlja, Jelka 
Likovič iz Vrbljen, Vera Oblak iz 
Tomišlja, Vikotorija Susman iz 
Strahomerja, Majda Tegelj iz 
Matene, Ani Tehovnik iz Podkraja 
ter Marija Zgonc in Martina Zgonc 
iz Kremenice.

Komisija se je odločila, da 
nagrad za prva tri mesta, tako kot 
je bilo v navadi do zdaj, ne razde-
li po mestih, ampak vsem trem 
nagrajenkam podeli enakovredno 
posebno priznanje za dolgoletno 
sodelovanje predvsem pa za dol-
goletno skrbno urejanje balko-
nov, oken in sploh celoten videz 
hiše ter njene okolice.

Pri letošnjih ogledih je komisi-
ja soglasno ugotovila, da bomo 
morali v občini še malo počaka-
ti, kar se tiče pohval oz. priznanj 
za lepo urejeno kmetijo in vas. 
Komisija se je soglasno odločila, 
da letos ne podeli priznanja za 
najbolj urejeno kmetijo in najlep-
šo vas, lahko pa bi podelili kakšno 
»koprivo«, vendar bomo tudi s 
tem še malo počakali. 

Ne glede na podeljeno pa 
moramo biti tudi malo kritični, 

namreč pogled na nekatere vasi 
in naselja še zdaleč ni tak, da bi 
lahko rekli, da so lepa ali ureje-
na. Velikokrat se pogled ustavi na 
podrtiji, napol popravljenem pri-
zidku in na malenkostih, ki daje-
jo kraju lep ali slab videz. Kljub 
temu pa je treba poudariti, da je 
vsako leto več hiš, ki jih človek z 
veseljem pogleda. Naj bodo te 
pohvale in priznanja spodbuda 
za naprej za vse, da bodo vasi 
in naselja urejena. Namesto nas 
jih ne bo uredil nihče. Mogoče 
smo kakšno tudi izpustili ali nismo 
prišli do nje, zato že zdaj poziva-
mo vsa društva, vaške svete in 
posameznike, da se v naslednjem 
letu bolj aktivno lotijo ogleda oz. 
ocenjevanja in s tem pomagajo 
tudi komisiji pri ogledu.

Vsem udeležencem se zahvalju-
jemo za udeležbo, vsem nagraje-
nim pa čestitamo. Hvala cvetličar-
ni Ana za tudi letošnje ocvetliče-
nje ograje na krožišču in podjetju 
Terri-RB za praktična darila pre-
vzemnicam pohval. 

Prav vsem ljubiteljem cvetja 
želimo še veliko lepega, bujne-
ga in zdravega cvetja, ki doda 
piko na i k urejenosti in prijaznosti 
naših krajev, ter vas pozdravljam 
z besedami povezovalke Andreje 
Zdravje: »Ostanite v cvetju vse 
do naslednjega leta, ko bomo 
ponovno ocenjevali vaš trud.«

Marica Zupan, 
občinska uprava

Foto: Maruša Švigelj

Podelitev pohval za leto 2012 
Urejeno okolje je porok za dobro počutje, večjo delovno vnemo 

in uspehe, zato ni naključje, da se je vseslovenski projekt Moja 
dežela – lepa in gostoljubna dobro prijel tudi na Ižanskem. Da je 
ižansko področje lepo in obiskano, ne skrbi samo občina, temveč 
tudi prebivalci. Nemalo je družin, ki jim skrb za urejeno okolje s cve-
tjem na balkonih in v okolici hiše postaja vedno bolj del vsakdana.

Razstava buč in drugih kmetijskih pridelkov

Turistično društvo Iška vas je 
pripravilo razstavo buč, kmetij-
skih pridelkov in starih kmetijskih 
pripomočkov za delo na polju 
in doma. Razstavljavci so razvr-
stili buče v lepe aranžmaje. Bile 
so okrasne bučke in buče, ki so 
namenjene za pripravo slastnih 
jedi, kot so kompoti, juhe, marme-
lade, zavitki.

Ustvarjalnost članic TD Iška vas 
je bilo opaziti že pred gasilskim 
domom, kjer je bila razstavljena 
žabica na vodi s svojim zarodom 
v mrestu. Na odru smo zalotili 
turistko za grmovjem, ki je nastala 
po idejni predlogi podmladka TD 

Iška vas. Za lepo dekoracijo odra 
so poskrbeli učenci POŠ Iška vas 
z risbami in sončnicami iz papirja. 
Prvič letos smo v goste povabili 
gospo Zmago Sebanec, ki je na 
delavnici pred odprtjem razsta-
ve izdelala aranžmaje iz sadja in 
zelenjave. Pod spretnimi rokami 
so iz paradižnika in črne redkve 
nastajale vrtnice, iz korenja in 
rdeče redkvice cvetovi za šopek, 
iz jabolk labodi, dekoracije iz pora, 
kolerabe, črne redkve, ananasa, 
res prava paša za oči.

Po koncu prireditve je bila 
pogostitev za vse udeležence, in 
sicer so člani TD stisnili jabolčni 

sok, ki je s slastjo tekel po grlih, 
članice društva pa so spekle slad-
ke dobrote.

Ob tej priložnosti se zahvalju-
jemo učiteljicam POŠ Iška vas, 
ker se vedno z veseljem odzovejo 
povabilu našega društva in pri-
pravijo otroke na nastop ter tako 
obogatijo vsako našo prireditev.

Hvala vsem razstavljavcem, ki so 
z bučami in pridelki iz domačega 
vrta obogatili razstavo, to so bili: 
Lojzka Janežič, Mihaela Janežič, 
Zala Janželj, Leopoldina Jeraj, 
Karmen Kavčič, Mojca in Boštjan, 
Marija Rupert, Andreja J. Stanešič, 

Stanka Stražišar, Dani Škulj, Janez 
Štembal, Marinka Završnik, Marija 
Zdravje, Matjaž Zupan, Angela 
Žagar, Anton Žagar, Sonja Žagar, 
Špela Žagar, Vera Žagar in moja 
malenkost.

Se vidimo prihodnje leto.

Milena Hvalič Arhar,
TD Iška vas

Razstava buč in kmetijskih pridelkov v Iški vasi
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13. Pokal Šefla 

Kotlički so postali vroči, vsak je 
imel svoj skrivni recept, kakšno 
meso dodati in kdaj, kakšna mora 
biti temperatura v kotličku, dodali 
so male skrivnosti, za katere vedo 
samo oni, in ko so prišli naokoli 
člani komisije, se jim je srčni utrip 
dvignil – kaj če bodo našli kaj, kar 
jim ne bo všeč? 

Malo po poldnevu se je začelo 
zbiranje vzorcev za ocenjevanje. 
Eni so bili dodatno okrašeni, drugi 
so stavili samo na svojo kakovost. 
Tričlanska strokovna komisija je 
začela naporno delo. Najprej po 
ena žlička vsake jedi, vsak član 
si je nekaj momljal pri sebi, raz-
členjeval okus, slanost, razmerje 
začimb, trdoto mesa, iskal neu-
strezne okuse, če je bil v dvomih, 
vzel še enkrat. V drugi fazi ocenje-
vanja je komisija pričela izmenje-
vati mnenja o posameznih jedeh 
in postopoma izločala tiste manj 
dobre. Odločitev komisije je bila 
letos zelo težka, kajti vsi kuharji so 
se zelo potrudili in razlike v točkah 
so bile zelo majhne – ocenjevalo 
se je od 1 do 10.

Sledila je razglasitev rezultatov 
in podelitev pokalov prvim trem, 
podelil	 jih	 je	 Janez	 Cimperman.	
In kakšna je bila skupna ocena 
vseh jedi iz kotličkov? Podatek, 
da so bili že ob razglasitvi skoraj 
vsi kotlički prazni in pomazani s 
kruhom, pove vse.

Sodelujoče ekipe: 
Društvo Fran Govekar Ig (Katja in 
Franc Pucihar) – goveji golaž
PD Krim (Rudi Pečaver in Boštjan 
Gačnik) – goveji golaž
TD	Iška	vas	-	Coklarja	(Tone	Žagar,	
Rado Vidic) – coklarski golaž
TD Krim (Hermina Oblak in Darja 
Modic) – južna izpod Krima
Toro (Rok in Tomaž Trtnik) – vampi 
T + A (Tanja in Andrej Markioli) – 
golaž polenta
Klopfer team (Igor Golič in Edo 
Žerovnik) – pr' at' golaž
B + D (Bojan Kogoj in Drago 
Gabrijelčič) – golaž mešani
Midva (Dragan Kovač in Andrej 
Gašperič) – pasulj
Lenart Ornik – štajerski pasulj

Dobitniki pokalov:
1.	 mesto:	 Coklarja	 TD	 Iška	 vas	
(Tone Žagar in Rado Vidic) – 
coklarski golaž
2. mesto: PD Krim (Rudi Pečaver 
in Boštjan Gačnik) – goveji golaž
3. mesto: T + A (Tanja in Andrej 
Markioli) – golaž polenta

Člani strokovne komisije so bili: 
Dragica Ajdovec, Natalija Končina 
in Andrej Logar.

Organizator Pokala Šefla se 
še posebej zahvaljuje Andreju 
Logarju in Bojanu Kogoju, ki sta 
sodelovala na vseh dosedanjih 
Šeflah, Andrej Logar kot član 
komisije, Bojan Kogoj kot kuhar. 
Čestitke obema!

Sponzorji pokala Šefla so bili: 
Društvo 21. marec, Kavarna 
Studenec,	 Janez	 Ciber,	 s.	 p.,	 Ig,	
Bertal, d. o. o., Komet bar, Ig. Za 
pomoč se organizator zahvaljuje 
tudi Občini Ig. 

In ker dober glas seže v deve-
to vas, pričakujemo naslednje 
leto še več ekip iz naše občine. 
Verjamemo, da je še mnogo 
dobrih kuharjev ... zato – drugo 
leto spet nasvidenje!

Franc Toni,
Marica Zupan

Pokal Šefla je osvojila ekipa TD Iška vas s coklarskim golažem.

V soboto, 15. septembra, je na travi pred Centrom Ig že navsezgo-
daj zadišalo po praženi čebuli in drugih dodatkih, ki so jih pridne 
roke desetih kuharskih ekip zavzeto rezale, sekljale, mešale ... Tisoč 
skrbi in vprašanj se je tekmovalcem pletlo po glavi, nekateri so bili 
malce bledi od skrbi, drugi so skrbi skrivali za zgovornostjo, tretjim 
je prav prišel rek Kuham z vinom, včasih ga dam tudi v jed … 

Stojnica našega društva

Ižanski sejem
Na prelep septembrski dan se 

je TD Iška vas udeležil Ižanskega 
sejma, kjer smo sodelovali s stoj-
nico in kuhali golaž, članica dru-
štva pa je na ogled in prodajo 
postavila ročno izdelan nakit.

Stojnica je bila obložena z izdel-
ki iz pirine moke, kot so piškoti, 
kruh, rezanci za juho, v ponudbi 
smo imeli tudi seme motovilca, 
fižol v zrnu, moko iz pire, pirin 
zdrob, domačo konjsko sala-
mo, doma pridelan mladi kravji 
sir, domači jabolčni kis, na mizi 
so se našli tudi vloženi jurčki. 
Če razmislimo, smo imeli mizo 
obloženo za pravo kmečko mali-
co s posladkom. Zahvaljujemo se 
vsem rednim in novim kupcem 
naših dobrot, saj pripomorejo k 

prepoznavnosti naših domačih 
pridelkov. Lahko rečemo, da se 
dober glas širi v deveto vas.

TD Iška vas je imel tudi pred-
stavnika pri pokalu Šefla, kuha-
nje golaža. Kuharja Rado Vidic 
in Tone Žagar sta tako navdušila 
pokuševalce, da sta kar zmagala. 
Ko smo povprašali njuni ženi, 
koliko sta doma vadila, nobena 
ni znala razložiti, kje sta skrila 
domače poskuse kuhanja. Tako 
lahko samo zapišemo − naravni 
talent …

Prihodnje leto spet poskusimo 
srečo.

Milena Hvalič Arhar,
TD Iška vas 
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Z G O D O V I N A  N A Š I H  K R A J E V

Ljubljansko barje z obrobjem 
je že od nekdaj privlačilo mnogo 
strokovnjakov, raziskovalcev in 
znanstvenikov, pa naj je šlo za 
osuševanje barja, zahtevno gra-

dnjo cest in železnic prek barja, 
gradnjo zajetij pitne vode ali izko-
riščanje šote, gline, peska, proda 
in gradbenega kamna. Tako je 
razprostranjenost prodnih zasi-

pov na barju izredno pomembna 
za gradnjo zajetij pitne vode in 
območij za poselitev, ki bi bila 
varna pred poplavami in ugodna 
za kmetijstvo. Tektonski premiki, 
kot so gubanje, narivanje in pre-
lamljanje ter grezanje in dviga-
nje, so na jugovzhodnem robu 
Ljubljanskega barja povzročili 
nastanek zapletene geološke 
zgradbe, ki je sestavni del tekton-
ske enote − Želimeljsko-Ortneške 
grude.

Želimeljsko-Ortneška gruda

Želimeljsko-Ortneška gruda 
obsega prostor med ortneškim 
in mišjedolskim (imenovan po 
Mišji dolini pri Robu)  prelomom, 
ki se vleče od Kolpe v dinarski  
smeri daleč proti severozahodu. 
Na barju je njun potek prekrit 
z barjanskimi usedlinami. Tudi 
severna in južna meja te tekton-
ske enote sta prelomne narave. 
Ortneški prelom je najbolj izra-
zit pri Ortneku, po katerem je bil 

Od oktobra 2010, ko smo odprli stalne raz-
stave in TIP, nas je obiskalo že več kot dva tisoč 
obiskovalcev od upokojencev do vrtičkarjev 
in šolarjev. Tega smo zelo veseli, in če si naših 
razstav še niste ogledali, vljudno vabljeni! 

Sodelujemo z različnimi institucijami – 
SAZU, Inštitutom za arheologijo, Slovensko 
komisijo	 za	 UNESCO,	 KP	 Ljubljansko	 barje,	
Narodnim muzejem Slovenije, domačo in 
sosednjimi občinami. 

V sodelovanju z arheologom dr. Antonom 
Veluščkom	 (ZRC	 SAZU,	 Inštitut	 za	 arheologi-
jo) smo pripravili zanimivo razstavo o prvih 
prebivalcih Ljubljanskega barja koliščarjih. Na 
razstavi lahko vidite tudi replike najpomemb-

nejših najdb, ki jih je na koliščih ob Ižanski cesti 
1875 izkopal Karl Dežman. 

Od 8. februarja 2012 je maketa koliščarskega 
naselja, delo družine Kržič, del stalne razstave 
Koliščarji z Velikega jezera v Mladinskem domu 
na Igu. 

Za organizirane skupine je urejeno vode-
nje po razstavah tudi zunaj delovnega časa. 
Najave na: 040/867-393.

V pisarni lahko kupite pobarvanko Koliščarji 
z Velikega jezera, knjigo dr. Antona Veluščka 
Koliščarji, koliščarski med, turistične spominke, 
majice ter druge izdelke. 

Od 1. novembra 2012 bo Turistično informa-
cijska pisarna odprta po zimskem odpiralnem 
času (1. november do 31. marec):
•	 torek	in	četrtek	od	16.00	do	19.00,
•	 sobota	in	nedelja	od	9.00	do	12.00

Obiščite nas! Več informacij najdete na 
www.drustvo-frangovekar.si.

Turistično informacijska pisarna

Geološka dediščina Ljubljanskega barja z obrobjem

Želimeljska dolina
Na Ljubljanskem barju in njegovem obrobju je veliko zanimivih 

kotičkov z bogato geološko dediščino, ki jih je dobro spoznati, 
raziskati in opisati, saj so (če še niso, pa lahko postanejo) naravne 
vrednote in spomeniki dovolj zanimivi za razvoj turizma, rekreacij-
skih in šolskih učnih poti, kmetijstva in drugih oblik gospodarstva. 
Mednje prav gotovo sodi tudi podolgovata Želimeljska dolina s 
svojo zapleteno geološko zgradbo in geomorfološkimi oblikami, ki 
leži na vzhodni meji Občine Ig. 

Letos je nastopilo jesensko enakonočje in 
s tem začetek jeseni na soboto, 22. septem-
bra, ob 16.49. In ker je pohod po mejah štirih 
občin po navadi na prvo jesensko soboto, so 
se tako pohodniki iz ižanske občine zbrali v 
Iškem vintgarju in ob 8.30 krenili proti Vrbici, 
kjer so se pridružili preostalim pohodnikom iz 
občin	 Brezovica,	 Cerknica	 in	Velike	 Lašče.	Tam	
je	vse	prisotne	pozdravil	župan	občine	Cerknica	
Marko	Rupar,	saj	je	bila	letos	Cerknica		gostite-
ljica.

Po prihodu na Osredek sta sledila kratko sre-
čanje in pogostitev, vse prisotne pa je v imenu 
naše občine pozdravil tudi direktor občinske 
uprave Janez Miklič, v imenu soorganizator-
ja	 Društva	 Claustra	 Alpium	 Iuliarum	 pa	 Milan	
Podlogar.

Marica Zupan,
občinska uprava

Vrbica 2012

Pohodniki iz naše občine pred startom

TURISTIČNO
INFORMACIJSKA 
PISARNA DRUŠTVA 
FRAN GOVEKAR IG

V 
DEŽELI KOLIŠČARJEV

W
W

W
.D

RUSTVO-FRAN GOVE
KA

R.
SI
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zato poimenovan. Od tod se vleče 
v severozahodni smeri zahodno 
od Velikih Lašč, med Rašico in 
Ponikvami na Smrjene, Pijavo 
Gorico in Ljubljansko barje ter še 
naprej, konča pa se morda ob 
Ljubljanskem prelomu (S-J) na 
Ljubljanskem barju ali še naprej 
ob savskem prelomu. Kamnine 
na obeh straneh omenjenih pre-
lomov so v širini sto do več sto 
metrov izredno močno zdrobljene 
in pretrte. Poleg tega so na obmo-
čju te grude ugotovljene številne 
sinklinale, antiklinale, prevrnjene 
sinklinale in antiklinale ter ena 
doma. Našteti tektonski elementi, 
strukture in premiki so ustvari-
li zapleteno tektonsko zgradbo 
tega ozemlja. Zgradbo obravna-
vanega ozemlja so zelo popestrili 
na površju zelo dobro vidni preč-
noalpski prelomi s smerjo S–J kot 
so Pijavškogumniški, Dragarski in 
Ižanski prelom. 

Pijavškogumniški prelom pote-
ka po zahodnem robu Pijavškega 
hriba mimo Gumniškega vrha in 
se verjetno nadaljuje mimo Jelšja 
na Hruščovje pri Lavrici, od tod 
pa se po vsej verjetnosti vleče na 
Srednjo vas in Hrastarijo ter v doli-
no Bizoviškega potoka, na Bizovik 
in proti Šentjakobu. Dragarski 
prelom, ki smo ga poimenova-
li po dolini Drage pri Igu, pote-
ka v smeri sever–jug in se vleče 
prek barja mimo vzhodnega roba 
Grmeza na Lavrico. Zelo močan 
in zelo rušilen je tudi Ižanski pre-
lom, ki je v reliefu močno izra-
žen že zahodno od Škrilja, od 
koder nadaljuje pot po barju prek 
Hauptmance na Rudnik in v stru-
go Dolgega potoka pri Zgornji 
Hrušici. 

Kotlina Ljubljanskega barja je 
nastala na prehodu terciarne v 
kvartarno dobo. Velika debelina 
pleistocenskih sedimentov kaže, 
da se je ta kotlina najbolj pogre-
zala v času würmske poledenitve. 
Pogostni potresni sunki zlasti na 
stiku barja in Dolenjskega krasa 
pa dokazujejo, da tektonski pro-
cesi na tem območju še vedno 
trajajo.

Prelomi so razpoke, po katerih 
je izvršeno premikanje obeh blo-
kov vzporedno prelomni ploskvi. 
Prelomi so navpični, vodoravni 
ali nagnjeni pod najrazličnejšimi 
koti. Premikanje je lahko navpično 
dviganje ali spuščanje (grezanje), 
vzdolžno premikanje in razmikanje, 
na zgradbo ozemlja pa je najbolj 
vplivalo narivanje. 

Želimeljski prelom je izredno 
pomembna tektonska razmeji-
tvena črta v južni Sloveniji, saj so 
geološke razmere vzhodno od te 
prelomnice v marsičem drugačne 
od tistih zahodno od nje. Loči oze-
mlje severozahodne Dolenjske od 
želimeljsko-ortneškega narivnega 
ozemlja, ob njem pa je nastal pli-
tev tektonski jarek, poleg tega je 
prav ta prelom glavni povzročitelj 
rušilnega potresa leta 1895, ki je 
prizadel Ljubljano. 

Želimeljski prelom je eden 
od najbolj rušilnih prelomov z 
dinarsko smerjo na južnem robu 
Ljubljanskega barja, ki ga ima 
večina raziskovalcev za glavne-
ga povzročitelja potresa, ki se je 
zgodil leta 1895 in do tal porušil 
Ljubljano. Geodetske in geofizi-
kalne meritve ter druge raziskave 
kažejo, da se ugrezanje in dviganje 
posameznih delov Ljubljanskega 
barja dogajata še danes, zlasti 
na njegovem južnem robu. Tudi 
vzhodni rob Želimeljske doline, 
ki je zelo strm in premočrten, je 
tektonski in se proti jugozahodu 
klinasto združuje z Želimeljskim 
prelomom. 

Reka Želimeljščica
Na izravnanem reliefu so vodni 

tokovi s svojo erozijsko močjo izo-
blikovali rečna korita in doline. 
Želimeljščica (ali tudi Želimeljca) 
je majhna rečica, ki izvira v 
Želimeljski dolini nad jugovzho-
dnim robom v bližini turjaškega 
gradu na nadmorski višini 290 
metrov. Teče po zahodnem robu 
Želimeljske doline in nato po 
barju vse do izliva v reko Iščico 
severno od Iga. Veliko vodnatost 
in nepresušnost skozi vse leto ji 
zagotavljajo številni izviri, potoč-
ki in občasni hudourniki. Pritoke 
dobiva zlasti s precej razčlenjene-
ga levega brega, in sicer: Javorski 
potok, Peklenščica, Granjevca, 
Ščurkov potok, Mrzli Bršljanovec, 
Suhi potok, Čičev žleb in Benšetov 
graben; na desnem bregu pa 
je omembe vreden le pritok 
Bajdinski potok. Naravna rečna 
struga je ohranjena samo do vsto-
pa na aluvijalno ravnico, od tu 
naprej pa je Želimeljščica ukroče-
na in teče po regulirani strugi ozi-
roma premočrtnem kanalu vse do 
izliva v Iščico. Prej je v ravninskem 
delu tekla po številnih meandrih. 
Razen v najzgornjejšem delu ima 
Želimeljščica v preostalem delu 
zelo majhen padec, saj teče v 
glavnem po ravnini. 

Želimeljska dolina
Rečna dolina je podolgovata z 

vodno erozijo izdolbena geomor-
fološka tvorba v bolj ali manj izrav-
nanem začetnem reliefu, ki sestoji iz 
dna ter levega in desnega pobočja. 
Nastane z navpično in bočno rečno 
erozijo, zato ima rečna dolina v 
osnovi obliko črke V. Zelo ozko doli-
no s strmimi pobočji in tekočo vodo 
na dnu imenujemo soteska. 

Želimeljska dolina je do 200 
metrov globoka podolgovata 
premočrtna zajeda na jugovzho-
dnem robu Ljubljanskega barja, 
ki je nastala vzdolž Želimeljskega 
preloma. Dolina poteka v smeri 
JV-SZ, zvesto sledeč močno poru-
šeni tektonski coni omenjenega 
preloma. Želimeljska dolina se raz-
prostira od Pirmana pod Turjaškim 
gradom do Šviglja pod Pijavškim 
hribom na dolžini približno dese-
tih kilometrov. Razdelimo jo lahko 
v štiri dele. V en kilometer dol-
gem začetnem delu od Pirmana 
do izliva Ščurkovega potoka v 
Želimeljščico ima ta dolina značaj 
soteske z ravnim, le okoli 50 m 
širokim dnom, obdanim z zelo 
strmimi nerazčlenjenimi pobočji. 
Naprej od omenjenega izliva se 
Želimeljska dolina postopoma, 
a vztrajno širi in poglablja. Tako 
od izliva Ščurkovega potoka v 
Želimeljščico do Poljan sledimo 
dolino z ravnim od 150 m do 250 
m širokim dnom z izrazito neraz-
členjenim desnim pobočjem brez 
pritokov in s precej strmim, a raz-
členjenim levim pobočjem. Od 
Poljan do Rogovile je ravno dno 
doline še širše, saj meri od 250 
do več kot 500 m. Desni breg je 
še vedno strm in nerazčlenjen, 
levi pa je bolj razčlenjen kot pred-
hodni del. V zaključnem delu, 
tj. med Rogovilo, Kremenico in 

Pijavškim hribom, imamo oprav-
ka z močno razširjeno aluvijalno 
ravnico, ki nato preide v barje. V 

končnem delu doline sta desno 
in levo pobočje doline obe pre-
cej nižji od predhodnih delov in 
sta obe srednje razčlenjeni. Od 
Pirmana do Poljan je dno doli-
ne prekrito z aluvijalno prstjo. Pri 
Želimljah in pod Skopačnikom se 
v aluvijalno ravnico pahljačasto 
zajedata dva bočna hudourniška 
vršaja. Na močno razširjeni alu-
vijalni ravnici, ki je v večjem delu 
prekrita z rjavkasto sivo prstjo, so 
na površini vidne značilne kopa-
ste oblike želimeljskega vršaja. Pri 
izhodu iz ozke doline je namreč 
Želimeljščica naredila obsežen 
prodni vršaj, ki se razprostira pod 
barjanskimi usedlinami daleč 
proti severozahodu in severu. 

(Konec prihodnjič)
Stevo Dozet,

dr. geol.

Ozka Želimeljska dolina se na severu razširi v aluvijalno ravnico, ki prehaja v barje. 
Vzhodni rob doline je strm, zgrajen iz karbonatnih kamnin in izrazito premočrten, 
kar nakazuje na tektonski nastanek.  

Nastanek Želimeljske doline je posledica 
tektonskih procesov in rečne erozije. 
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Ljubljansko barje in mejice

Ogrodje dajejo mejicam dre-
vesa: največkrat črna jelša, vrbe 
in dob. Niže, kjer se krošnje dre-
ves zožijo in ob straneh pustijo 
do svetlobe tudi drugim, najde-
mo brogovito, navadno kalino, 
črni trn, robido, šipek, na trdin-
skih delih tudi maklen in beli 
gaber. Dobra mejica se ponaša 
še z bogato podrastjo, v kateri 
se bohoti mnogo cvetic, trav in 
visokih steblik.

Barjanska pokrajina, ki jo delijo 
poti, jarki in mejice, je v Sloveniji 
edinstvena – tudi v svetu bi ji 
težko našli enako. Ustvarile so 
jo generacije prednikov, ki so 
še znale sobivati s tem, kar daje 
in omogoča narava. Ne le da so 
mejice razmejevale zemljišča, 
kakor pravi že ime, mejice dajejo 
še mnogo več.

Dolge vrste drevja in grmovja 
delujejo kot protivetrni pasovi – 
zmanjšujejo namreč moč vetra 
in tako oblikujejo ugodnejšo 
klimo za poljščine. Ob tem pa 
vendarle omogočajo rahel pretok 
zraka, zato ob tem ni nevarno-
sti zračnih vrtincev niti ne pov-
zročajo zastajanja mrzlega zraka 
ob tleh. Mejica ščiti robove njive 
pred vetrom in pripeko ter s tem 
omogoča bolj enakomerno rast 
posevka. Drevesa so, bi lahko 

rekli, pljuča pokrajine – vsrkavajo 
namreč ogljikov dioksid in pro-
izvajajo kisik. Vsrkajo lahko tudi 
druge snovi, ki povzročajo one-
snaženje v zraku.

Mejice se ponašajo z boga-
stvom živega sveta – ptice, ki v 
mejicah gnezdijo, pojedo ogro-
mne količine žuželk. Na vejah 
dreves prežijo za plenom tudi 
ujede. Med njimi je največ kanj, ki 
pospravijo veliko miši in voluha-
ric. Plodovi, ki jih obrodijo brogo-
vita, črni trn in druge grmovnice v 
mejicah, so pomemben vir hrane 
za seleče se ptice – tu se okrepča-
jo in odpočijejo.

V bogati senci se odpočijemo 
in ohladimo tudi tisti, ki pridemo 
na Barje po opravkih ali zato, da 
si oddahnemo in se razgibamo. 
Ste vedeli, da pogled v zelenje 
znižuje stres, pomaga očem, da 
se odpočijejo, in možganom, da 
se umirijo? 

Vsa ta spoznanja, nastala iz sto-
letnih izkušenj, so predniki s pri-
dom uporabljali v splošno dobro. 
Škoda bi bilo, če bi znanje gene-
racij danes pozabili, zato se spo-
mnimo, da je ohranjanje mejic v 
korist nas vseh. To priznavata tudi 
kmetijska stroka in politika, saj 
sta v nabor pravil, ki bodo velja-
la z novo finančno perspektivo 

do leta 2020, vključili tudi obve-
znost ohranjanja mejic in drugih 
ekološko pomembnih struktur. 
Vzdrževanje mejic bo torej v pri-
hodnje pogoj za pridobitev kme-
tijskih subvencij.

In kako vzdržujemo mejico? 
Tako, da počistimo zgolj tisto, kar 
je odveč − moteče veje in pre-
gosto rast. Mejica naj ostane, le 
preredčimo jo! Ker želimo ob tem 
čim manj poškodovati njihove 

živalske prebivalce, opravljajmo 
ta dela pozimi. Pravila dobre kme-
tijske prakse in krajinskega parka 
Ljubljansko barje velevajo, da je 
primeren čas za čiščenje mejic od 
1. oktobra do 15. marca.

Ohranjajmo mejice − narava 
nam bo hvaležna, z njo pa tudi 
ljudje.

KP Ljubljansko barje

Za tistega, ki se pogosto znajde na Ljubljanskem barju – bodi-
si da tu živi, dela ali pride zgolj na sprehod in svež zrak –, je kar 
samoumevno, da se zapelje ali sprehodi v senci dolgih vrst drevja 
in grmovja, mejic, ki so ena glavnih in najbolj prepoznavnih značil-
nosti Ljubljanskega barja. V prihodnje bo ohranjanje mejic eden od 
pogojev za pridobivanje neposrednih plačil prvega stebra skupne 
kmetijske politike.

Takšni posegi spreminjajo Ljubljansko barje v puščavo.           Foto: Barbara Zupanc Mejice so nepogrešljiv del tradicionalne barjanske krajine.    Foto: Oskar Karel Dolenc
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 V zadnjem času je na območju Ljubljanskega barja prišlo do nekaj 
večjih nedovoljenih posegov v mejice. V okolici Notranjih in Vnanjih 
Goric je bilo avgusta posekanih in izruvanih za skupaj več kot tri 
tisoč metrov mejic, tako tistih ob poljskih ob poteh kot mejic med 
travniškimi parcelami. 
Ker gre pri tem za kršitev več določil Uredbe o KP Ljubljansko 
barje (izvajanje posegov, ki spreminjajo za krajinski park značilne 
krajinske elemente, sekanje, rezanje in vzdrževalna dela na lesni 
vegetaciji in linijskih vegetacijskih strukturah v nepravem času, dela 
brez soglasij), je bilo proti kršitelju vloženih več prijav na inšpek-
torat, pristojen za kmetijstvo in okolje, tako s strani krajinskega 
parka kot posameznikov. Le redko telefoni na sedežu parka tako 
vztrajno zvonijo, kot so tokrat, kar kaže na vse večjo občutljivost 
in netoleranco domačinov do posegov, ki uničujejo naravno dedi-
ščino Ljubljanskega barja. Inšpektorica je izrekla globo in takojšnjo 
prepoved vseh nadaljnjih del, v primeru nadaljevanja posegov pa 
bomo na parku pripravili predlog za pregon po Kazenskem zako-
niku.
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  Počasi so že znani obrisi nove Skupne evropske kmetijske politike, 
ki bo na novo premešala karte in tudi pogoje za pridobitev kmetij-
skih plačil. Kmetijstvo in varstvo narave in okolja postajajo vse bolj 
povezani. Kaj torej lahko pričakujemo z novo finančno perspektivo? 
Kaj ozelenitev prvega stebra pomeni za kmetijstvo v parku in kaj za 
krajinski park? 

  V KP Ljubljansko barje bomo to jesen in zimo pripravili serijo 
predavanj, na katerih bomo poskušali odgovoriti na ta vprašanja. 
Natančnejše datume in lokacije bomo objavili na spletnih straneh 
parka in Kmetijske svetovalne službe. 
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Blagoslovitev obnovljene kapelice na začetku vasi Druženje župljanov

8. Dan župnije letos v Iški vasi  

Po pisnih virih o tej kapelici skle-
pamo, da je na njenem mestu že v 
18. stoletju stalo neko znamenje. 
To lahko preberemo v publikaciji 
Cerkev	sv.	Križa	v	 Iški	vasi	avtorja	
Martina Hostnika in v monogra-
fiji Župnija sv. Martina na Igu, ki 
sta jo uredila Martin Hostnik in 
Maja Zupančič v članku Martina 
Hostnika. Vsekakor pa je kapelica 
dobila današnjo obliko po prvi 
svetovni vojni. Stoji na začetku 
vasi na Janežičevem zemljišču, po 
domače pri Hacinovih. Postavili 
naj bi jo kot zaobljubo zaradi sreč-
ne vrnitve iz vojne. Kapelico so 
ves čas obnavljali in skrbeli zanjo, 
nazadnje pa so jo obnovili pred 20 
leti. Ker je bila potrebna pomladi-
tve, smo vaščani pristopili k delu. 
Gradbeni odbor je poskrbel, da 
so se dela začela. Veliko vašča-
nov je sodelovalo s prostovoljnim 
delom, še več jih je prispevalo 
finančna sredstva. Nekateri vašča-
ni so sami financirali večja dela. 
Ivan Kramar je poskrbel za izkop 
in drenažo okoli kapele. Streho je 
obnovil Tone Žagar. Leseni ore-
hov okvir in steklo za sprednjo 
stran kapelice je naredil in finan-
ciral Roman Zdravje. Za kovinsko 
ograjo in križ je poskrbel Pavle 

Petrovčič. Marija Zdravje je skrbe-
la, da delavci niso bili lačni in žejni. 
Aleš Hostnik je prispeval fotogra-
fije za vabilo. Iskrena hvala tudi 
družini Janežič, ki je odstopila del 
zemljišča kapelici in ureja njeno 
okolico.

Starejši ljudje še vedo, da so se 
pogrebci, ki so pospremili pokojni-
ka iz vasi, vedno ustavili med cer-
kvijo Sv. Križa in kapelico, pomolili 
in se poslovili od pokojnika, ko je 
zapuščal vas. Kip Matere božje je 
nekaj časa romal po vasi in težke 
vojne in povojne čase preživel 
pri nekaterih hišah, med drugim 
tudi v cerkvici sv. Mihaela. Tudi 
zadnji mesec nekaj časa v kapeli 
ni bilo kipa, ker ga je restavriral 
akademski kipar, restavrator mag. 
umetnosti Ljubo Zidar. Na kape-
lici sta novi freski akademskega 
slikarja Lojzeta Čemažarja. Na 
vzhodni strani prizor iz Razodetja, 
Marija z Jezusom in nadangelom 
Mihaelom ter zmaj, podobno kot 
v cerkvi sv. Mihaela. Na zahodni 
strani je Jezus na križu, pod kri-
žem pa Marija in apostol Janez kot 
v cerkvi sv. Križa.

 

Vaščani se zahvaljujemo vsem obi-
skovalcem nedeljskega srečanja. 
Hvala za vaše prispevke: finančne, 
srečelov in pecivo. Predvsem pa 
smo veseli, da ste nas obiskali 
kljub slabemu vremenu v tako 
velikem številu. Iskrena hvala 
Cerkvenemu	 pevskemu	 zboru	 z	
organistom Igorjem Kovačičem, 
narodnim nošam, skavtom, bir-
mancem in nastopajočim. Hvala 
fotografoma Jožetu Mrkunu in 
Alešu Hostniku. V zabavnem delu 
so nas zabavali: Klub harmoni-
karjev Kumše, Ženski pevski zbor 
Fran Govekar, zborovodja Iztok 
Petrič, mladinska glasbena skupi-
na Arcus iz Tomišlja pod vodstvom 
Žige Drnovška, Anej Zore na kitari, 
Jošt Selan z bobni, Nika in Lara 
Janželj s citrami, Miha Grmek s 
harmoniko. Program je oblikovala 
in vodila Andreja Zdravje.

Slovesno mašo je daroval 
nekdanji ižanski kaplan prof. 
dr. Janez Vodičar s somaševalci: 
tomišeljskim župnikom Srečkom 
Golobom, župnikom mag. 
Jožetom Pozdercem in kaplanom 
Janezom Žerovnikom.

Ob tej priložnosti smo dobi-
li novega ključarja za obe cer-
kvici Romana Zdravje. Pred njim 
je službo ključarja opravljal Jože 
Železnikar, ki je že dopolnil 70 let 
in ni več mogel opravljati svoje 
funkcije. 

Pri izvedbi župnijskega dne so 
pomagali vaščani celotne vasi. 
Iskrena hvala gradbenemu odbo-

ru, ki smo ga sestavljali: Pavle 
Petrovčič, Janez Rupert - Jakopov, 
Francka Železnikar, Marija Zdravje, 
Janez Rupert, Ivan Žagar, Lojze 
Janežič in Mateja Jere Grmek. Za 
kosilo sta poskrbela glavna kuhar-
ja Jože Intihar in Mare Petrovčič 
z ekipo. Hvala Turističnemu 
društvu Iška vas s predsednico 
Eriko Janželj na čelu, PGD Iška 
vas s predsednikom Marjanom 
Arharjem, ekipi za pripravo sre-
čelova s Francijem Grimšičem in 
Tonijem Mačkom. Hvala gospodi-
njam za sladke dobrote.

Mateja Jere Grmek, 
članica ŽPS Ig za Iško vas

Foto: Aleš Hostnik

»Sveta vera bodi vam luč, materni jezik pa ključ do zveličavne narodove 
omike.« (A. M. Slomšek). 

Kristjani začenjamo leto vere pod geslom Vrata vere. Slomškovo 
misel smo si sposodili za geslo družabnega srečanja faranov Župnije 
Ig. Letošnje osmo po vrsti je bilo v Iški vasi ob žegnanju zavetnika 
cerkvice nadangela sv. Mihaela. Ker je v navadi, da srečanje pripravi 
vas, ki obnavlja kulturne spomenike, smo združili še blagoslovitev 
obnovljene lurške kapelice.

Nova poslikava kapelice je delo  
Lojzeta Čemažarja.



Skupina Arcus z Metodom Ogorevcem pri poslovilni maši                   Foto: Alenka Meglič
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Prvi dan po večerji smo imeli ude-
leženci spoznavni večer, kjer se 
je vsak bolj osebno spoznal z 12 
tujimi udeleženci. Naslednje jutro 
se je začelo z jutranjo telovadbo, 
po zajtrku pa je sledila gasilska 
pantomima. Pred kosilom smo 
uradno začeli projekt Florian´s 
Youth Meeting 2012 (FMY 2012) 

z izobešanjem evropske zastave. 
Popoldne smo šli na triurni pohod 
do Ribniške koče na Pohorju, zve-
čer pa so imeli avstrijski udeležen-
ci svoj nacionalni večer, kjer so 
predstavili svojo državo. Popestrili 
so ga z igranjem harmonike in 
plesom, zaigrali so tudi našo naj-
bolj znano skladbo Na Golici. 

Tretji dan smo razdelili v dve sku-
pini. Prva skupina se je odpravi-
la v Rudnik Mežica na prijetno 
osemkilometrsko kolesarjenje po 
rudniku ter na raziskovanje rudar-
skih navad in njihovega težkega 
dela. Medtem je bila druga sku-
pina na športnih igrah v Ravnah 
na Koroškem, kjer smo imeli na 
voljo igranje odbojke, nogometa 
ali košarke. Po kosilu sta se skupi-
ni zamenjali. Ta dan so imeli naši 
južni sosedje svoj nacionalni večer 
ter nam tako malo bolj predsta-
vili Hrvaško in njihovo gasilstvo. 
Uprizorili so tudi mini karaoke, 
njihove zelo znane pesmi. Na četr-
ti dan smo se zbudili že kar malo 
utrujeni, vendar nas je kot vsako 

jutro čakala jutranja telovadba. 
Za prvo polovico dneva nam je 
avstrijska ekipa pripravila malo 
gasilsko olimpijado s petimi raz-
ličnimi športno aktivnimi igrami. 
Drugo polovico dneva pa so imeli 
Hrvatje, kjer so pripravili družbe-
no socialne igre. Na ta dan so prišli 
tudi častni predstavniki partner-
ji projekta FYM 2012. Po dobro 
zasluženi večerji je sledil sloven-
ski predstavitveni večer, kjer smo 
severnim in južnim sosedom 
predstavili lepoto Slovenije, njeno 
zgodovino na zabaven način ter 
glavno mesto Ljubljana. Na koncu 
smo zaplesali še polko. Peti dan 
se je začel nekoliko drugače, vstali 
smo prej kot po navadi, saj smo 

I Ž A N S K A  P A Ž A R N A

Mednarodni projekt Florian´s Youth Meeting 2012 
Od 15. do 21. julija 2012 je potekala mednarodna mladinska 

izmenjava gasilcev, ki sva se je udeležili tudi Mojca Švigelj in Tadeja 
Tegelj iz Prostovoljnega gasilskega društva Brest. Vse dni smo pre-
živeli na Kopah na Koroškem na 1.300 metrov nadmorske višine, 
kjer smo si z mladimi gasilci iz sosednjih držav Avstrije in Hrvaške 
izmenjali izkušnje pri delu z mladino. Skupno je bilo 48 mladih 
mentorjev gasilske mladine in šest voditeljev gasilskih organizacij 
iz Avstrije, Hrvaške in Slovenije. 

 

Mladinska pevska skupina Arcus v tomišeljski župniji

Pred časom smo se mladi pevci 
v tomišeljski župniji združili v 
Mladinski pevski zbor Tomišelj, 
s katerim smo popestrili nekaj 
nedeljskih maš poleti. Čeprav 
smo sprva v času poletnih poči-
tnic nameravali imeti premor, 
nam nove ideje kar niso dale 
miru in smo bili vse poletje pev-
sko aktivni ter vedno bolj ambi-
ciozni. Izbirali smo zahtevnejše 
pesmi, naši glasovi pa so postajali 
vedno bolj usklajeni, zato smo se 
skupaj odločili ustanoviti pevsko 
skupino. Tako je nastala skupina 
Arcus, kar v latinskem prevodu 
pomeni mavrica. Predstavnik sku-
pine je Matej Pavlič, vodja petja 
Tadeja Glavan, sestavljajo pa jo 
še nepogrešljivi pevci Teja Zalar, 
Anja Glavan, Teja Glavan, Simona 
Pavlič, Simona Purkat, Janez 
Meglič, Gašper Purkat ter odličen 
kitarist Žiga Drnovšek. Namen 
našega delovanja je izvajanje 
mladinske ritmično-duhovne 
glasbe, s katero želimo v tomi-
šeljski župniji privabiti predvsem 
mlajše generacije in spodbuditi 
njihovo sodelovanje pri mladin-
skih svetih mašah. Nekateri člani 
skupine prihajajo tudi iz drugih 

župnij, zato se z veseljem udele-
žimo tudi gostovanj pri mašah v 
drugih krajih. 

V septembru smo pripravi-
li in s svojim petjem sodelovali 
že pri nekaj mašah. Prvi petek v 
septembru smo tako v Tomišlju 
izpeljali otroško mašo ob začetku 
veroučnega leta, ki jo je daroval 
Metod Ogorevc, gostujoči župnik 
v Župniji Tomišelj. Pri maši se je 
zbralo veliko otrok in njihovih star-
šev, ki so dodobra zapolnili tomi-
šeljsko cerkev. Kot večji dogodek 
lahko omenimo še poslovilno 
mašo za Metoda Ogorevca, ki smo 
jo pripravili v nedeljo, 9. septem-
bra. Tisti, ki smo se kdaj mudili na 
Rakovniku, Metoda dobro pozna-
mo, saj je tam kar deset let skrbel 
za osrednje mladinske dejavno-
sti vključno s petjem. Ob zača-
sni odsotnosti domačega župni-
ka Srečka Goloba je opravljal 
vse tekoče obveznosti ter svete 
maše, zato smo se mu na njegovo 
zadnjo nedeljo maševanja pri nas 
želeli zahvaliti za njegovo skrb za 
župnijo. Še pred nastankom naše 
nove skupine pa smo v okviru 
mladinskega in otroškega zbora v 

naši župniji letos sodelovali že pri 
Don Boskovem prazniku, materin-
skem dnevu, prvem svetem obha-
jilu, maši za zakonske jubilante ter 
žegnanju v Strahomerju.

Naša nova skupina si je za 
naprej zastavila kar nekaj načrtov 
in na dan je privrelo veliko uresni-
čljivih idej. Smo šele na začetku 
pevske poti, a zelo motivirani, zato 
se bomo trudili, da bo s časom 
in izkušnjami naše petje posta-
jalo vedno kakovostnejše in da 
bomo s svojim  delovanjem zno-
traj župnije navduševali mlade za 

sodelovanje pri mladinskih svetih 
mašah ter jim pričarali veselje do 
petja. Z veseljem se bomo odzvali 
tudi na povabila k petju pri različ-
nih drugih cerkvenih dogodkih. 
Dobrodošel pa je tudi še kakšen 
resen nov član, katerega starost 
ne presega 30 let. Pokličete nas 
lahko na 031/844-623 (Matej) ali 
nam pišete na: skupina.arcus.
tomiselj@gmail.com.

Naši glasovi so božja usta, ki vse 
nagovarjajo … Kakor dolgo bom 
živel, pričeval ljubezen bom!

Tadeja Glavan 

Vsi odtenki mavrice, vsi glasovi, kar jih je. Vsake sanje, ki prav 
drzno, drzno iščejo izvor ljubezni le …



Veterani PGD Ig poslušajo povelje desetarja. Veterani PGD Tomišelj so začeli vajo.
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se morali zgodaj odpraviti proti 
Igu, kjer smo si ogledali gasilsko 
šolo. Tam smo imeli tri zanimive in 
poučne delavnice, na koncu smo 
si ogledali še celotno gasilsko šolo 
in muzej neeksplodiranih ubojnih 
sredstev. Sledila je vožnja z ladjico 
po Ljubljanici in večerja. Nekateri 
Slovenci so tujim gostom razka-
zali Ljubljano in se celo povzpeli 
na Ljubljanski grad. Na predzadnji 
dan smo se odpravili v železar-
no Ravne na Koroškem, kjer smo 
si ogledali muzejsko zbirko Mati 
fabrika in Koroški gasilski zavod. 
Popoldne smo šli na Ivarčko jeze-
ro pri Ravnah na Koroškem, tam 
smo imeli vodne igre in špor-
tne dejavnosti. Na zadnji večer 
smo imeli zaključek ter podelitev 
diplom. Pred tem pa smo sneli 
evropsko zastavo in s tem ura-
dno končali projekt Florian‘s Youth 
Meeting 2012. Zadnje jutro je bilo 
deževno, nekateri hrvaški udele-

ženci so nas zapustili že okoli 7. 
ure zjutraj, drugi pa smo jim sledili 
ob 9. uri.

7. avgusta smo imeli zaključ-
no srečanje v Šinkovem Turnu, 
na katero so prišli trije avstrijski 
predstavniki, predstavnik hrvaške 
ter skoraj celotna slovenska ekipa. 
Na tem večeru smo razpravljali 
o mednarodnem tednu. Smo pa 

prejeli povabilo Hrvatov na nji-
hovo tradicionalno tekmovanje s 
starimi vprežnimi črpalkami Sveto 
Marijo na Hrvaškem, kjer smo bili 
dva dni. 11. avgusta je tja odšlo 
devet predstavnikov iz Slovenije. 
Bili smo prijetno presenečeni, saj 
nas je pričakala prijetna dobro-
došlica naših hrvaških tovarišev. 
Na tekmovanju smo dosegli 27. 

mesto od 36 ekip, kar je zelo 
dobro glede na to, da smo to vajo 
izvedli samo enkrat pred tekmo-
vanjem. 

Mojca Švigelj in Tadeja Tegelj,
PGD Brest

Tekmovanje gasilskih veteranov v Želimljah 

Prišli so veterani iz PGD 
Šmarje-Sap in PGD Vransko 
iz Savinjske doline. Skupaj je 
nastopilo 11 ekip. Sodniki so 
bili pri ocenjevanju brizga-
len pozorni na leto izdelave 
in njihovo originalno opremo. 
Pomembno je bilo, ali je povelj-
nik uporabil trobento in rapor-
tiral (pozdravil) s sabljo v roki 
ter ali so tekmovalci oblečeni 
v stare uniforme in čelade še 
iz Avstro-Ogrske monarhije. Vsa 

povelja so bila izrečena v nare-
čju njihovega kraja.

Velike razlike so bile tudi med 
ročnimi brizgalnami. Nekatere 
imajo samo eno sesalno cev, bri-
zgalno pa poganja štiri do šest 
gasilcev. Naša brizgalna PGD 
Tomišelj nima sesalne cevi, zato je 
treba najprej vodo nositi z vedri v 
poseben rezervoar, in ko je črpal-
ka dovolj potopljena v vodo, jo 
začnejo štirje gasilci poganjati. 

Tudi tlačne cevi se razvijejo in 
spajajo drugače. Vse je preprostej-
še in hitrejše.

Med starimi in novimi brizgal-
nami je kar nekaj razlike, zato sta-
rejši člani raje delamo s starimi, 
ker smo tako navajeni še iz mla-
dosti. Zavedati se moramo, da je 
treba vso opremo skrbno vzdrže-
vati in imeti redno vaje.

Za obnovo stare motorne bri-
zgalne ILO 600l iz leta 1936 se 
moramo gasilci iz Tomišlja zahva-
liti Jožetu Kraševcu iz Tomišlja in 
Antonu Balantu z Iga, ki sta se 
dela lotila z vso vnemo in požr-
tvovalnostjo (Anton je sam izdelal 

pogonsko osovino, Jože je nabavil 
in zamenjal vsa tesnila na sta-
rih sesalnih ceveh, ročniku in na 
vakuum črpalki). Anton je tudi 
pravi strokovnjak za obnovitev 
starih ročnih in motornih brizga-
len ter velik zbiratelj gasilskega 
orodja in opreme. 

Na letošnjem tekmovanju 
v Želimljah smo tudi gasilci iz 
Gasilske zveze Ig dosegli dobre 
rezultate: PGD Tomišelj dve peti 
mesti, veterani PGD Ig pa so osvo-
jili drugo mesto. Čestitamo!

NA POMOČ!
Jože Kraševec, 

predsednik komisije  
za veterane pri GZ Ig

Na seji upravnega odbora gasilskih veteranov regije Ljubljana 1 
je bil sprejet sklep, da se organizira srečanje-tekmovanje s starimi 
ročnimi in motornimi brizgalnami, ki so izdelane do leta 1940. Na 
to tekmovanje smo povabili tudi društva zunaj našega območja. 

Zbor mladih gasilcev Druženje gasilcev



Ižanko so zasedla številna reševalna vozila. Preiskati je bilo treba obsežen teren.

 Vodniki  reševalnih psov
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Padec balona na Ljubljanskem barju
Povsem normalno vsakodnev-

no jutro so v četrtek, 23. 8. 2012, 
prekinile sirene ob izvozu ižan-
skih gasilcev. Postal sem pozoren 
in tudi v smeri proti Ljubljani so 
se slišale sirene. Vsekakor veliko 
preveč zavijanja siren za požar. 
Skočil sem po UKW-postajo in šel 
takoj na Ljubljanske ZARE kanale. 
Promet je bil zelo živahen in kmalu 
sem zasledil podatek, da sta v 
zraku trčila dva balona, praktično 
hkrati se mi je na pagerju izpisala 
masovna nesreča na Ižanki, odcep 
za Mateno. Masovna pomeni za 
Slovenijo, da je bilo udeleženih 
najmanj deset ljudi. Poklical sem 
Mojco in ji povedal, da naj bo s 
Kim čim prej pripravljena. Poslušal 
sem postajo in po glasu prepo-
znal Andreja Auberja (poveljnika 
PGD Ig), ki poveljuje svojim ob 
preiskavi terena. Gasilci so peš 
preiskovali teren, kajti dobili so 
informacije, da so ljudje skakali 
iz gorečega balona. Takoj sem ga 
poklical po telefonu in vprašal, ali 
potrebuje pse za preiskavo tere-
na. Odgovor je bil pritrdilen, zato 
sem poklical Mojco in ji sporočil, 
naj dvigne enoto reševalnih psov 
CZ	Ig,	sam	pa	zmetal	stvari	skupaj	
in se z Lili odpeljal na kraj nesreče. 
Že pri bencinskem servisu Petrol 
sem naletel na policijsko zaporo 
ceste, vendar so me z reševalnim 
psom takoj spustili skozi. Ob 9.40 
sem prispel do 'ptičev', kjer me je 
Miha Elzner (koordinator za pasje 
enote) spustil na travnik – maka-
damska cesta je bila namreč zapr-
ta, saj je služila za intervencijsko 
pot  reševalnim vozilom, ki so 
še vedno izvažali z ranjenci. Od 

Miha sem dobil nekaj osnovnih 
podatkov, kako in kaj, on pa je 
obvestil tudi EPV (enoto za pod-
poro vodenju), da prihajata še 
dva	reševalna	psa	CZ	Ig.	Po	vsem	
povedanem, da so ljudje skakali iz 
gorečega balona, sem prek posta-
je	 takoj	 vzpostavil	 stik	 s	 Cvetom	
Šumcem (poveljnikom GZLJ) in 
ob 9.44 zahteval, da takoj prek 
centra za obveščanje – 112 – zah-
teva vpoklic Ljubljanske regijske 
enote vodnikov reševalnih psov.

Ta je bila aktivirana ob 9.49. V 
tem času so bile obveščene vse 
policijske zapore, da skoznje spu-
ščajo poleg reševalnih vozil tudi 
vozila z vodniki reševalnih psov.

Dokaj hitro so prišli na mesto 
Mojca s Kim, Jure s Taro (obve-
ščen prek policije) in Žana z Rino 
(bila na poti k Mojci v Iško). Mihu 
sem sporočil, da nas je dovolj, da 
krenemo v prvo preiskavo terena 
in ne izgubljamo časa. 

Iz EPV sem dobil sporočilo, naj 
preiščemo področje prvega trka 
balona/lokacija št. 1 ob tla pribl. 
250 m od Ižanske ceste proti 
zahodu, kjer je bilo oskrbljenih 
tudi šest ponesrečencev, ki so 
padli iz balona. 

Prihajajoče vodnike pa naj bi 
usmerili na lokacijo, kjer je balon 
zagorel/lokacija št. 2.

Na mestu smo naleteli na pribl. 
30 gasilcev in policijo, ki je zava-
rovala mesto dogodka. Po posve-
tu z vodjo smo se dogovorili, da 
gasilci še enkrat prečešejo teren 
do Ižanske ceste, mi pa s psi še 
nepregledan teren, preden je 
balon prvič udaril v tla. Določili 
smo teren, ki ga bomo preiskali – 

Mojca, Žana levo, midva z Juretom 
desno od mesta trka v širini 150 m 
in dolžini okoli 300 m. Posebno 
pozornost smo posvetili kanalom, 
grmovju in koruzi, kamor bi lahko 
poskakali potniki iz balona. Po 
končanem pregledu sem sporočil 
v EPV, da ni bilo ničesar najdene-
ga in da se vračamo na zborno 
mesto. Ko smo prispeli tja, smo 
videli, da se tudi druga skupina, 
Nuša, Sava, Andrej, Borut, očitno 
vrača z lokacije št. 2.

Stopil sem še do EPV, kjer še 
vedno ni bilo jasno, ali so najde-
ni vsi. Po oceni sta manjkali dve 
osebi. Ker je bilo takrat na voljo 
že res veliko reševalnih psov, smo  
se odločili, da še enkrat z deseti-
mi psi preiščemo mesto prvega 
dotika tal. Vzeli smo si kar veli-
ko območje in preiskali ponovno 
vsako koruzo, kanal, vendar spet 
nič. Vrnili smo se na zborno mesto 

in pustili, da so si psi nekoliko 
odpočili.

Ves čas je nad nami viselo vpra-
šanje, ali še kdo manjka, res pa je 
bilo tudi, da niso mogli ugotoviti, 
koliko ljudi je bilo zoglenelih v 
košari balona. Nekaj po 14. uri je 
le pricurljala na dan novica, da so 
v košari štiri osebe. Številke so se 
končno ujemale, za mnogo pone-
srečencev pa se je nadaljeval boj 
za življenje.

Bil sem že pri mnogo nesre-
čah – reševalnih akcijah doma in 
v tujini –, vendar tako organizi-
ranega reševanja še nisem videl 
nikjer do zdaj. Čestitke gasilcem, 
reševalcem NMP in policiji!

 
Dušan Weber, 

član enote reševalnih psov CZ Ig



Vrtanje lukenj pri StražarjuPripravljeni za delovno akcijo
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P L A N I N S K I  K O T I Č E K

Nove varovalne naprave v Iškem vintgarju 

Orodje in ves potreben material 
smo nabavili pri Planinski zvezi 
Slovenije, ki nam je zagotovila 
tudi strokovno vodstvo. Na začet-
ku junija 2012 smo si z vodjem 
tehnične skupine za planinska 
pota pri Planinski zvezi Slovenije 
Boštjanom Gortnarjem iz Medvod 
ogledali teren v Iškem vintgarju, 
ga izmerili in popisali material. 
Nato smo se 25. avgusta 2012 
nekaj po 6. uri zjutraj zbrali pred 
domom v Iškem vintgarju ter 
začeli delovno akcijo. Udeležilo se 

nas je pet ljubiteljev pohodništva, 
in sicer: vodja Boštjan Gortnar, 
Franci Susman, Andrej Kuralt, 
Janko Purkat in Jože Krašovec st. 
Med seboj smo si razdelili pribl. 
110 kg opreme (električni agre-
gat, 12 vrvnih klinov, 30 m žične 
vrvi Ø 12mm, vitel za napenjanje 
vrvi, težka kladiva, sekiro, kramp, 
električni vrtalni stroj, električni 
kabel, več svedrov za vrtanje v 
skalo, več smernih tabel, barvo, 
žago, ključe, sekače, reševalno 
vrv, prvo pomoč, osebno opre-

mo, hrano in pijačo …), ki smo jo 
morali odnesti 1 uro in 20 minut 
daleč. Delo je potekalo brez zaple-
tov in po predvidenem načrtu na 
dveh krajih: pri Stražarju in blizu 
Votlega kamna. Vodja Boštjan se 
je pri vrtanju lukenj vedno dobro 
zavaroval. Izdelal je sidrišče, na 
katerega se je privezal, privezal 
je tudi agregat in vrtalni stroj, 
preostali pa smo si porazdelili 
druga dela. Tudi kramp je opra-
vil svojo funkcijo, na obeh krajih 
smo vklesali več stopnic v skalo 
in razširili pot. S tem smo hoteli 
doseči to, da bodo planinske poti 
dosegle svojo stopnjo varnosti, 
ki jih planinci in pohodniki priča-
kujejo na oskrbovalnih poteh in 
stezah. Hkrati markacisti skrbimo, 
da bodo vsi posegi na poteh čim 
manj opazni ter da se bodo kar 

najbolje skladali z okoljem.
Vso staro neuporabno opremo 

smo na koncu odnesli s seboj ter 
se ob 14. uri vrnili do doma v 
Iškem vintgarju, kjer smo se srečni 
in zadovoljni usedli za mizo ter si 
privoščili dobro malico in pogasili 
žejo.

Zahvaliti se moram vsem, ki 
so z zadovoljstvom in razume-
vanjem priskočili na pomoč pri 
prenašanju opreme in pri delu. 
Še posebej se moram zahvaliti 
Boštjanu Gortnarju, ki nam je s 
prostovoljnim delom omogočil 
izdelati sodobne varovalne napra-
ve na območju Iškega vintgarja. 

Jože Krašovec,
načelnik odseka za  

planinska pota PD Krim
Foto: Boštjan Gačnik

Odbor za planinska pota pri Planinskem društvu Krim je sprejel 
sklep, da se izdelajo nove varovalne naprave v Iškem vintgarju. 
Med domom v Iškem vintgarju in Vrbico sta dve nevarni mesti, kjer 
lahko pride do zdrsa po pobočju ter v reko Iško. Že pred desetletji 
so postavili varovalne naprave, ki jih je zob časa uničil, zato smo se 
letos odločili izdelati nove.

Vaja Potres 2012 
Skladno s sklepom Vlade RS je 

tudi Štab civilne zaščite Občine Ig 
aktivno sodeloval v teoretični vaji, 
ki se je izvajala 25. in 26. septem-
bra od 8. do 16. ure.

Uprava RS za zaščito in reševa-
nje je pripravila vsem udeleženim 
občinam obsežno gradivo, saj je 
bila vaja teoretična in je komunici-
ranje potekalo izključno prek ele-

ktronskih medijev. V vaji so sode-
lovali	 štab	CZ	Občine	 Ig,	gasilska	
društva, bolničarji in poverjeniki.

Z vajo je želela Uprava RS za 
zaščito in reševanje preveriti 
ustreznosti rešitev v Državnem 
načrtu zaščite in reševanja ob 
potresu, v načrtih in reševanju ob 
potresu sodelujočih regij in občin 
ter pripravljenost na ukrepanje v 

primeru potresa. Na ravni posa-
meznih občin so želeli preveriti 
usklajenost pri sprejemanju odlo-
čitev, vodenju aktivnosti zaščite in 
reševanja ob potresu z močnimi 
posledicami v osrednji Sloveniji.  

O analizi vaje bo Uprava pripra-
vila posebno poročilo.

Andreja Zdravje,
občinska uprava

Vsem prostovoljcem, ki so 
sodelovali na dvodnevni 

vaji Potres 2012 in žrtvovali 
svoj prosti čas, se iskreno 

zahvaljujem. 

Župan Janez Cimperman



Ludovik Sterle v pogovoru z županomZbrali smo se pred našim novim lovskim domom.

Zadovoljstvo in nasmeh ob zmagiPodelitev pokalov in nagrad
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Že 22. Državna tekma lovskih psov v vodnem 
delu na Ižanskem

Vodniki psov, ki so pri nas že 
nastopili, so bili kar malce prese-
nečeni, saj jih je na mestu stare 
lovske koče letos pričakal tako 
zunaj kot tudi znotraj popolno-
ma prenovljen lovski dom naše 
LD. Od stare koče ni ostalo prak-
tično nič in danes na njenih 
temeljih ponosno stoji moderen 
lovski dom, kakršnega smo si 
vsi že dolgo želeli. Tudi okolica 
lovskega doma je precej spreme-
njena. Rezultat enajstmesečnega 
dela prizadevnih članov je prejel 
marsikatero pohvalo, med dru-
gim tudi s strani našega župana 
Janeza	Cimpermana,	ki	je	osebno	
spremljal prenovo in bil obveščen 
o vseh namerah in dejanjih. 

Včasih so rekli, da dobrim lju-
dem še vreme prizanese. Tudi 
letos (tako kot lani) nam je šlo 
vreme na roko in s prvim jutra-

njim soncem so začeli prihajati 
vodniki s svojimi zvestimi štirino-
žnimi pomočniki. Od vsepovsod, 
od blizu in daleč, se je zbralo 19 
odličnih psov in vodnikov v želji 
po osvojitvi naslova državnega 
prvaka in prehodnega pokala 
naše Občine Ig.

Tekmo so sodili kinološki sodni-
ki Viktor Čuden, Zvonimir Poznik 
ter Franc Svetec, delegat KZS je bil 
Jože Vester.

Kljub precejšnjemu števi-
lu tekmovalcev je vse potekalo 
po načrtu, le veter, ki je ves dan 
pihal, je včasih ponagajal kakšne-
mu pasjemu nosu. Nastopili so 
nemški kratkodlaki ptičarji, nem-
ški žimavci, špringer španjeli in 
nemški terier. Zmagal je član naše 
LD Ig Dragutin Janičar z nem-
škim žimavcem Hankom III. v. d. 

Vissowerjem Klinkenom z osvo-
jenimi vsemi možnimi točkami. Iz 
rok	 župana	 Janeza	 Cimpermana	
je prejel prehodni pokal Občine 
Ig. Drugi je bil Janez Horvat z 
nemško kratkodlako ptičarko 
Ibo Lovrenško, tretji pa Ljubo 
Klemenčič in nemški kratkodlaki 
ptičar Ner od Martinca.

Tudi zmaga v konkurenci 
psov preostalih pasem je osta-
la doma. Dvojec Marko Vilfan 
in njegov špringer španjel Flek 
Vilmarski z Rohozenskych Borin 
sta bila premočna za preostalo 
konkurenco. Druga sta bila Alojz 
Markelc	 in	špringer	španjel	Cezar	
z Jesenickeho Udoli.

Ob razglasitvi zmagovalcev 
v konkurenci ekip se je razlegel 
močan aplavz, saj je prvič v zgo-
dovini tovrstne tekme zmagala 
domača ekipa LD Ig v sestavi 
Dragutina Janičarja (dolgole-
tnega vodnika in mentorja mla-
dim vodnikom), Matjaža Gerbca 

(odličnega tekmovalca in naše-
ga kinologa) in Marka Vilfana 
(starešine naše LD, vzreditelja in  
dolgoletnega vodnika lovskih 
psov …). Druga je bila ekipa LD 
Velika Nedelja in tretja ekipa LD 
Fajti hrib.

Najboljši posamezniki in ekipe 
so prejeli pokale, vsak tekmovalec 
pa je na koncu prejel še spomin-
sko plaketo in izžrebano prak-
tično darilo. Vsem dobitnikom 
je iskreno čestital tudi soorgani-
zator prireditve predsednik LKD 
Ljubljana Dejan Poljanšek.

Čisto na koncu pa bi rad nekaj 
besed namenil vodji prireditve. 
Odkar tovrstno tekmovanje obsta-
ja, ga je praktično ves čas vodil član 
naše lovske družine Ludovik Sterle. 
Je srčno predan in priznan kinolog, 
njegova prizadevnost, dolgoletne 
izkušnje in srčnost so botrovali tudi 
odličnemu več kot dvajsetletne-
mu vodenju tekem lovskih psov v 
vodnem delu ter še bi lahko našte-
val. Zaradi teh in številnih drugih 
dosežkov je bil naš Ludovik tokrat 
nagrajen z najvišjim kinološkim 
priznanjem KZS, Redom za kino-
loške zasluge I. stopnje. Še enkrat 
čestitke v imenu vseh lovskih in 
kinoloških tovarišev.

Cenjene	 bralke	 in	 bralci	 revije	
Mostiščar, tradicija tekem v Dragi 
pri Igu se nadaljuje in prihodnje 
leto bo na vrsti že 23. Državna 
tekma lovskih psov v vodnem 
delu	–	CACT.

Jani Šivc, 
Lovska družina Ig 

Foto: Zlatko Podržaj

Člani LD Ig in Lovsko kinološko društvo (LKD) Ljubljana smo 
tudi letos organizirali tradicionalno Državno tekmo lovskih psov v 
vodnem delu CACT, in sicer v soboto, 22. septembra.
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ŠK Ig v Pardubicah (od desne): Samo Rožič, Domen Hiti, Adrijan Rožič, Jan Župec Tim Janželj (drugi z leve) in naša ekipa v Pardubicah

Šahovske dejavnosti ŠK Ig v času počitnic
Ob začetku šolskih počitnic so 

mladinci ŠK Ig nastopili na abso-
lutnem državnem mladinskem 
prvenstvu do 20 let. Po letošnji 
odličnem tretjem mestu Tima 
Janžlja na državnem prvenstvu 
do 18 let je bilo pričakovati novo 
uvrstitev na stopničke. Tim se je 
izkazal in zasedel drugo mesto 
z istim številom točk kot prvak. 
Nekoliko slabše sta se odrezala 
Samo Rožič in Domen Hiti, na 8. 
in 9. mesto med 68 udeleženci. 
Mlajša šahista ŠK Ig Jaka Čop in 
Miha Jelen sta zasedla 35. in 46. 
mesto. V konkurenci deklet je Lara 
Janželj zasedla 15. mesto.

Še pred počitnicami so šahi-
sti igrali kvalifikacije za uvrstitev 
na državno člansko prvenstvo. 
Udeležil se jih je Tim Janželj, ki 
se je tudi kvalificiral na državno 
prvenstvo članov. To je 10 uvr-
ščenih šahistov odigralo v juliju. 
Tim je v močni konkurenci doma-
čih velemojstrov in mednarodnih 
mojstrov zasedel 9. mesto. 

Sredi meseca julija smo se 
ponovno odpravili na odprto eki-
pno amatersko prvenstvo Evrope 
v češko univerzitetno mesto 
Pardubice, kjer vse poletje pote-
kajo tekmovanja v različnih misel-
nih igrah, in ne samo v šahu. V 
naši konkurenci so nastopile 103 
ekipe predvsem iz Češke pa tudi 
Rusije, Ukrajine in Nemčije. 

ŠK Ig je bil po šahovski moči 
na osnovi povprečnega ratinga 
posameznega igralca postavljen 
na začetno 38. mesto. Za uspešen 
nastop bi šteli vsako višjo konč-
no uvrstitev. Čeprav smo igrali 
brez mladinskega reprezentanta 
Tima Janžlja, ki je igral za mla-
dinsko ekipo Slovenije, in to v 
isti dvorani v Pardubicah, je ŠK 
Ig zasedel odlično 22. končno 
mesto. Moramo seveda upošteva-
ti dejstvo, da smo igrali v članski 
konkurenci, naša ekipa pa je bila 
sestavljena iz treh mladincev in 
samo enega člana.

Podrobnejši rezultati iz sedmih kol so predstavljeni v naslednji tabeli:
22. ŠK IG (RTGAVG: 2057, TB1: 9 / TB2: 17.5)
DESKA IME RTGI FED 1 2 3 4 5 6 7 TOČKE

1 SAMO ROŽIČ 2083 SLO 1 ½ 1 0 ½ 1 ½ 4.5
2 DOMEN HITI 2044 SLO 1 1 1 1 0 1 1 6.0
3 ADRIJAN ROŽIČ 2124 SLO 1 0 ½ 0 1 ½ 0 3.0
4 JAN ŽUPEC 1978 SLO 1 0 1 1 0 0 1 4.0

Prvi deski sta igrali odlično, še 
posebej Domen Hiti, ki je bil na 
koncu tekmovanja šesti najboljši 
igralec turnirja s 6 točkami od 7, 
in to v konkurenci več kot 400 
igralcev.

Medtem ko smo igrali odpr-
to ekipno amatersko prvenstvo 

Evrope, je naš najboljši igralec Tim 
Janželj – kot rečeno – igral za 
Slovenijo v mladinski reprezen-
tanci. Slovenska mladinska repre-
zentanca je bila peta med deseti-
mi ekipami, Tim Janželj je na drugi 
deski igral odlično in zbral 4 točke 
iz devetih kol. 

Evropsko mladinsko ekipno prvenstvo do 18 let
RK. EKIPA 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 TB1 TB2  TB3 

1 POLJSKA  * 2½ 2½ 3½ 1 3½ 3 3½ 3½ 4 16 27.0 135.00
2 MADŽARSKA 1½  * 2 3 3½ 3 3½ 3 2½ 3½ 15 25.5 114.75
3 NEMČIJA A 1½ 2  * 3½ 2 4 4 3½ 2 3 13 25.5 99.75
4 ROMUNIJA ½ 1 ½  * 3 3½ 3½ 3 2½ 3 12 20.5 81.50
5 SLOVENIJA 3 ½ 2 1  * 2½ 1 2 2 4 9 18.0 74.25
6 ČEŠKA ½ 1 0 ½ 1½  * 3 2½ 3½ 3½ 8 16.0 47.50
7 HRVAŠKA 1 ½ 0 ½ 3 1  * 2½ 3 4 8 15.5 50.00
8 YAMAL ½ 1 ½ 1 2 1½ 1½  * 3½ 3½ 5 15.0 26.00
9 NEMČIJA B ½ 1½ 2 1½ 2 ½ 1 ½  * 2½ 4 12.0 26.75

10 RICANY 0 ½ 1 1 0 ½ 0 ½ 1½  * 0 5.0 0.00

Spodbudni rezultati, ki so bili 
doseženi poleti, ter izvedeni tre-
ningi in priprave za nastop na 

državni mladinski ligi so nam dali 
samozavest in polet za ubranitev 
naslova državnih prvakov. 

S šahovskimi pozdravi!

Adrijan Rožič,
predsednik ŠK Ig 

O b i š č i te  s p l e t n i  p o r t a l  O b č i n e  I g  n a :  w w w.obcina-ig.si .
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Mladinci ŠK Ig tretjič zapored državni ekipni prvaki

Državni mladinski prvaki: Tim Janželj, 
Samo Rožič in Domen Hiti 

Liga je zaprta, vanjo se je 
mogoče uvrstiti z zmago v 1. ligi 
v predhodnem letu. Včasih je v tej 
konkurenci igralo več kot 40 ekip, 
in sicer v 1. ligi je igralo več kot 30 
ekip, v finalu (državna mladinska 
liga) pa 10 najboljših mladinskih 
ekip. Zaradi krize se je število mla-
dinskih ekip zmanjšalo in letos je 
nastopilo v prvi ligi samo 26 ekip, 

v državni, kjer nastopijo najboljši, 
pa 8 mladinskih ekip. ŠK Ig je 
stalni član državne mladinske lige 
od leta 2009. V tem času je osvojil 
eno tretje mesto in dvakrat prvo. 
Tako smo letos že drugič branili 
naslov državnih prvakov.

Tekmovanje je potekalo na 
Kopah v čudovitem in pomirjujo-
čem okolju pohorskih gozdov. ŠK 
Ig je nastopil s tradicionalno ekipo 
Tim Janželj, Samo Rožič in Domen 
Hiti. Enaka postava je odigrala 
vseh sedem dvobojev in vodila 
praktično od 1. kroga do konca. 
V nasprotju s preteklim letom, ko 
se je o naslovu prvaka odločalo 
v zadnjem dvoboju, so naši mla-
dinci suvereno igrali tako proti 
močnejšim kot proti šibkejšim 
nasprotnikom. Po petih odigra-
nih krogih so imeli toliko naskoka 

šahovskih točk (ki so prvi kriterij 
pri končni razvrstitvi) pred zasle-
dovalci, da jih tudi nepričakovan 
poraz v šestem krogu proti ekipi 
Tomo Zupan Vzajemna iz Kranja 
ni potisnil navzdol. Tako so pov-
sem mirno odigrali zadnji krog 
proti ekipi Radenske Pomgrad iz 
Murske Sobote ter ob koncu tek-
movanja tretjič zapored ponosno 
prejeli medalje in dvignili osvojeni 
pokal za prvo mesto.

Zadnji dan je na istem mestu 
na Kopah potekalo še državno 

tekmovanje v pospešenem šahu 
v članskih in mladinskih konku-
rencah. Naša ekipa je osvojila 
prvo mesto med mladinci z vsemi 
možnimi točkami.

Uspeh gre pripisati tudi pripra-
vam in aktivnemu igranju v času 
šolskih počitnic.

Adrijan Rožič,
predsednik ŠK Ig

Končni vrstni red:
21. državna mladinska liga Kope, 28. 8.–1. 9. 2012

MT T MTB
1. ŠK Ig 11 16 68.0
2. ŠS Tomo Zupan - Vzajemna 11 13 71.0
3. ŠD Radenska Pomgrad 11 13 71.0
4. ŠK Komenda 9 12 72.0
5. ŠD Krka Novo mesto 5 9 75.0
6. ŠK Nova Gorica 3 8.5 75.5
7. ŽŠK Maribor 4 7 77.0
8. ŠK M. Majcen Sevnica 2 5.5 78.5
Arbiter: Marjan Drobne, IA; Tempo: 90 min, za 40 p '+ 30 sec p

1. Triglav tek Brdo pri Kranju

Trening v Dragi Na cilju zbrana ekipa

Glavni organizator teka 
Zavarovalnica Triglav je kot druž-
beno odgovorno podjetje v sklo-
pu prireditve 1. Triglav teka pode-
lila donatorska sredstva v dobro-
delne namene.

Namen teka je bila finanč-

na pomoč Pediatrični kliniki v 
Ljubljani, na kar smo bile tekačice 
zelo ponosne in vesele, da gre 
denar v dober namen. Najmlajša 
tekačica je bila Špela Kozjek, naj-
starejša pa Marija Ramšak, ki se 
je lani udeležila svojega prvega 

Ljubljanskega maratona. Za te 
lepe uspehe ji iskreno čestita-
mo. Preostale tekačice smo bile 
Helena Rupert, Liljana Vodopivec 
Plazonik, Metka Lapanje, Stanka 
Štrukelj in Vesna Novak.

Pretekle smo celih 10 km, in to v 
dobri uri. Za nekatere je bil to prvi 
tek na 10 kilometrov, druge pa 
so že izkušene tekačice, saj so se 
udeležile teka v Bevkah na 7 km in 
teka v Radencih na 10 km. 

Vsi udeleženci Triglav teka smo 

prejeli bon za kosilo in pijačo, 
darilno vrečko s športnimi očali, 
tekaško majico, športno kapo s 
ščitnikom, zapestni odsevni trak 
ter štartno številko. Na prireditve-
nem prostoru so za nas pripravili 
bogat spremljevalni program s 
predstavitvijo športnih artiklov, 
animacijo za otroke ter glasbeni 
program.

Trasa v Kranju je potekala zno-
traj ograjenega območja parka, 
se nadaljevala po neokrnjeni 
naravi mimo divjadi do izhoda, 
kjer se je priključila k asfaltu in se 
nadaljevala po parku ob jezeru do 
cilja, kjer so nas pričakali navijači. 
Na koncu smo prejeli kosilo in 
pijačo. Zadovoljne smo se vrni-
le domov, 28. 10. 2012 pa nas 
že čaka Ljubljanski maraton. Do 
takrat pa držite pesti za nas, da 
si bomo nabrale še več kondicije. 
Navijači ste vsekakor dobrodošli.

Vesna Novak 
Foto: Stanka Štrukelj

15. septembra 2012 smo se ižanske tekačice udeležile 1. Triglav 
teka, ki je potekal na Brdu pri Kranju. Na lepo sončno soboto 
smo se zbrale pri Mercatorju in z dvema avtomobiloma krenile na 
Gorenjsko. 

V zadnjem tednu avgusta tradicionalno poteka državna mladin-
ska šahovska liga. To je po rangu najvišje državno tekmovanje ekip 
v mladinski konkurenci do 20 let.
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Karateisti pripravljeni na novo šolsko leto
Šolsko leto 2011/2012 smo v 

klubu končali z izpiti za barv-
ne šolske pasove in s klubskim 
piknikom v Iški vasi. S ponosom 
lahko povemo, da so vsi, ki so se 
udeležili izpita, povišali svojo 
stopnjo pasu.

Šolsko državno prvenstvo na Igu
Karate-do klub Ig Shotokan 

se je izkazal tudi kot organiza-
tor, saj je gostil 18. Odprto šol-
sko državno prvenstvo za osnov-
ne in srednje šole za šolsko leto 
2011/2012. Prvenstva se je ude-
ležilo 207 tekmovalcev in tekmo-
valk iz 36 osnovnih in  srednjih šol. 
V Športni dvorani Ig so tekmovalci 
nastopali v prikazovanju kat in 
v prostih borbah. Vsa osvojena 
mesta za posamezno šolo so dala 
skupni rezultat o najboljši osnovni 
in srednji šoli. Osnovna šola Ig je 
skupno osvojila 1. mesto. Čestitke 
vsem tekmovalcem!

Aktivno poletje
Tudi med poletjem se aktivno-

sti v klubu niso ustavile, saj smo 
konec junija organizirali aktiv-
ne počitnice v Savudriji, v juli-
ju smo se udeležili seminarja z 
japonskim mojstrom Manabujem 
Murakamijem, v avgustu pa smo 
že začeli treninge na prostem. 
Treningi so bili namenjeni pred-
vsem telesni pripravi, da bomo 
skozi leto lahko bolje vadili. Od 
sredine septembra pa smo spet 
nazaj v svojih prostorih v mali 
telovadnici OŠ Ig.

Vabljeni v naše vrste
V septembru in oktobru poteka 

v klubu vpis novih članov. 
Začetniška vadba za osnovno-

šolce je prilagojena starosti otrok, 
njen namen pa je zadovoljiti otro-
kove prvinske potrebe po gibanju 
in igri, učenje osnovnih elemen-
tov karateja ter čustveno in misel-
no dojemanja športa skozi karate. 

Rekreativni karate in samoo-
bramba za odrasle sta namenjena 
odraslim osebam, ki želijo nare-
diti nekaj za svoje telo, zdravje 
in dobro počutje. Vadba temelji 
predvsem na osnovnih telesno 
gibalnih vajah v povezavi z ele-
menti karate tehnike. Pozitivno 
vpliva tudi na premagovanje stre-
sa, povečanje samozavesti in obli-
kovanje osebnosti. 

Več si preberite na 
www.karateig.com.

Mateja Breznik,
sekretarka Karate-do kluba Ig Shotokan

Zmaga OŠ Ig na šolskem državnem prvenstvu

Otroci na aktivnih počitnicah v Savudriji

Na klubskem pikniku v Iški vasi ob Iški
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Društvo Zapotok

vabi na

PREDAVANJE  
O TUJERODNIH 

INVAZIVNAH RASTLINAH,
ki bo v četrtek, 18. 10. 2012, ob 18. uri

v RTC Zapotok

Z OGLEDOM POSAMEZNIH VRST V NARAVI.

Predavanje bo vodil doc. dr. Jernej Jogan z Biotehniške 
fakultete, Oddelek za biologijo.

Če bo lepo vreme, nas bo s 
kratkim obhodom po okolici 
seznanil s tujerodnimi rastlinami 
v naravi, pozneje pa predstavil 
značilnosti, načine naselitve, 
vplive in odstranitev tujerodnih 
invazivnih rastlin v našem okolju.

Vljudno vabljeni!

ZAPOTOK 2012
Občina Ig,
Društvo Zapotok,
Društvo Odmev Mokrca,
Turistično društvo Kurešček in
Kulturno društvo Mokrc

prirejajo

TRADICIONALNO 
SREČANJE

 70. obletnice ustanovitve prvih partizanskih
brigad na območju Mokrca in Krima

ter
70. obletnice pregona prebivalcev in

požiga podmokrških vasi

v soboto, 13. oktobra, ob 11. uri
v Zapotoku pod Kureščkom.

VABLJENI!

V A B I L A

Prenos plačilnih pravic
S 15. septembrom 2012 se je začel rok za 

vlaganje zahtevkov za prenos plačilnih pravic 
za leto 2013. Zahtevek lahko vložite vključno 
do 31. januarja 2013. Možne vrste prenosa so 
naslednje:
•	 trajni	prenos	–	prodaja	plačilnih	pravic	brez	

zemljišča,
•	 trajni	 prenos	 –	 prodaja	 plačilnih	 pravic	 z	

zemljiščem,
•	 začasni	 prenos	 –	 zakup	 plačilnih	 pravic	 z	

zemljiščem,
•	 začasni	prenos	–	zakup	plačilnih	pravic	brez	

zemljišča,
•	 trajni	prenos	–	dedovanje,
•	 odstop	 plačilnih	 pravic	 v	 nacionalno	 rezer-

vo.
Vsebinskih novosti pri prenosu plačilnih 

pravic glede na pretekla leta ni. Tudi letos se 
obrazec oddaja elektronsko, kar je možno 
samo v KSS.

Odločbe o dodelitvi dodatka 
na plačilne pravice

V septembru je AKTRP začela pošiljati odloč-
be o dodelitvi dodatka na plačilne pravice za 
posebne premije, prejete v letih 2008 in 2007. 
Ker je glede tega veliko vprašanj, vam poda-
jam pojasnilo.

Odločbo ste prejeli vsi, ki ste v navedenih 
letih prejeli vsaj eno plačilo za posebno pre-
mijo za bike in vole in ste v letošnjem letu 
v zbirni vlogi želeli, da se vam zaradi ukini-
tve izplača kot dodatek na plačilne pravice. 
Pozitivna odločba pomeni, da bo vrednost 
vaših plačilnih pravic večja za ustrezen zne-
sek. Preglejte, ali ste v letih 2007 in 2008 res 
prejeli navedeno število posebnih premij. Ta 
dodatek boste dobili izplačan takrat, ko boste 
dobili odločbo o izplačilu plačilnih pravic za 
leto 2012 (vrednost bo zaradi dodatka višja od 
lani), ki ste jo v preteklih letih običajno prejeli 
v decembru ali januarju.

Zlatko Krasnič, 
terenski kmetijski svetovalec

Obvestila kmetovalcem

ODDELEK ZA KMETIJSKO SVETOVANJE, 
Enota Ig 
Gasilska  ulica 10, Ig
Telefon:  01/2909-462
E-naslov: zlatko.krasnic@lj.kgzs.si
URADNE URE: ponedeljek, sreda: 8.00 –12.00

Pojasnilo glede ocenjevanja 
škode zaradi suše

Na izpostavi URSZR Ljubljana so v začetku 
septembra izdelali predhodno oceno škode 
zaradi suše na podlagi zbranih podatkov iz 
občin ljubljanske regije. Vse občine so posre-
dovale podatke za predhodno oceno, ki je 
bila v roku posredovana tudi nadrejeni URSZR. 
Izdan je bil sklep o začetku ocenjevanja škode, 
vendar občine ljubljanske regije, niso zajete. 
Tako se v občini Ig, ne bo popisovala škoda 
po suši. 

Izpostava URSZR Ljubljana
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Pod pokroviteljstvom KGZS – Občine Ig in v organizaciji 
ZRKSHP, KD Krim in Veterinarske fakultete bo 

Državna razstava žrebcev 
Slovenske hladnokrvne pasme 

v soboto, 20. 10. 2012, od 9. ure 
na hipodromu Vrbljene pri Igu.

Program:
1. Dogon živali od 8.00 do 11.00 ure
2. Ob 10.00 zamenjava žrebcev, ki so plemenili na postajah štiri 

leta
3. Registracija in potrditev žrebcev zasebne reje za rejo in rabo
4. Sprejem žrebcev zasebne reje v rodovnik
5. Licenciranje – doživljenjska potrditev petletnih žrebcev za 

plemenjaka
6. Razstava petletnih žrebcev in podelitev pokalov od prvega 

do petega mesta
Premor 1 uro

7. Državna razstava žrebcev pasme SHL po rodovnih linijah – 
od vsake linije po dva najboljša žrebca, izbrana v Sloveniji

8. Dva žrebca, izbrana in uvožena iz Avstrije, originalne noriške 
pasme

9. Dva žrebca, izbrana iz južne Nemčije

Vsi žrebci plemenijo na plemenilnih postajah v Sloveniji. 
Izdelan bo katalog za živali na razstavi. Razstavo vodi in oce-
njuje strokovni svet ZRKSHP.

Upravni odbor ZRKSHP,
 predsednik Jože Škulj

KD Mokrc
vabi  

na koncert 
skupine Sosedje z gosti

z naslovom 

POZDRAV JESENI
ob desetletnici delovanja

 
20. oktobra 2012 ob 19. uri  

v Kulturni dvorani Golo.

Vabljeni!

Naravovarstveni odsek PD Krim 
vas vabi na predavanje 

Sobivanje z rjavim medvedom in 
uveljavitev odškodninskih zahtev po 

zavarovanih vrstah in na nelovnih 
površinah. 

Predaval bo Milan Podlogar z Zavoda za gozdove 
Slovenije. 

Predavanje bo potekalo  
15. 11. 2012 ob 20. uri  

v dvorani gasilskega doma na Golem.
Lepo vabljeni!

NO PD Krim

OO SLS Ig vabi vse člane,  
simpatizerje in prijatelje  

naše stranke na izlet.

V soboto, 17. novembra bomo 
spoznavali ptujske znamenitosti.

Odhod je predviden ob 7. uri  
s parkirišča pred občino.

Do zasedbe prostih mest,  
se zbirajo prijave na  

tel. št.: 041/956-717, 031/673-049 ali 
031/605-208.

Vabljeni v družbo SLS!

Janez Cimperman, predsednik OO SLS Ig
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Obvestilo upokojencem
Društvo upokojencev Ig v decembru (od 1. 
12. 2012 do 8. 12. 2012) organizira letovanje v 
hotelu Delfin v Izoli. Na voljo je še nekaj prostih 
mest. Za informacije in prijavo pokličite Ivo 
Žagar na tel. št. 01/28-62-307 ali 041/452-253.

DU Ig

TEČAJI NEMŠČINE IN 
ANGLEŠČINE

Pridružite se majhnim in prijetnim skupinam
− angleškega

− nemškega jezika

Skupine so razdeljene na:
− mladostnike

− odrasle
− upokojence 

Tečaje vodi izkušena profesorica z veliko 
izkušnjami na področju poučevanja.

Pokličite: 

051/312-001

Sreča ni v znanju, temveč  
pridobivanju znanja. 

Edgar Allan Poe

 

 

Naročanje: 
041/680-657
VLJUDNO  
VABLJENI!

FRIZERSKI SALON
DARJA

DARJA W. LANINŠEK, S. P.,
Škrilje 129, Mali Vrhek

PRIHAJA ČAS KOLIN
Goveja okrogla čreva 

40/43, 43/46
Svinjska tanka čreva 

30/32, 32/34, 34/36, +40
Mrežica 18 okenc

Čreva za tlačenko
 90,  110

Čreva za salame
 50,  55

(kolagen celuloza različnih proizvajalcev)

TRAJNO NIZKE CENE !!!
TEL.: 01/286 46 52 
GSM: 041 656 100 
Zabrv 16, 1292 Ig

Prisotni smo vsak dan od 9. do 13. ure,
od 01. 11. 2012 do 01. 02. 2013 tudi

torek, sreda od 16. do 18. ure
sobota 8.30 do 9.30

SLIKOVNO GRADIVO –  
navodila avtorjem prispevkov v Mostiščarju

1. Fotografij ne vstavljajte med besedilo, ampak jih pošljite vsako 
posebej v obliki, kot ste jih prenesli s fotoaparata. Primerni so 
npr. formati jpg, tif. 

2. Za objavo so primerne fotografije velikosti najmanj 500 K. 
Manjše fotografije niso uporabne!

3. Ne pozabite pripisati avtorja fotografije in komentarja, ki ga 
želite imeti zapisanega pod njo. 

Slikovnega gradiva, ki ne bo ustrezalo zgornjim navodilom, žal ne 
bomo mogli objaviti. 

Uredništvo Mostiščarja

V četrtek, 15. 11. 2012,  
bo ob 18.30 

v	dvorani	Centra	Ig	predavanje 

Z naravo nad 
prehlad in gripo 

ter predstavitev težko 
pričakovane knjige Alfreda 

Vogla Ljudski zdravnik. 

Vljudno vabljeni!
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O b i š č i te  s p l e t n i  p o r t a l  O b č i n e  I g  n a :  w w w.obcina-ig.si .

www.salomonov-ugankar.si

V kraljestvu ugank

OKN-90x30.indd   1 15.3.2012   10:52:10

www.salomonov-ugankar.si

V kraljestvu ugank

OKN-90x30.indd   1 15.3.2012   10:52:10

CIAN - osnovna zelenomodra tiskarska barva, DORS, Diana - že pokojna angleška igralka, 
STOGLA - jermen za zavezovanje čevljev
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Obvestilo Karitas Ig
Župnijska Karitas Ig
Troštova ulica 12
1292 Ig

 
Župnijska Karitas Ig ima uradne ure vsak drugi petek v mesecu 
od 17. do 18. ure v učilnici župnišča.

TEŽAVE Z DROGO? 
NI ŠE PREPOZNO! 
Zavod Pelikan – Karitas, Litijska cesta 24 v Ljubljani nudi pomoč 
odvisnikom in njihovim svojcem. Vsak tretji četrtek v mesecu od 18. 
do 19.30 ure vabimo na skupino za svojce, ki je namenjen vsem, ki 
se osebno ali prek svojih bližnjih srečujete s problematiko zasvo-
jenosti, tudi če situacija še ni zrela za odločitev za zdravljenje. Več 
informacij o naših programih zdravljenja v komunah po vsej Sloveniji 
lahko dobite vsak delovni dan od 8. do 20. ure na telefonski številki 
051/339-725 ali elektronskem naslovu pelikan@karitas.si. Obiščete 
lahko tudi spletno stran http://www.pelikan.karitas.si ali pa všečka-
te Facebook stran Zavoda Pelikan – Karitas oz. Terapevtsko Skupnost 
Srečanje.

  

ZAHVALA
V 76. letu starosti nas je po težki bolezni  
za vedno zapustil mož, oče, dedek

FRANC ANDOLJŠEK
iz Zapotoka.

Vsem, ki ste ga imeli radi, sosedom in prijateljem se 
zahvaljujemo za izrečena sožalja in tolpe besede, lepo se 
zahvaljujemo, da ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 
Ohranili ga bomo v lepem spominu. 

Vsi njegovi

Naša ljubezen,
skrb zanjo in 
njena želja po življenju
so bili premalo
da bi ostala z nami. 

ZAHVALA
 
Izgubili smo mamo

MARIJO PRIMOŽIČ, roj. PRIMC
(1927–2012).

Hvala vsem, ki ste nam izrazili sožalje, darovali cvetje in sveče 
ter jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni

ANTON VRHOVEC, Drenov Grič 128, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 7551 437, mobitel: 031 637 617, 041 637 617

- naročila na domu
- prevozi
- prevozi za upepelitev
-  postavitev mrliškega odra
- pogrebna oprema
- urejanje umrlih
- izkop jam

- pevci, glasba
- venci, cvetja, sveče
- urejanje grobov
-  urejanje dokumentacije
-  prevozi v pogrebnem  
spremstvu

Pogrebne storitveCvetličarna Grdadolnik  
Gasilska ulica 10, Ig 
gsm cvetličarne: 031/790-655
Delovni čas:
delavniki od 8. do 18.30 ure
sobota od 8. do 13. ure

V cvetličarni vam nudimo:
– ikebane, vence, žarne venčke, sveče …
– zemljo in pesek za grobove
– poročne šopke

Vabljeni tudi v Vrtnarijo Grdadolnik  
na Ižanski cesti 320!

gsm vrtnarije: 041/694-244

MALI OGLASI
Če potrebujete dodatno pomoč pri delu na kmetiji, prosim 
pokličite moškega, starega 60 let.  Nudim tudi pomoč  pri prevozu 
ali nakupu stvari iz trgovine. Pokličite na tel.: 041/339-132.

Prosim, če mi kdo podari ali po simbolični ceni proda hlačne pred-
loge (plenice) za odrasle. Zelo bom hvaležna. Tel.: 041/758-844

Nudim inštrukcije za angleščino, matematiko in slovenščino za 
osnovno šolo in pomoč pri učenju za predmete, ki vašemu otroku 
delajo težave. Zagotavljam uspeh z dobro razlago in vajami. Imam 
večletne izkušnje. Pridem tudi na dom. Telefon: 040/656-449

V Ribnici na Knafljevem trgu prodam ali oddam dvosobno stano-
vanje (57m2 + balkon pribl. 4m2 + klet pribl. 4m2). ZK, kabelski 
internet, digitalna TV, telefon, ogrevanje na sekance, domofon. 
Stanovanje je bilo leta 2006 kompletno obnovljeno in je v tretjem 
nadstropju v mirnem in lepo vzdrževanem bloku. V primeru 
najema ponujam možnost poznejšega odkupa po ugodnejši ceni. 
Cena po dogovoru. Tel.: 041/847-223 (Sebastjan)

Mali oglasi so brezplačni in jih sprejemamo na naslov: 
Občina Ig, Govekarjeva cesta 6, 1292 Ig

ali na elektronski naslov: mostiscar@obcina-ig.si.
Rok za oddajo malih oglasov za objavo v prihodnji številki je 24. oktober 2012.
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Septembrski utrip občine
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Slovesno odkritje informativne table o koliščih na Mahu 

Ižanski sejem je bil živ.

Gostje odprtja tabel so se sprehodili po našem čudovitem barju.

Na sejmu so sodelovali številni lokalni ponudniki. 

 Olga Weissbacher v Iški vasi

Nastop POŠ Iška vas na prireditvi podelitve pohval najlepše urejenim hišam

Foto: Maruša Švigelj, Maja Zupančič
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3. POZDRAV JESENSKIM 
KMEČKIM OPRAVILOM

V petek, 19. oktobra 2012, vas ob 17. uri vabimo v RTC Zapotok  
na družabno srečanje ob predstavitvi jesenskih kmečkih opravil. 

PROGRAM:
 OTROŠKA USTVARJALNA DELAVNICA 

Otroci bodo svojo ustvarjalnost preizkusili v izdelavi različnih figuric in drugih izdelkov iz lesa. 
 PRIKAZ ROČNE IZDELAVE ZOBOTREBCEV

 LIČKANJE KORUZE
 PEKA KROMPIRJA V ŽERJAVICI

 RIBANJE REPE TER POSTOPKI KISANJA
 PREŠANJE JABOLK IN STISKANJE V JABOLČNI SOK

 PEKA KOSTANJA 
 PRIPRAVA IN PEKA DOMAČEGA 'ŠTRUDLJA'

Prikaz kmečkih opravil je namenjen vsem obiskovalcem, v njih se boste lahko preizkusili ali pa morda izvedeli nekaj novega. 

VLJUDNO VABLJENI!  Društvo Zapotok


